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Отличия Писмо Футбол

Стр. 21

Връчиха „Бронзов лъв”
на два издателски проекта

Стр. 2

Македонци отново заплашват
Каракачанов със смърт

Стр. 23

ЦСКА завърши 1:1 с Локо Сф,
зимува четвърти в „А” група

Стр. 8

Хасан Адемов за бюджет
2013 и провала на ГЕРБ
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Решение

Марио Монти
ще подаде оставка

Стр. 11

Възмущение

Родители скочиха срещу
изказвания на зам.-министърка

Стр. 4

Бизнесмен от Разградско
извади пистолет на работник,
който го потърсил, за да си
поиска забавена заплата.
Инцидентът е станал в село
Раковски в събота, съобщиха
от полицията в Разград.

36-годишният мъж от
търговищкото село Соколово
намерил работодателя си

Бизнесмен плаши
работник с пистолет

Няколко
ÄÓÌÈ

Наталия
ГЕРГОВА

За влизащите в сила
от 1 януари промени в На-
казателния кодекс, с кои-
то работодателите ще
влизат в затвора за не-
платени осигуровки, ни
напомни вчера Божидар
Данев от Българската
стопанска камара. (стр. 6)

В анализа му се наби-
ват на очи думи и изрази
като “черна злокобна лич-
ност”, “престъпници”, “ре-
пресивен орган”, “принуда”,
“забранителни знаци”,
“съпротива”. Човек би по-
мислил, че иде реч за пар-
тизанска война, а не за
отношенията държава-
бизнес-наемен труд.

Макар че настана вре-
ме работодатели да ва-
дят пищови срещу работ-
ници, които си искат за-
платите. И обратното
сигурно се случва. Значи
война има, но тя е сбърка-
на, защото помежду си
воюват потърпевшите.

Не сме адвокати на биз-
неса - той си има много
трески за дялане. Но.

Държавата е насочила
мощта си не във вярната
посока. Защото бизнесът
няма никакъв интерес да
не плаща осигуровки. Това
е бич за него, тъй като
най-малкото НАП ще му
блокира банковите смет-
ки и така ще му върже
ръцете. Значи най-вероят-
но става дума не за отказ
от плащане, а за забавяне,
за което най-честата при-
чина е недостигът на
пари.

Сега пък да попитаме
защо няма никакви санк-
ции за държавата, която
не се е издължила на рабо-
тодателите и им дължи
стотици милиони лева? Не
трябва ли да има реци-
прочност - затвор за
този, който е решил да
отлага тия плащания?

И защо цялата мощ на
държавата е насочена към
бизнеса, който е на свет-
ло? Може би защото е по-
лесно да издоиш и после да
цапардосаш този, дето ти
е пред очите.

Толкова е объркано, че
започвам да ставам опти-
мист, казваше Радой Ра-
лин в края на едни подобни
времена.

Служителят бил нападнат, след като
отишъл да търси забавената си заплатаОптимистична

трагедия пред дома му. Според поли-
цията той поискал от бизнес-
мена - 54-годишният Ахмед
Кулиджи, на висок тон да му
плати забавените суми. След
скандал между двамата Ку-
лиджи извадил нерегистри-
ран газов пистолет “Геокс” и
го опрял в гърдите на мъжа.
Случайно преминаващи хора

станали свидетели за спора
и се обадили в полицията.
Пристигналите на място уни-
формени иззели оръжието с
протокол и съставили на биз-
несмена акт за дребно хули-
ганство. От полицията уточ-
няват, че Ахмед Кулиджи е
известен с благотворителна
дейност преди години и е

Хосе Карерас разряза вчера заедно с Ерик Тепеликян и Стефан Шарлопов празничната торта по случай 5-
годишнината на Chopard Boutique София. Световноизвестният тенор е в близки отношения със собствениците
на марката - семейство Шойфеле, които му помагат в изграждането на клоновете на неговата фондация за
борба с левкемията в Швейцария и Германия

бивш собственик на местна
телевизия.

ДУМА припомня, че преди
по-малко от месец бизнесмен
бе арестуван в Пловдив след
като преби бивш свой работ-
ник, който отишъл да поиска
неизплатени заплати. Жерт-
вата се оплакала, че получи-
ла заплахи и за убийство.

КОНЦЕСИЯТА НА „СОФИЙСКА ВОДА” -
С НЕЯСНО И СПОРНО БЪДЕЩЕ

Стр. 18

Стр. 19

Стр. 9
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Снимка Мариета ТОМОВА
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дин друг, по-различен ЕС е не само
нужен, но и възможен, макар че про-
мяната няма да стане лесно - около
това становище се обединиха пред-
ставители на леви партии от Бълга-
рия и други страни от ЕС по време
на международна конференция, ор-
ганизирана от фондация “Бузлуджа”
този уикенд. В момента европейски-
те институции диктуват политика на
социално разграждане, подкопават
постиженията на социалната държа-
ва и ограничават правата на труде-
щите се. Голямото предизвикателст-
во пред левицата е да организира
съпротива и да представи възможни-
те алтернативи, подчертаха участни-
ци в дискусията.

Опитът на Гърция в тази връзка
може да е доста успешен пример за
самоорганизация на хората срещу па-
губната политика на икономии и рас-
тящата безработица, стана ясно от
изявлението на Стефания Йогакаку,

до областния управител на София-град с
настояване да упражни правомощията си
и спре незаконосъобразно решение на
СОС. На сесията си в четвъртък общин-
ският съвет отхвърли предложението на
общински съветници от БСП и Любка Ка-
чакова от НСДСВ да бъде насрочен ме-
стен референдум. На него столичани

Леви партии търсят пътища за по-социална Европа
Успехът или
неуспехът на
плана на СИРИЗА
ще зависи от
силата на
съпротивителните
движения,
твърди
Стефания
Йогакаку

Сезират съда заради
отказ от провеждане
на референдум
Инициативен комитет от район „Искър” настоява
областният управител да спре решение на СОС

Веселка ВЕНКОВА

Внимателно следим
случващото се с граждан-
ското сдружение “Единст-
во” и ще имаме разгово-
ри с хората, които искат
да обединят десницата, а
не да я разединяват. Това
заяви в неделя лидерът
на ДСБ Иван Костов. Цел-
та на тези разговори ще
бъде Синя коалиция и тя
може да е по-голяма от

Писмо със заплахи за живота си е
получил председателят на ВМРО Кра-
симир Каракачанов, съобщиха от пре-
сцентъра на партията вчера. То е от
името на “Македонска патриотска гар-
да”, която е ултра-тайна организация,
състояща се от специалисти от маке-
донските спецслужби и от армията на
паравоенните структури, уточняват от
ВМРО. Писмото е написано на литера-
турен български език, а пощенското
клеймо е от гр. Гевгели, Македония.
Заплахите в него не са първите, които
Каракачанов получава, но този път в
текста се споменават имената на
българските президент, премиер и
външен министър с предупреждение “...в
Македония никога повече да не идват и
антимакедонците Бойко Борисов, Росен
Плевнелиев, Николай Младенов, Волен
Сидеров...” Според лидера на ВМРО
недопустимо е хем Македония да очак-
ва подкрепа от нашата страна за ЕС,
хем да позволява на нейна територия
да се вихри група хора, която заплашва
български държавници.

Костов обеща да
разговаря с „Единство”

старата, каза той ден по-
рано. “Нека разговорите
станат факт и ще ги обя-
вим”, обеща Костов. “Ка-
тегорично сме “за” Синя
коалиция, за единна ис-
тинска десница”, заяви
той още в доклада си
пред Десетото национал-
но събрание на ДСБ.

В събота евродепутат-
ката от Синята коалиция
Надежда Нейнски полу-
чи в Пловдив мандат от

“Национален съюз Един-
ство” да води преговори
за подписване на спора-
зумение за общо явяване
на изборите със Синята
коалиция. “Със създава-
нето на това сдружение
искаме да катализираме
процес на обединяване
на десницата”, заяви тя.
Целта ни е да създадем
единна дясна партия на
основата на Синята коа-
лиция, не скри Нейнски.

Каракачанов
пак заплашен
със смърт

Валентин ГЕОРГИЕВ

ЕЕЕЕЕ
научен сътрудник в партия СИРИЗА в
гръцкия парламент. Сред основните
цели, залегнали в програмата на
СИРИЗА, е да спре по-нататъшното
обедняване в страната и да предого-
вори условията с кредиторите по спа-
сителния план.

Според Матиас Беник, председа-
тел на движението АТТАС-Унгария,
младите в неговата родина не вярват
на ЕС и партиите. Те разчитат на дви-
женията за промяна на обществото,
но за разлика от Гърция, левицата в
Унгария е доста слаба и тепърва се
обединява за предстоящите през 2014
г. избори.

Свои леви алтернативи за по-со-
лидарен и демократичен ЕС предста-
виха Андрей Хунко, депутат в немския
Бундестаг, член на ПАСЕ, и д-р Кри-
стиян Кристен, референт по икономи-
ческа политика на ПГ на немската
левица. От българска страна в диску-
сията участваха проф. Иван Ангелов,
член-кореспондент на БАН, и д-р Ру-
мен Гечев от УНСС.

И

Снимка Мариета ТОМОВА

Български автобус бе блокиран от часове вчера на магистрала от Унгария към
Сърбия в областта Воеводина заради катастрофирала цистерна. Инцидентът е
предизвикал забавяне на автомобилите, които са се наредили в колона, дълга
около 30 км. Наталия Семкова, която пътува в автобуса, разказа, че през цялата
нощ не е имало полиция или някой, който да разчисти магистралата. “Времето
е студено, минус 4 градуса, през нощта беше минус 7. Имаше страхотна буря и
виелица. Седяхме в автобуса и чакахме. Имаше много пътници, които трябваше
да направят връзки и да се приберат по домовете си”, пояснява Семкова.

Българи бедстват на сръбската граница

РАЗПИТВАТ ЕКСМИНИСТЪР ЗАРАДИ
СИГНАЛ СРЕЩУ АНЮ АНГЕЛОВ

браната Аню Ангелов от партия “Нова
алтернатива”. Жалбата е по повод за-
повед, с която всички финансови сред-
ства, които са икономии от фонд “Ра-
ботна заплата”, да се пренасочат за
изплащане на капиталови разходи,
свързани с хеликоптерите “Пантер”.
Първоначално спестените пари са
били предназначени за изплащане на
допълнително материално стимулира-

не на военнослужещите и служителите
от МО. Според “Нова алтернатива” с
промяната се нарушава финансовата
дисциплина и Законът за държавния
бюджет за 2011 г. За подобно прена-
сочване законът изисква акт на МС,
какъвто в конкретния случай липсва.
Прокуратурата е сезирана да извърши
проверка нарушил ли е министърът
бюджетен закон или подзаконов акт и
разпоредил ли се е с бюджетни сред-
ства не по предназначението им. На-
казанието е затвор до три години или
пробация.

Б ившият военен министър Нико-
лай Цонев ще бъде разпитан
днес в МВР заради сигнал, по-
даден срещу министъра на от-

трябва да отговарят на въпроса: “Съглас-
ни ли сте в цялостно проектираните и
изградени жилищни комплекси “Дружба”
1 и 2 да се допуска строителство на нови
сгради само за публична инфраструктура
- детски градини, училища, здравни заве-
дения, транспортни обекти?”

Запазваме си правото и в законоус-
тановения 14-дневен срок ще внесем
жалба в Административния съд на Со-
фия с настояване за отмяна на незако-
носъобразното немотивирано решение
на СОС и насрочване на местен рефе-

нициативният комитет за про-
веждане на местен референ-
дум в район “Искър” срещу пре-
застрояването на жк “Дружба”
1 и 2 внася официално искане

рендум в район Искър, категорични са
от комитета. Те изразяват своето възму-
щение срещу решението на Столичния
общински съвет и припомнят, че са
събрали подписка в подкрепа на рефе-
рендума, в която са се включили 5174
граждани на района. Според инициатив-
ния комитет решението на Столичния об-
щински съвет е немотивирано и незако-
носъобразно и е взето в нарушение на
Закона за прякото участие на гражда-
ните в държавната власт и в местното
самоуправление.
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Цитат на деняЦитат на деня

Ñúäúò å òîçè, êîéòî ðàçâàëÿ èìèäæà
íà ñïåöèàëíèòå íè ñëóæáè ïðåä ÑÀÙ‘ На Цветанов пак магистратите му виновни

за неуспехите му като вътрешен министър

ГЕРБ превърна България
в гето на бедността

Левицата е длъжна да формулира
средносрочна перспектива за развитието
на страната, заяви лидерът на БСП

Сергей Станишев подари букет от 71 червени рози на проф. Стефан Данаилов
по случай 70-ия му юбилей. Ако БСП имаше възможност, щеше да те номинира
за “Оскар”, но тъй като няма, получаваш любов и признателност, че в трудни

моменти винаги си бил на предна линия, заяви лидерът на левицата. В
следващите години няма да ме видите срутен и паднал, защото имаме

достатъчно много работа да вършим и от всеки от нас зависи какво ще се
случва в България, отговори големият актьор

Заседанието на 48-ия конгрес на БСП ще се проведе на 16 февруари
2013 г., решиха членовете на НС на БСП. Той ще се състои от 11,00 ч.
в зала 1 на НДК. Дневният ред на 48-ия конгрес на БСП ще включва
анализ на обстановката в страната и дейността на БСП за участие в
изборите, приемане на политически документ за участие на партията в
парламентарни избори 2013 г. и приемане на допълнения и необходими
промени в устава на БСП.

БСП ще прави чрез “екзит пол”
паралелно преброяване на гласове-
те на участниците в националния
референдум за развитието на
ядрената енергетика, заяви зам.-
председателят на БСП Янаки Стои-
лов пред членовете на НС на БСП.
“Не се отказвайте от своето право
на глас. Той е важен за защитата
на демокрацията в България”, беше

Юлия КУЛИНСКА

Следващото правител-
ство трябва да бъде прави-
телство на разума, което
ще даде перспектива на
хората и ще възроди стра-
ната и то трябва да бъде
честно, а не лъжливо, как-
вото е правителството на
ГЕРБ, заяви лидерът на
БСП Сергей Станишев на
заседанието на Национал-
ния съвет на партията. В
изказването си той акцен-
тира върху това, че леви-
цата е длъжна да форму-
лира средносрочна пер-
спектива за развитието на
България. “Искаме да сло-
жим точка на прехода и да
дадем перспектива на
страната като европейска,
демократична, конкуренто-
способна, социална държа-
ва. Необходима е до-
статъчно радикална и от-
говорна промяна”, изтъкна
Станишев. Според него
следващото правителство

трябва да решава нацио-
нални задачи, да възро-
ди справедливостта, да
реабилитира духовност-
та и да изведе страната
от батака, в който я вка-
ра ГЕРБ. Трябва да да-
дем смисъл на хората да
останат в България, по-
ясни лидерът на социа-
листите.

Той очерта основните
стълбове на бъдещото
управление - възстановя-
ване на отговорната и по-
дотчетна на хората дър-
жавност, която отстоява
демокрацията и свобода-
та и създава условия за
реална конкуренция в
икономиката. Трябва да
покажем, че ние сме ал-
тернативата и сме осно-
вен защитник на демо-
кратичните ценности”,
подчерта Станишев.
Върхушката на ГЕРБ е
превзела цялата държа-
ва и лично разпределя
порциите в икономиката,

като резултатът е бед-
ност, масова безработи-
ца, унищожаване на биз-
неса, коментира той. Пра-
вителството на ГЕРБ
превърна България в
гето на бедността в ЕС,
подчерта Станишев. “Уп-
равляващите са обсебе-
ни от идеята за контрол,
живеем в милиционерска
държава, съдебната сис-
тема се тресе от сканда-
ли. От една страна, ГЕРБ
търсят контрол над КС,
за да бъдат заметени не-
редностите на изборите,
а, от друга страна, искат
главен прокурор, който
да изпълнява политичес-
ката им воля”, уточни
Станишев.

Станишев добави, че
продължават срещите с
хората по места. Днес той
ще вземе участие в чест-
ването на 120-ата годиш-
нина от създаването на
Хасковската партийна
организация.

ЯНАКИ СТОИЛОВ:
ЩЕ БРОИМ ПАРАЛЕЛНО ГЛАСОВЕТЕ
В РЕФЕРЕНДУМА

48-ИЯ КОНГРЕС НА ЛЕВИЦАТА
ЩЕ Е НА 16 ФЕВРУАРИ 2013 Г.

Снимка Мариета ТОМОВА

посланието му към хората. Стоилов
отбеляза, че изграждането на АЕЦ
“Белене” е национална кауза. Той
изтъкна, че без нея бъдещето на
ядрената енергетика в страната е
под въпрос. Стоилов отбеляза, че
масовото участие и позитивният
отговор на референдума водят към
спечелване на парламентарните
избори от БСП.

При управлението на ГЕРБ ин-
дексът на корупция се е вдигнал сери-
озно в сравнение с предишните две
правителства на НДСВ и на тройната
коалиция, заяви Минчо Спасов, бивш
шеф на вътрешната парламентарна
комисия в предишното НС вчера. Той
припомни думите на кубинския рево-
люционер Хосе Мартин, национален
герой на Куба: “Реалният облик на един
народ се определя от чистотата на
неговите водачи”.

Корупцията е явление, което е неиз-
коренимо и присъства
задължително в поли-
тическия и обществе-
ния речник, заяви от
своя страна директорът
на БОРКОР Елеонора
Николова. С много го-
ляма изненада устано-
вих, че не само българ-
ските медии могат да
бъдат манипулативни,
коментира тя  статия на
германски всекиднев-
ник, в която се казва,

Корупцията у нас процъфтява
за последните три години

че корупцията в България процъфтява.
Тя се оплака, че голяма част от меди-
ите искат  непременно да внушат на
слушателите и на зрителите определе-
ни изводи. Николова обяви, че първият
проект на организацията за борба с ко-
рупцията трябва да бъде внесен в Кон-
султативния съвет на БОРКОР на 21 де-
кември. Проектът ще представи шест
електронни платформи, които включват
електронен регистър, електронни търго-
ве за възлагане на обществени
поръчка, и електронен каталог.

Станишев:



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

4 ПОНЕДЕЛНИК 10 ДЕКЕМВРИ 2012

България

Н

Д

От ОПО с. Кръстевич, Хисарска община

ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ!
На 10 декември 2012 г.

КОСТАДИНА ДИМИТРОВА
ЧУЧУРАНОВА

навърши 90 ГОДИНИ!
Скъпа Дина,

ние, социалистите, и хората
от родното ти село Кръстевич,
с уважение, обич и признател-

ност за дългогодишната ти педа-
гогическа дейност ти пожелава-
ме  здраве, жизненост и сили,

да бъдеш още много години
пример за оптимизъм и добър

старт към столетието.

одители скочиха
срещу скандални
изказвания на про-
светната зам.-ми-
нистърка Милена

Родители скочиха
срещу изказвания
на зам.-министър

Р

Възмутени майки питат просветното ведомство
дали семейството е неподходящо за отглеждане на деца

Дамянова във връзка с пред-
ложението за задължително-
то образование на 4-годиш-
ните деца. В писмо те искат
МОМН публично да изясни
дали смята, че здравата се-
мейна среда е неподходяща
за отглеждане на малки
деца, за създаване на пра-
вила и дисциплина. От роди-
телския комитет са скандали-
зирани от думите на Дамяно-

ва, която казва: “Няма как да
научим децата ни да работят
в екип, няма как да ги на-
учим да работят проектно и
няма как да ги научим да
мислят критично, ако не им
дадем възможност да общу-
ват със своите връстници”.
Родителите питат и дали
МОМН смята, че мнозинство-
то хора, избрали различна
форма на обучение и отглеж-
дане на своите деца на 3 и 4
години, не дават възможност
на децата си да общуват с
техни връстници. Според
майките и бащите е скандал-

но и изказването на Дамяно-
ва, че няма как едно дете,
стоейки вкъщи, да придобие
умения и навици да живее с
околните, да работи в екип,
да развива критическо мис-
лене, няма как да се социа-
лизира.

Родителите се обръщат
към Дамянова дали ще
потвърди резултатите от мно-
гобройни научни изследва-
ния и практиката, доказваща,
че здравата семейна среда е
най-подходяща за емоцио-
налното и интелектуалното
развитие на малкото дете, за

неговата увереност при соци-
ализацията му. От комитета
искат извинение към всички
родители, които жертват вре-
мето и кариерата си в даден
етап от живота, за да осигу-
рят и дадат най-доброто от
себе си на своите деца.

Майките и бащите отново
потвърждават позицията си,
че проектозаконът за преду-
чилищното и училищното об-
разование нарушава и погаз-
ва родителските права, за-
щитени от Конституцията и в
редица международни спора-
зумения.

Снимка Мариета ТОМОВА

ППППП

Отнемат правата на пияния лекар,
глоба за болница за върнат пациент

ияният лекар от спешното от-
деление във Варна ще бъде ос-
вободен дисциплинарно и ще
му бъдат отнети лекарските

права. В момента тече дисциплинарно
производство в “Спешна помощ” във
Варна, а в началото на седмицата и
медицинският одит ще даде своята
оценка. Това каза вчера министърът
на здравеопазването Десислава Ата-

Десетки почитатели на творчеството на великолепния талант на
оперната дива Гена Димитрова се събраха в най-хубавата зала на
Капитолийските музеи “Пиетро да Кортона”, осигурена със съдейст-
вието на министър Вежди Рашидов и с активното сътрудничество на
Римската голяма община, научи ДУМА от Министерството на култу-
рата. Министър Рашидов, който е на работно посещение в Италия,
беше специален гост на премиерата на книгата “Гена” на Александър
Абаджиев. “Аз съм “вербуван” от италианската култура и от италиан-
ското белканто. За мен беше истинско щастие да напиша книга за
голямата Гена Димитрова!”, сподели Абаджиев.

На мултимедия бе показана специална фотоизложба с моменти
от живота на Гена Димитрова. Фотосите са дело на фотограф-худож-
ника Иво Хаджимишев. На премиерата на книгата Тома Томов пред-
стави своя филм “Гена Димитрова. Животът - едно излизане на бал-
кона”.

Сред гостите на премиерата бяха зам.-кметът на Рим Федерико
Рока, представители на общинския съвет на Голямата община в Рим,
народният представител Румен Петков, Ермелина Пейчева, времен-
но управляваща българското посолство в Рим, творци и изпълните-
ли, близки земляци на Гена Димитрова, които живеят в Рим.

Както ДУМА писа при представянето през октомври в София на
българското издание “Гена”, двете книги излизат с изключителното спо-
моществувателство на Румен Петков, Младен Мутафчийски, Красимир
Дачев и Огнян Радев. Книгата на италиански език е издадена с подкре-
пата на българското Министерство на културата, съобщиха от МК.

В Рим представиха книга за Гена Димитрова

одители се обявиха сре-
щу построяването на
нова детска градина в
столичния район “Лозе-

Р

СТОЛИЧАНИ
НА БУНТ
СРЕЩУ НОВА
ЗАБАВАЧКА

нец”, стана ясно вчера. Преди
4 години жители решили да
облагородят терен сред бло-
ковете, като направят с лични
средства градинка. Сега имен-
но там се планира да се пост-
рои забавачка.  “В градинката
играят нашите деца, а и не
само нашите. Това е единстве-
ната зелена площадка в квар-
тала. Направихме я с много до-
бри чувства и желание”, обяс-
няват родетелите. Теренът е
общински и общината решава,
че ще строи на него детска
градина. Според кмета на “Ло-
зенец” Любомир Дреков това
е единственият възможен те-
рен в квартала. В целия район
нямало общинско детско заве-
дение и мястото за него било
отредено поне от 13 години.
Общината ще инвестира бли-
зо три милиона лева в изграж-
дането на ОДЗ-то. “При мен са
постъпили стотици жалби от
родители, че наблизо няма за-
бавачка”, поясни кметът.

насова, коментирайки случая с почи-
нал пациент във Варна, който преди
това е бил прегледан от пияния лекар.
Атанасова каза още, че очаква
Българският лекарски съюз да се са-
мосезира.  Националната кардиоло-
гична болница в София ще бъде гло-
бена 8000 лева заради отказа да при-
еме пациент през тази седмица. Глоби
ще има и за двамата дежурни лекари.

С “Хаг Ханука самеах!” - традиционния поздрав, българските евреи
ритуално запалиха свещите за еврейския празник на светлината

и победата Ханука, в 5773 г. от сътворението на света по еврейския
календар. Да запали основната свещ в Централната софийска

синагога бе поканен президентът Росен Плевнелиев

НОВ ФОРУМ ЩЕ ПОМАГА ЗА
БЪЛГАРО-РУСКИТЕ ОТНОШЕНИЯ

Александър СИМОВ

Началото на нов форум, посветен на
българо-руските отношения, бе дадено в
петък в Москва. Инициативата за него
идва от специалния представител на пре-
зидента на Руската федерация по между-
народното културно сътрудничество Ми-
хаил Швидкой, който през юни тази годи-
на бе гост на кръгла маса в София, кон-
центрирана в обсъждането на същите
теми. Форумът в Москва бе организиран
в сътрудничество и с Обществената пала-
та на Руската федерация. В делегацията
от българска страна бяха заместник-
председателят на Народното събрание
Георги Пирински, депутатите Ваня Доб-
рева, Захари Георгиев, проф. Андрей
Пантев, Даниела Петрова. Сред присъ-
стващите на форума бяха още председа-
телят на Национално движение “Русофи-
ли” и издател на ДУМА Николай Мали-
нов, председателката на Координацион-
ния съвет “България - Русия” Станка Шо-
пова, председателят на Отечествения
съюз Симеон Симеонов и други.

Целта ни е да създадем още една
възможност за диалог между братските
народи на Русия и България, заяви по
време на форума Александър Соколов,
ръководител на групата по международ-
но сътрудничество на Обществената па-
лата на Русия. Според него разнообрази-
ето от форми на диалог щяло да роди
едно ново качествено ниво на сътрудни-
чество.

Михаил Швидкой обобщи, че форумът
щял да позволи да се поддържа една
постоянна комуникация между двете
държави и щял да даде възможност за
интензивна обмяна на идеи. “Още прези-
дентът Първанов беше казал, че е необ-
ходим такъв форум, и мисля, че в Бълга-

рия няма несъгласие той да оглави една
такава организация”, направи предложе-
ние руснакът.

Неговата идея обаче срещна отпор в
българската страна, защото противоречи
на основния замисъл на идеята - форумът
да е симетричен като ръководство от
двете страни.

Ако приемем господин Първанов за
председател, то единственият възможен
председател от руска страна ще е Миха-
ил Горбачов, заяви Николай Малинов,
който предложи формирането на новата
инициатива да протече по съвсем друг
начин. Според него първо трябва да бъдат
съгласувани кои ще са участниците във
форума, а след това да се мисли за негов
председател. Неговото предложение
беше председател от българска страна
да бъде шефът на Координационния съвет
“България-Русия”, който се сменя през 6
месеца. Според Малинов това ще е адек-
ватният начин един такъв форум наисти-
на да заработи и да има реална дейност.

В крайна сметка решение за предсе-
дател на бъдещия форум не бе взето.
Бяха определени координаторите от
двете страни - Александър Соколов от
руска и шефката на СБЖ Снежана То-
дорова от българска, които трябва да
подготвят новите срещи и идеите, които
форумът ще обсъжда. Руснаците обяви-
ха, че ще приемат кандидатурата на
всеки председател, който българската
страна предложи.

Сред другите теми, които бяха дис-
кутирани, бе честването на 135 години
от Руско-турската война. Георги Пирин-
ски предложи и в Русия да бъде създа-
ден комитет за отбелязването на тако-
ва събитие.
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 На основание чл. 44, ал. 2 от ЗМСМА и чл. 8, ал.
5 от НВИДСППСКВПП, във връзка с Решение  № 11
/ 31.05.2012 г. на ОбС - Търговище, Община Търгови-
ще,открива процедура за провеждане на открит кон-
курс за изготвяне на приватизационна оценка и ин-
формационен меморандум на общинското участие от
45 %, представляващо 4118 дяла в капитала на “Ново
Радио Търговище” ООД, ЕИК 125043932  гр. Търгови-
ще.

1.Изисквания към кандидатите:
1.1 Съгласно чл. 13 и чл. 14 от НВИДСППСКВПП.
2.2 Да притежават сертификат за правоспособност

на независим оценител за извършване на оценка на
търговски предприятия и вземания,издаден от  Кама-
рата на независимите оценители.

2. Срок за закупуване на  правилата за провежда-
не на конкурса -  до 25 дни считано от датата на
публикуване на настоящата обява .

3. Цена на правилата за провеждане на конкурса
- 50 лв., която се заплаща в касата на Общината.
Правилата се получават в стая  № 40 на Общината.

4. Срок за подаване на предложенията - до 35-я
ден, считано от датата на публикуване на настоящата
обява..

5. Размер на депозита за  участие - 100 лв.
Тел.за контакти-0601 68697
Уеб страница-www.targovishte.bg

ремиерът Борисов призна за големия
брой хора, които живеят на вересия.
Според него обаче положението в стра-
ната не било толкова лошо, защото има-

ло и много хора, на които парите стигали и
дори ги влагали в банки. Специфичната дума
“накокържени” привлече вниманието и поро-
ди след себе си безброй коментари какво
точно би трябвало да значи. Изказванията на
Борисов по темата с бюджет 2013 обаче оп-
ределено не останаха незабелязани в интер-
нет форумите. Очаквано българинът е особе-
но докачлив, когато става въпрос за финан-
си. Отново се появиха хора, които да разяс-
няват какви точно са депозитите и в кого,
може би, са големите суми в банките.

 Тъжно и жалко е, че много от хората,
които вземат на вересия са точно тези които
са вярвали на времето, че чрез своя труд
градят едно по-хуманно общество. Останали
са с илюзиите си. Сега вече са стари, за да
спечелят пари според законите на пазарната
икономика. Какво им остава? Огорчението от
пропиляния живот. Много жалко.

 Имало в банките цели 30 милиарда. От
които Борисов има 3 милиарда, Цветанов 1
милиард, Дянков 2 милиарда, Маджо, Румен,
Станишев, Доган - 4 милиарда, Мургина, Мас-
ларова, Манолова, Цветелина - 5 милиарда.
Останалото е на онези от типа общински
съветници, депутати. А онези дето притежа-
ваме десетки левове няма нужда да се бро-
им.

 Със 60 лв. за два медеца може ли да ми
обясни Б. Б. как се живее, а тока няма про-
блем - частника веднага ми го спира, а ние
работим все пак в Държавното предприятие,
а те разни там министърчете ми обясняват че
заплатите ми били дадени

 Увеличаването на МРЗ изобщо не оз-
начава увеличаване на дохода на средния
българин бе, малоумници. И това ако е поли-
тика по доходите...

 Това е лъжа и само лъжа - голяма
лъжа!!!!! На кого стигат парите? На тези дето
вземат бонуси в голямата криза ли? Аз и
преди работех и долу горе живеехме що годе
нормално. И на почивка можеше да отидем
за 4-5 дни, а сега съм заел от приятели. Ако
това е нормално за господин Борисов - здра-
ве му кажи! А да не говорим за депозитите -
това са парите на хората, които работят навън
или тези с бонусите. Едва ли има нормално
работеш човек да успее да спести. Господин
Борисов - върнахте ме 10 години назад.

 Бойко пак е бил Клоун номер едно в
Парламента! Две жени му се опъват и той
пак си повтаря едно и също!! Но явно няма
кой да му каже, че хората спестяват много в
моменти на криза и когато се чувстват най-
несигурним а не защото имат излишни пари!

 Стига лъжи! Ние трева не пасем, макар
че дотам сме я докарали. На 75% от всички
сметки се падат едва 3% от парите във вло-
говете. Това са сметки с авоар до 1000 лв.
Влоговете на шепа милионери и чуждестран-
ни фирми не са спестявания на хората, които
прилъгват с обещания в бъдеще време.

 Другарю Всевишни...... Кратуно КУХА,
на теб може и да са ти в излишък, но на
огромна част от населението парите не до-
стигат, но Вие, пожарникарю, дори и не по-
дозирате за това!

 Чии влогове се увеличават? Влоговете
на милионерите, а на бедните намаляват.

 Ух на баба тиквеното спестовно, мили-
ардерче... то ми е спестило набързо 2 мили-
арда в зелено и преди известно време си
чествало поредния нов милиард в Италия.
нека си пишат бабите на тифтер хлебчето и
киселото млекце. Абе пак гласувайте за ми-
лиардерчетата...

 Като разрушава дребния и среден биз-
нес и като изкуствено увеличава основни жиз-
ненонеобходими неща като горива, ел. енер-
гия, вода, храни и т.н., може да се каже, че
управляващите не само НЕОБРАТИМО гене-
рират обедняване и бедност, но и силово и
трайно я налагат над голяма част от населе-
нието! До степен, че само те и кръговете
около тях да са добре.

 Цялата работа е като онази приказка
за стълбата на Смирненски - колкото по на
горе се качва човек толкова светът му из-
глежда по-хубав и хората по-доволни.Това
важи за всички управляващи, както и за гра-
витиращите около тях икономически и адми-
нистративни субекти. От високо нищетата не
се вижда и на топло студът не се усеща

Вересиите на ГЕРБ
ГЕРБ управляват, вършейки простотии.
Как да няма тогава вересии?
На Бойко все друг му е крив,
че “елитът” му е нагъл и крадлив.
Не само този в Министерския съвет
и парламента, а и бившите борци,
колеги на режещия лента.
Как да се спасят бедните хора,
той не каза.
Разбирай, че просто ги заряза!

Нов български канал
ще търси вдъхновение
от Си Ен Ен

П
о-малко от месец, след като
ТВ7 и прилежащите й теле-
визионни канали смениха
собственика си и вече са
част от “Алегро Кепитъл”, от

Една-единствена кандидатура за по-
ста генерален директор на Българската
телеграфна агенция ще бъде изслушана
от парламентарната комисия по култура
общество и медии. Единственото име,
което остава в надпреварата, е това на
настоящия шеф на БТА Максим Минчев,
стана ясно след заседанието на комиси-
ята. Предложението за шеф на БТА идва
от трима депутати от ГЕРБ - Красимир
Велчев, Даниела Петрова и Силвия Ху-
бенова. Минчев е директор на агенция-
та от 2003 г. Най-вероятно той ще
продължи да изпълнява функциите си,
след като медийната комисия вече по-
станови, че отговаря на изискванията за
поста, а други кандидати няма. Минчев
ще представи визията си за развитие на
БТА пред комисията на 12 декември. Кон-

кипът на сутрешния блок “Добро утро с БНТ2” е
подготвил нова изненада за зрителите си. От 10 де-
кември медията започва инициативата си “Виж Со-
фия с репортерите на БНТ2”. Водещи на рубриката

Бъдещият News7
си е поставил
амбициозната
задача да се
превърне в
ексклузивен
новинарски канал

медийната група обявиха, че подгот-
вят амбициозен нов проект. Бъдещият
канал News7 е успял да подпише спо-
разумение с “Търнар Броудкастинг”,
фирмата, която е компания-майка на
Си Ен Ен. Подготвяната новинарска
медия ще използва наземните и сате-
литни честоти, които доскоро
поддържаха излъчването на ББТ.

Очаква се новият телевизионен
канал да започне да излъчва още през
първата половина на следващата го-
дина. Скоро ще стане ясна програмна-
та схема, основните предавания и кои
ще са лицата на предаванията, с които
медията ще търси зрителското внима-
ние. Николай Бареков, който в момен-
та е директор на ББТ, и Герхард Зай-
лер, който представлява “Търнар Бро-
удкастинг”, обявиха от Лондон за
сключването на договор между двете
фирми. Според него Си Ен Ен ще пре-
доставя на News7 ексклузивен достъп
до видео и новинарските ресурси на
международния новинарски лидер.
Така българската телевизия ще може
да излъчва извънредни новини на
живо, репортажи и програми. В замяна

News7 пък ще предостави на Си Ен Ен
достъп до собствените си предавания
от “горещи точки” в цялата страна. За
консултации, обучение и подкрепа при
стартирането на канала отново ще се
разчита на американския новинарски
канал. Споразумението е първото та-
кова на територията на Източна Евро-
па, след като българският канал се
присъедини към международното се-
мейство на Си Ен Ен, хвалят се хората
на Бареков.

“Това споразумение с News7 по-
казва не само непрекъснатия ни ан-
гажимент към развитието на мрежа-
та на Си Ен Ен, но също нашия инте-

рес да подкрепяме местни телевизи-
онни канали с консултации и обуче-
ние, чрез които да предоставят каче-
ствен продукт на своята аудитория”,
коментира Герхард Зайлер. Той за-
яви, че българският канал ще се рад-
ва на пълна редакционна свобода и
отговорност към създаваното
съдържание. Бареков се закани, че
новият телевизионен канал ще се
превърне в първата българска 24-
часова новинарска телевизия в HD
формат. Според него бъдещият ка-
нал ще стане лидер в “предоставяне-
то на ексклузивно новинарско
съдържание на високо ниво”.

САМО ЕДИН КАНДИДАТ
ЗА ШЕФ НА БТА

цепцията трябва да включва предложе-
ние за информационното, технологично-
то и финансовото осигуряване. След
представянето кандидатурата на Максим
Минчев ще бъде гласувана от депутати-
те в пленарната зала. Ако бъде избран,
мандатът му ще бъде 5-годишен. За
първи път изборът на генерален дирек-
тор на БТА става чрез подобна процеду-
ра. След промени в Закона за БТА гене-
ралният директор се избира и се осво-
бождава от Народното събрание. При-
емането на процедурните правила,
уреждащи издигането, представянето на
документи и изслушването на кандида-
тите се налага заради осигуряване на
максимална прозрачност, обясни преди
дни председателят на медийната коми-
сия Даниела Петрова.

Е
БНТ2 ЩЕ ИЗЛЪЧВА СУТРИН
ОТ СОФИЯ НА ЖИВО

ще са Ивета Шилигарова и Борислава Николова. Всяка
делнична сутрин точно в 7 ч. една от тях ще тръгва по
софийски маршрут с градския транспорт, с такси или с
личен автомобил, за да покаже на столичани какви изпи-
тания дебнат по булевардите.

Двете водещи ще проверяват редовен ли е градският
транспорт и ще съветват столичани как да избегнат задръ-
стванията. Екипът на БНТ2 ще засече и колко време е
необходимо, за да се изчисти автомобил, затрупан със
сняг. Всяка делнична сутрин зрителите ще получават ак-
туална информация за пътната обстановка, интензивност-
та на движението, текущи ремонти на електрозахранване-
то и водоснабдяването, прогноза за времето, валутни кур-
сове и културните събития от деня, обещава медията.

За детайлите от пътната обстановка в София ще сле-
дят десет уеб камери, поставени на ключови  места. Кар-
тината от тях ще се допълва от актуални карти и таблици
с натовареността на други ключови кръстовища и улици в
столицата.

Всеки зрител може да подаде сигнал за аварии, извъ-
нредни ремонти или проблеми на пътя на телефон 02/814
24 74. На електронната поща на предаването -
utro_bnt2@bnt.bg пък ще се приемат и предложения за
предстоящи маршрути на водещите.

Максим
Минчев

О Б Я В А
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последен път идеята беше лансирана
в края на ноември т.г., когато бе обя-
вено, че предстои с промяна в Наказа-
телния кодекс (НК) да се въведе за-
твор от 1 до 6 години за всеки укрил
осигуровки над 3000 лв., като санкци-
ята ще влезе в сила от януари 2013 г.,
пише в анализ на изпълнителния пред-
седател на БСК Божидар Данев.

Иначе казано, работодателят отно-
во е черната злокобна личност, а депу-
татите мислят как да съберат и фокуси-
рат омразата на нацията към тези, ко-
ито осигуряват работни места, подчер-
тава Данев. Вместо да работят за подо-
бряването на икономическата среда,
народните избраници полагат после-
дователно усилия да “произвеждат”
престъпници. А защо не предприемат
още по-радикална мярка - всеки, който
е решил да става работодател, първо
да лежи “профилактично” три години в
затвора, пита иронично Данев.

Защо никой не е направил внима-
телен анализ къде се бавят заплати и
се укриват осигуровки? Колко от заба-
вените заплати и осигуровки са в пря-

Държавата наказва,
а не насърчава бизнеса

Божидар Данев:

Вместо да подпомага развитието на
икономиката, администрацията се отнася
към задълженията си с нагласата на
репресивен орган, смята шефът на БСК

П
Божидар

Данев

Хотелите в зимните ни курорти вече са почти запълнени за предстоящите
празници, съобщи Байко Байков, член на управителния съвет на Асоциацията на
българските туроператори и туристически агенти (АБТТА) пред “Фокус”.

Най-предпочитаната дестинация за празниците е Банско, а след него се
нареждат Боровец и Пампорово. На висока посещаемост ще се радват и тради-
ционните спа курорти Сандански, Велинград и Хисаря.

Българинът, който ще празнува в курортните комплекси, ще похарчи средно
между 300 и 600 лева за престоя си, като сумата зависи от категорията на
избрания хотел и услугите, които той предлага. Обикновено офертите включват
нощувки, закуски и празнична вечеря, обясни Байков.

Зимният сезон и тази година ще е силен, прогнозира експертът. Очаква се
голям наплив от чуждестранни туристи, най-вече от Русия и Украйна, както и от
съседните ни държави.

“От години България се отличава с етикет “евтина” дестинация заради ниските
цени, които предлагаме в нашите зимни и летни курорти. В условията на криза
в международния туризъм по отношение на привличането на туристи този етикет
е изключително полезен за страната”, отбеляза Байко Байков.

Един от водещите про-
изводители на автомоби-
ли в Германия - BMW, обя-
ви изтегляне на около 250
000 кросоувъра Xdrive 35D
X5 в световен мащаб. При-
чината е възможен дефект
в сервоусилвателя на во-
лана, съобщи news.bg,
като се позовава на На-

Държавата имала
шанс да си върне
част от парите
за „Кремиковци”

Добрев, предаде БГНЕС. Добрев откри
първия магазин на “Ел Би Булгарикум” в
столицата.

Становището на съда е, че това е била
помощ, която следва да се възстанови, така
че ние сме следващият кредитор, каза До-
брев в отговор на въпрос дали след реше-
нието на съда в Страсбург държавата има
шанс да възстанови част от парите, дадени
за преструктуриране на “Кремиковци”.

“Делото в СГС ще продължи. Общо взе-
то, съдът в Люксембург потвърждава пози-
цията на МИЕТ. И ако окончателното ре-
шение на СГС е такова, каквото е станови-
щето на съда в Люксембург, това означава,
че държавата се връща като следващият
кредитор с тази сума, за която няма активи.
Но каквито и приходи да има оттук нататък
синдикатът, те ще обезпечат вземанията
на държавата”, посочи Добрев.

Припомняме, че държавата ще си върне
0 (нула) лева от 431 млн. лв. помощ за пре-
структуриране, които отпусна през 1999 г.
на “Кремиковци”. Това става ясно, след като
съдът на ЕС препоръча на българския съд
да изиска тези пари като непозволена
държавна помощ. През април м.г. новоре-
гистрираната “Елтрейд къмпани” закупи
обявените за продан активи на фалирало-
то предприятие срещу 316 млн. лв., които
обаче са няколко пъти по-малко от общата
сума на натрупаните дългове, която е око-
ло 1,5 млрд. лв. В пълен размер парите си
получават само работниците, НАП и някои
от кредиторите, чиито вземания са били
обезпечени с активи още преди комби-
натът да фалира.

BMW ИЗТЕГЛЯ X5 ЗАРАДИ ДЕФЕКТ

ка и косвена връзка с фактурираните и
неразплатени, но изпълнени общест-
вени поръчки и забавените плащания
по данъчни кредити? Защо усилията
на държавата са насочени към това да
наказва, а не да насърчава, да подо-
брява бизнес средата, да намалява ко-
рупцията, лобисткия и администрати-
вен натиск, са въпросите на Божидар
Данев.

В икономическите процеси има три
страни - работодатели, работници и
администрация, припомня той. Рабо-
тодателят практически носи цялата те-
жест и целия риск от икономическата
криза върху производството. Негова
отговорност е да осигури средства за
заплати и осигуровки. На него зако-
нодателят е вменил и всички
задължения по отношение на
данъчните и осигурителни плащания,
които той прави, вкл. от името на ра-
ботника, изцяло в облекчение за фи-
ска. В същото време работниците имат
ограничена имуществена отговор-
ност, често граничеща с безотговор-
ност, смята Данев. Администрацията
пък се отнася към задълженията си
кампанийно, с нагласата на репреси-
вен орган, а не на структура, призва-
на да подпомага ефективното разви-
тие на икономиката.

Не се дискутира съществува ли при-
нуда за работодателя да освободи 50,
100 или повече работници и/или да
закрие бизнеса си? Защо в страната
няма достатъчно работни места, за да
може работникът без опасения да сме-
ни работното си място и да намери “по-
добър” работодател? Следователно
основният проблем е липсата на ра-
ботни места! А отново искаме да наказ-
ваме създателя на работни места, под-
чертава Данев.

В тази ситуация, в тази среда, на
бизнеса му остават три изхода: да за-
крие производството си и да прест-
руктурира активите си в депозити; да
изнесе производството си извън стра-
ната и да лиши родната икономика от
жизнеспособност; или... да попадне в
затвора и “да стане човек” (?!), ирони-
зира Данев.

Не поставяйте забранителни знаци
пред предприемчивостта - забраните
раждат апатия или съпротива! - заклю-
чава Божидар Данев.

ериодично в публичното
пространство избухва тема-
та за наказателна отгово-
ност на работодателите за
укриване на осигуровки. За

Д
ържавата има шанс да си върне
част от 431 млн. лева, дадени за
преструктуриране на “Кремиков-
ци”. Това стана ясно от думите на
икономическия министър Делян

Дана РУСЕВА

Жителите на Добричка област и през
следващата година няма да имат спален
вагон към влака Добрич-София, показва
въведеното от 9 декември зимно разпи-
сание на БДЖ. Така от компанията не
удържаха на думата си, че тази зима
спален вагон ще има. От 5 ноември т.г. е
писмото на компанията до Областна
управа-Добрич с уверение, че това ще
се случи, информира Веселин Димитров
- главен експерт “Териториално селищ-
но устройство и транспорт”. Още на 10
октомври т.г. на съвещание в Горна Оря-
ховица областният управител Желязко
Желязков постави отново въпроса за не-
обходимостта не от един, а от два спал-
ни вагона, и то директни, а не със смяна
на Повеляново. Тази инициатива бе шум-

БДЖ излъга добруджанци
за спалния вагон

ционалната администра-
ция за безопасност на
пътното движение в САЩ
(NHTSA).

Дефектът е открит в
моделите, произведени от
1 септември 2008 г. до 15
ноември 2012 г.

В САЩ ще бъдат от-
зовани около 29 800 ав-

томобила, а в Канада -
5,5 хиляди. Точният брой
в Европа и в Русия не е
уточнен. От своя страна
АП припомня, че на Ста-
рия континент са прода-
дени около 250 хил. кро-
соувъра.

Отзоваването ще за-
почне през януари 2013 г.

но оповестена по медиите, като от ГЕРБ
акцентираха върху грижата за местното
население.

Това е и най-сигурната връзка със
столицата през зимата, тъй като реги-
онът е характерен със силни снегонавя-
вания и образуване на поледици, комен-
тират добричлии.

Според запознати от системата на
БДЖ, спален вагон за Добрич няма да
има, защото просто вагони няма. Че няма
да има за коледните и новогодишните
празници е сигурно, но въпросът бил с
повишена трудност и по други причини.
“Има договорени от Турция 30 вагона,
15 са пристигнали, но се оказало, че не
отговорят на изискванията за жп движе-
ние в Европа и сега се “натаманявали”
чрез преустройства”, казват още осведо-
мени.

ХАРЧИМ ДО 600 ЛВ. ЗА
НОВА ГОДИНА В КУРОРТ
ХАРЧИМ ДО 600 ЛВ. ЗА
НОВА ГОДИНА В КУРОРТ
ХАРЧИМ ДО 600 ЛВ. ЗА
НОВА ГОДИНА В КУРОРТ
ХАРЧИМ ДО 600 ЛВ. ЗА
НОВА ГОДИНА В КУРОРТ
ХАРЧИМ ДО 600 ЛВ. ЗА
НОВА ГОДИНА В КУРОРТ
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Датата

ДЕСИ
ВЕЛЕВА

Градина или градинка?

МАРИН
МИЛАШКИ

Очаквано

Сините деца пораснаха

ВЕСЕЛКА
ВЕНКОВА

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН ЗА ПРАВАТА НА
ЧОВЕКА. Отбелязва се

официално от 1950 г. На
тази дата през 1948 г.
Общото събрание на ООН
приема Всеобща деклара-
ция за правата на човека.
Тя е преведена на поне
375 езика и диалекта, което я прави най-превеж-
даният документ в света.

1851 - УМИРА КАРЛ ДРАЙС, НЕМСКИ ИЗО-
БРЕТАТЕЛ (Р. 1785 Г.).

През 1817 г. създава
първата тротинетка, която
нарича “машина за ходе-
не”, като прототипът бил
снабден с кормило и се-
далка. Изобретател на
месомелачката. В негова
чест през 1839 г. е наре-
чена първата дрезина - количка, която се движи
по железопътните релси на влака.

1901 - РАЗДАДЕНИ СА
ПЪРВИТЕ НОБЕЛОВИ НА-
ГРАДИ. Призовете получават:

за физика - Вилхелм Рьонтген; за
химия - Якоб Вант-Гоф; за физио-
логия и медицина - Емил Беринг;
за литература - Рене Сюли Прю-
дом; за мир - Фредерик Паси и
Жан Анри Дюнан. Наградите се
раздават в Концертната зала в
Стокхолм (на снимката).

1909 - РАЖДА СЕ АДАЛБЕРТ АНТОНОВ
(МАЛЧИКА), АНТИФАШИСТ

(УБИТ 1942 Г.). Един от петимата от
РМС. Дейно участва в организира-
нето на политически протести сред
студентите, както и във въоръже-
ната съпротива срещу български-
те власти заради подкрепата на
хитлеристка Германия. Задочно е
осъден на смърт през есента на
1942 г. Арестуван от полицията в
края на ноември с.г. и по-късно разстрелян в
Гарнизонното стрелбище в София.

1926 - В БУРГАС СЕ РАЖДА КАТЯ ЗЕХИРЕ-
ВА, АКТРИСА (УМИРА 2009 Г.). Една от

изтъкнатите майсторки на худо-
жественото слово. С над 50 годи-
ни творческа и педагогическа
дейност. Професор по сценична
реч. Била е актриса в Русенския
драматичен театър, в театрите
“Трудов фронт”, “Народна сцена”,
“Сълза и смях” в София, актриса
и директор в Драматичен театър -
Габрово, и в Театър 199 в София. Има над 120
роли. Дългогодишен ръководител на катедра
“Сценична реч” в НАТФИЗ. Носител на орден
“Стара планина” - I степен.

1930 - РАЖДА СЕ АСЕН
ХАДЖИОЛОВ, УЧЕН (УМИ-
РА 1996 Г.). Завършва ме-

дицина в София, специализира
биохимия и молекулярна био-
логия в Будапеща, Лондон, Ню
Йорк и Париж. Чете лекции във
Франция, Канада, САЩ и
СССР. Професор, член-корес-
пондент, академик. Директор на
Института по клетъчна биология и морфология
към БАН, зам.-председател на академията, ми-
нистър на народната просвета.

1977 - ОТКРИТА Е ПАНОРАМАТА „ПЛЕВЕН-
СКАТА ЕПОПЕЯ 1877”.

Построена е в чест на 100-
годишнината от освобожде-
нието на Плевен от осман-
ско робство. Изградена е
по подобие на Бородинска-
та панорама в Москва, като
възпроизвежда битките по
време на Руско-турската
война (1877-1878). В близост до Панорамата се
намира редутът, който ген. Скобелев е щурму-
вал три пъти. В негова чест паркът около Пано-
рамата е наречен Скобелев. На този ден жители-
те на Плевен отдават своята признателност към
загиналите за освобождението на града.

1999 - ВЗЕТО Е РЕШЕНИЕ ЗА ПРЕГОВОРИ
ЗА ПРИСЪЕ
ДИНЯВАНЕ-
НА БЪЛГА-
РИЯ КЪМ ЕС.

Това става по вре-
ме на срещата на
ръководителите
на държавите от Европейския съюз в Хелзинки.
Европейският съвет решава да започне прего-
вори освен с България с Латвия, Литва, Слова-
кия, Румъния и Малта.

Лудогорец ще зимува
на върха в “А” група и т.г.
Шампионите събраха
най-много точки - нещо,
което беше очаквано. Те
обаче водят само с едни
гърди на Левски, с което
се потвърдиха прогнози-
те от есента, че само два-
та отбора ще се борят за
титлата.

Къде ли щяха да бъдат
в класирането разградча-
ни, ако не бяха “помощни-
ците” им от съдийската
комисия? И този полусе-
зон срещу тима от Дели-
ормана не беше свирена
нито една дузпа. Така об-
щият брой на тези мачове
нарасна до 53, което е на-
право невиждано. А и об-
ществена тайна е, че соб-
ственикът на разградчани
Кирил Домусчиев дава
премии на всички против-
ници на Левски, за да
“крадат” точки. Така оба-
че не се прави футбол.

“Сините” се представи-
ха шампионски, както
каза собственикът им То-
дор Батков. Ще успее ли
обаче Илиан Илиев да

удържи мира в съблекал-
нята, защото там вече има
много лидери? Проблем е
и заплатата на Жоао Сил-
ва от 16 000 евро, а напа-
дателят цяла есен е ре-
зерва. Португалецът има
едва 335 минути в “А” гру-
па, в които е вкарал 3 гола.
Там безспорно лидер е
Базил де Карвальо с 13
попадения и 3 асистенции
за 1283 мин. на терена.

След лошия старт
ЦСКА показа на какво е
способен. Стойчо Младе-
нов поработи няколко ме-
сеца с футболистите “на
килограм”, които шефове-
те му дадоха, и заслужено
тимът ще зимува трети.
Треньорът обаче ще тряб-
ва да положи усилия да

съхрани ядрото на съста-
ва, а не пак всичко каче-
ствено да бъде разпрода-
дено, за да продължи с
възхода. Очаква се резул-
тат и от мерките на новия
изпълнителен директор
Георги Илиев-Майкъла.
“Армейците” трябва да се
огледат на пазара, но
също така и да разкарат
ненужните футболисти.

През пролетта ни
очаква интересно първен-
ство. Дано обаче рефери-
те не стават главни дейст-
ващи лица, защото не ста-
ва ясно кой с какви
възможности разполага. А
точно това лъсва в евро-
турнирите, където т.г. и
четирите ни тима отпад-
наха още на старта.

Сините деца, които
израснаха по митингите
на СДС върху раменете
на родителите си, се за-
явиха тези дни. Докато в
петък “разбитите авари”
честваха с фалшива при-
повдигнатост 23-ата го-
дишнина от създаването
на широката коалиция,
напъдените млади от
“ликвидираното МСДС”
отидоха в Пловдив, за да
решат “бъдещото обеди-
нение на истинското дяс-

но”. Сините деца порас-
наха и написаха: “Ние
вярваме в свободата,
вярваме в десните прин-
ципи и ценности, които
СДС изостави, понеже
не сме се научили на тях
в партията, а на рамене-
те и коленете на родите-
лите си.”

Трудно се дават съве-
ти на преждевременно
помъдрели младежи, но,
ако искате да успеете
заради България, не се
обръщайте с гняв назад,
не сочете с пръст, не
отмъщавайте, а давайте
пример за консолида-
ция, диалог, партньорст-
во, бъдете европейци.
Зарежете шаблоните от
миналото, внушете си, че
опонентът не е враг и с
него не трябва да “се
биеш”, а да воюваш с
железни аргументи.

Съдбата ви дава

шанс. Направете го, за-
щото страната ни се за-
душава от миризливи
вредни навици и нрави,
отживели времето си.
Станали сме за смях не
само на Европа, а да се
повтаря само “Няма та-
кава държава” е вредна
мантра. Правят го обез-
верените.

Политическият диа-
лог у нас бе задушен
при раждането си като
нежелан отрок, затова
българинът не е свикнал
да излага мотиви, да
предложи алтернатива,
да търси съгласие, а не
съглашателство. Вие по-
казахте вече, че не само
човечеството, а и
българският седесар
може да се раздели с
фалшивото си минало
със смях. Направете го
още по-шумно, за да се
чуе на политическата

сцена. Опасности по
пътя ще има, но малоду-
шие, колебливост и не-
решителност са трите
състояния, които трябва
да изтриете от паметта
си.

Забравете езика на
омразата, не си служете
с клевети. Бъдете таки-
ва, каквито искате да
бъдат всички - това от-
нема много време и носи
разочарования, но друг
път няма. Другото вече
го “играхме”. Оказа се, че
ни е свирил фалшив ор-
кестър...

И не “убивайте” ста-
рите коне, защото може
да са уморени, но имат
опит. Убедете ги, че
трябва просто да ви сто-
рят път - на вас, на има-
щите хъс и желание, за
които еднопосочният
билет през Океана не е
алтернатива.

А
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Да имаш пред блока
си детска градина, коя-
то да посещават отро-
четата ти, или да виж-
даш градинка с люлки,
пейки и дървета, на ко-
ято пак те да могат да
играят? Това е парадок-
салният въпрос, пред
който СО изправи някол-
костотин столичани от
“Лозенец”. В момента те
са принудени да изби-
рат между двете реше-
ния, без да им се дава
възможност за алтерна-
тивен вариант, подхо-

дящ и полезен за деца-
та им.

Изобщо не е стран-
но, че се стига до по-
добна абсурдна ситуа-
ция. Напротив, тя е ес-
тествено продължение
на липсата на ясна и по-
следователна политика
от страна на управлява-
щите в столицата. От го-
дини те се канят да за-
щитят интересите на
хлапетата, като им оси-
гурят места за израства-

не и социализация, как-
то и такива за отдих и
игра. Но явно не им се
отдава да го направят
успоредно, след като
едното бъдещо добро в
случая трябва да унищо-
жи вече съществуващо-
то благо.

Колко пъти досега
общината е планирала
да построи детска гра-
дина върху терен, пред-
виден за нов жилищен
блок, за бизнес център,

за офис сграда, за не-
бостъргач? Колко по-
добни проекта са уни-
щожени, за да има за-
бавачки за децата на
София? Отговорът е:
нито един. Най-лесно и
безопасно е да пуснеш
багерите срещу някол-
ко родители, имали
дързостта, вместо да
чакат, сами да си обла-
городят местенце и да
го превърнат в градин-
ка. А не да пуснеш ма-

шините срещу някой
мастит инвеститор, кой-
то друг път ще ти върне
услугата.

Възможна е и още
по-абсурдна ситуация. И
тя е градинката да се
унищожи, детското за-
ведение да се забави,
докато се забрави, и
след някоя и друга го-
дина на мястото да из-
никне поредното масив-
но архитектурно чудо.
Чакаме.
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Интервю
Хасан Адемов:

Д-р ХАСАН АДЕМОВ е зам.-председател на Комисията
по труда и социалната политика в 41-то НС и е член
на здравната комисия. Той е народен представител
четвърти мандат и от факта, че не стана кмет на
Разград при последните избори, загуби може би
общината, но парламентаризмът спечели подготвен
експерт. В Youtube всеки може да чуе ювелирните му
речи при обсъждането на бюджет 2013, които оста-
наха нечути от управляващите.

Бюджет 2013 генерира
допълнителна бедност

Интервю на
Веселка ВЕНКОВА

Освен във всичко друго, ГЕРБ се провалиха
и в политиката по доходите и на пазара
на труда, категоричен е депутатът
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 Ваша е прогнозата, д-
р Адемов: хиляди българи ще
измрат през зимата. Какви са
основанията за това ви
твърдение?

- Казал съм го в друг кон-
текст, но това е усещане пред-
вид политиката по доходите и
покупателната способност на
българския гражданин, от една
страна. И от друга - свързаните
с оцеляването потребности:
храна, топлина, облекло. Зим-
ният период е изпитание, осо-
бено за хората с ниски доходи,
а те в България по последни
данни на Евростат са близо по-
ловината. 49,1% са застраше-
ни от риска бедност и социал-
но изключване. Това означава,
че имат проблем с материал-
ната си издръжка. Има основа-
ние да се смята, че съществу-
ват огромни рискове за оцеля-
ването на големи групи от на-
селението. Близо половината
от българските граждани са
под официалната линия на
бедност от 241 лв., определе-
на от МС само преди месеци.
Голяма част от тези хора са
пенсионери, които разчитат
единствено и само на доходи-
те, които идват по линия на со-
циалното осигуряване. При по-
ложение, че през последните
три години няма движение на
пенсиите нагоре, означава, че
това, което се прави сега с
опита за индексиране, няма как
да компенсира пропуснато по-
требление, плащания, ако
щете пропуснати ползи. Труд-
ностите през зимния период са
изключителни и рискът за фи-
зическото оцеляване е реален.

 Смятате ли, че оцеле-
лите пенсионери отново ще
се оставят да бъдат напа-
зарувани предизборно с по 5
лв.?

- Когато в предизборна
година се пристъпва към уве-
личаване размера на пенсии-
те чрез различни техники, ни-
кога тези, които го правят, не
получават адекватния полити-
чески отговор под формата на
бюлетини в избирателните
урни. Практиката през послед-
ните 23 г. показва, че това
няма как да подмени липсва-
щата или неправилна полити-
ка по доходите. Няма как едно
действие да доведе до паза-
руване на пенсионерски гла-
сове. Българските пенсионери
са достатъчно разумни и зна-
ят, че еднократен жест в края
на мандата няма как да под-
мени липсващата политика по
доходите.

 Произволна дата в ка-
лендара ли е 1 април,
разтълкувайте гербаджий-
ските неразбории около оп-
ределянето й?

- Никой не знае защо ГЕРБ
избраха 1 април. Едно от обяс-
ненията е, че сега управлява-
щите щели да плащат пенсии-
те от първата половина на 2013
г. Такова нещо няма. Увеличе-
нието от 1 април означава, че
априлската пенсия ще бъде
изплатена между 6 и 17 май -
друга пенсия от мандата на
това управление няма как да
получат, защото идват избори-
те и ще плаща другото прави-
телство. Аргументът “ние ще
платим тези увеличени пен-
сии” е несъстоятелен. Проти-
вопоставят пенсионерите на

база година на пенсиониране
- за едни увеличението е 9,3%,
а за други - 9,8%. Обяснението
е, че са пропуснали да се
справят с инфлацията, меко
казано. Принципите на соци-
алното осигуряване се смес-
ват с принципи на подпомага-
не, водещо до този некорек-
тен резултат. Така е, защото
индексацията трябва да по-
крие цялата инфлация, а това
не става. Според статистиката
инфлацията за тези години е
около 12,6%, а се предлага
средно 9,3 на сто увеличение.
Твърди се, че пенсионираните
през 2011 г. имат по-голям
индивидуален коефициент,
защото средният осигурите-
лен доход е бил по-висок. Да,
но индивидуалният коефици-
ент е съотношението между
личните доходи и средния оси-
гурителен доход за страната.
При положение, че личните
доходи не са нараствали, с из-
ключение на по-избрани, ели-
тарни сфери... При положение,
че числителят е стационарна
величина, а знаменателят е
увеличен - индивидуалният ко-
ефициент в повечето от случа-
ите е намален. А размерът на
пенсията се получава, като до-
ходът се увеличи по индивиду-
алния коефициент - няма как
отпуснатите пенсии за 2011 г.
да бъдат по-високи. Това се
случва, защото справедливият
начин на осъвременяване на
пенсиите чрез използване на
т.нар. швейцарско правило -
50% от ръста на осигурител-
ния доход и толкова от инфла-
цията, на практика не се при-

лага. Затова сега управлява-
щите са принудени да правят
тюрлюгювеч от осигуряване и
подпомагане, а резултатът е
това, което виждаме в бюдже-
та на ДОО за следващата го-
дина.

Симеон Дянков бодряшки
заявява, че парите за пенсии
са 9,6-9,7 млрд. лв. и са повече
от средствата, отделени за
пенсии в рамките на четирите
бюджета. Числото е вярно, но
коментарът към него е изклю-
чително некоректен и непро-
фесионален. Няма правителст-
во, което да не дава повече
пари за пенсии като сума от
разходите за пенсиите за
всички години. БВП винаги е
по-висок при всяко следващо
правитество, а средният осигу-
рителен доход при всички по-
ложения е по-висок, размерът
на новоотпуснатите пенсии ви-
наги е по-висок и пр. Всичко
това води до значително уве-
личаване на обема на парите,
които се дават през всеки
следващ мандат. Ако сравним
сегашното управление с това

на ОДС, ще излезе, че сегаш-
ните пенсионери трябва да
живеят 4-5 пъти по-добре, за-
щото толкова е разликата в от-
делените пари за пенсии. Но в
различна икономическа среда
да се правят сравнения е из-
ключително некоректно и не-
професионално.

Важен е и друг критерий -
изключителният ръст на раз-
ходите за пенсии в мандата на
Тройната коалиция. Относи-
телният дял на ръста, трендът
на нарастването на размера
на средствата, отделяни за
пенсия, е 2,2 млрд. лв. В рам-
ките на това управление на
ГЕРБ, при техните чисти бюд-
жети 2010-2013 г., ръстът е
около 880 млн. лв. Което озна-
чава, че през трите години
само с около 200 млн. лв. са
нараснали пенсиите в Бълга-
рия, а останалите 600 млн. са
за 2013 г. Затова наричаме
този бюджет предизборно
ориентиран. На практика той
създава условия за генерира-
не на допълнителна бедност,
защото не само българските
пенсионери, а и тези, които
работят в реалния сектор,
също са обречени на мизерия.

Двата основни репера, по
които може да бъде оценено
правителството на ГЕРБ, са
провал, освен във всички по-
литики по обща оценка, и в
политиката по доходите и на
пазара на труда. За 3 години и
половина управление от ОП
“Развитие на човешките ресур-
си” са усвоени над 680 млн.
лв., което означава, че българ-
ските работници и служители
трябва да са по-квалифицира-
ни, по-подготвени, по-мотиви-
рани, по-ангажирани с програ-
ми за заетост, което трябва да
води до по-високи доходи, до
по-голям процент на заетост.
Нищо от това не се случва.
Което означава, че ефектът от
харченето на тези пари е ми-
нимален, за да не кажа ни-
какъв, защото е очевиден про-
валът на пазара на труда.

ка от нас... А кой трябваше да
ни изведе от кризата - усили-
ята на управляващите. За
съжаление те се провалиха.

 За тях очевидно е нор-
мално майчинството през
втората година да е с лев
под линията на бедност?
Дянков твърди, че с тези
неполучени от жените пари
щял да построи 15 детски
градини и пр.

- В предизборна година да
се дават пари за строителство
буди най-малко съмнения, за
да не употребя по-тежки ква-
лификации, че се купуват гла-
сове и по този начин. С парите
на всички данъкоплатци се
прави политика само за опре-
делени градове - не казвам,
че там няма проблеми и нуж-
ди, но къде бяха досега? И за-
бележете кои са градовете -
София, Варна, Пловдив, Стара
Загора, Бургас. Да ви прави
впечатление, че това са общи-
ни, управлявани от една и
съща политическа партия?
Това са най-големите градове
с най-високи собствени прихо-
ди - не могат ли в рамките на
корпоративната социална от-
говорност да решат този
въпрос, без държавата да от-
деля от парите на всички
данъкоплатци?

Младите майки, които дой-
доха да протестират в парла-
мента с децата си, имат про-
блем днес, не утре, не след
година. Инфраструктурата, со-
циалните услуги, другите мер-
ки по Закона за семейни по-
мощи за деца и по линия на
ДОО не могат да заменят по-
требността от пари сега. Обез-
щетенията за дете от 1 до 2-
годишна възраст са лош знак,
сериозен пропуск в политика-
та на управляващите. И е гру-
ба манипулация, че това са
пари за майките от гетата - те
не са от осигурените и втората
година не получават нищо по
линия на социалното осигуря-
наве, а само първата година
по 100 лв. месечно. 240-те лева
са за хората, които се осигуря-
ват и цял живот внасят пари
във фонд “Общи заболявания
и майчинство”, независимо
дали имат деца или не, неза-
висимо дали са мъже или
жени... Това е огромен гаф на
управляващите с парите за
майчинство!

 Признак за какво е, спо-
ред вас, отношението на
управляващите към малките
общини и към общинските
болници?

- На недалновидна полити-
ка, защото стартираха със за-
вишени критерии за сключва-
не на договори с НЗОК, с кои-
то очевидно при този недостиг
изобщо на специалисти, на
лекари, особено през послед-
ните години, няма как да се
справят малките болници. За-
ложиха рестрикции за
изпълнение на нивата на ком-
петентност, на апаратура.
Всичките им мерки са в посока
да се ограничи възможността
на малките болници да оцеле-
ят. Те използват изключително
скромен ресурс от разходите
за болнична помощ, а през тях
преминават 2/3 от жителите на
България. Не е коректен аргу-
ментът, че пациентите после
търсят специализирана помощ
в големите болнични заведе-
ния - не може навсякъде да има
специализирани и високо спе-
циализирани лечебни заведе-
ния. Хората си искат болница-
та, защото нямат пари да пропъ-
туват до най-близката модерна
и високотехнологична клиника.
Практиката ще покаже, че това
е изключително несериозна и
вредна политика.

 Казахте наскоро, че
40% от българите са заст-
рашени от реална бедност.
А се оказаха близо половина-
та...

- По този показател сме на
първо място в ЕС, втори след
нас са Румъния. Първи сме по
риск от бедност и по социално
изключване. Напук на твърде-
нията на премиера, че винаги
сме били бедни - да, не сме
били богати, но сега станахме
по-бедни, това е големият про-
блем. Вместо да догоним ев-
ропейските доходи, както бяха
ни обещали. Затова твърдим,
че с предизборни мерки не
може да се компенсира про-
пуснатото през целия мандат.
Аргументът, че всички страни
около нас са бедни, не е състо-
ятелен, защото държавите от
Централна и Източна Европа,
например Полша, имат много
по-висок от нашия ръст на
БВП, имат много по-високи до-
ходи и много по-високи нива
на заетост. Което означава, че
те вече са се справили с ико-
номическата криза, за разли-
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Негово Превъзходителство Джон Роуън:

ЕС е най-големият
политически
успех на XX век
Най-важната задача пред страните членки е постигане
на споразумение за дългосрочната финансова рамка на общността
За седми път на 1 януари 2013 г. Ирландия ще
поеме председателството на Европейския съвет,
което ще съвпадне с 40-ата годишнина от при-
емането на страната в съюза. За приоритетите,
които си поставя ирландското председателство,
покачването на безработицата в Европа, което се
превърна в трайна тенденция, и бъдещето на ЕС,
с посланика на Ирландия в София г-н Джон
Роуън разговаря Кристиела Симеонова.

- Ваше Превъзходителство, бихте ли предста-
вили основните приоритети на ирландското
председателство на Европейския съвет?

- Най-важните приоритети пред нашето предсе-
дателство са стимулирането на растежа и създава-
нето на нови работни места, повишаването на кон-
курентоспособността, качеството на образование-
то, предотвратяването на социалното изключване -
изобщо всички онези фактори, които ще стимулират
възстановяването на икономиките. Ние ще се поста-
раем да направим всичко необходимо за постигане
на желания от всички ефект. Но това не са само
приоритети на нашето председателство, всички ев-
ропейски страни се стремят към това. Възстановява-
нето на конкурентоспособността и стабилността -
това е най-важната задача, която трябва да изпълнят
правителствата, за да стимулират икономиките и да
се избегне попадането от криза в криза. Трябва да
работим за постигане на стабилност. Нужни са про-
грами и такива структури, които да позволят на ико-
номиките да се развиват така, че да са способни да
отвръщат на трудностите. През последните години
ЕС преминава през криза и не искаме това да
продължава.

- Евролидерите не успяха да се споразумеят
за бюджета на общността за следващите 7 го-
дини. Какви са последствията от това забавяне?

- Най-важното, което трябва да постигнат държа-
вите членки на ЕС в този момент, е да се споразу-
меят относно дългосрочната финансова рамка за
2012-2020 г. За съжаление това не се случи по
време на кипърското председателство. Не беше
тяхна грешка, разбира се. Но всички сме убедени,
че през януари ще бъде постигнато споразумение.
Смятам, че в политически аспект сме много близко
до постигане на споразумение. Административната
част на бюджета е най-критична - трябва ли да се
правят някои съкращения в администрациите във
всяка страна членка или не.

По принцип председателството не играе толкова
основна роля в тези преговори. Президентът на ЕС
Херман ван Ромпой е човекът, който събира заедно
всички предложения, върху които се градят прегово-
рите. Разбира се, ще му бъдем от полза в приготов-
ленията за срещите на Европейския съвет, ще рабо-
тим заедно с неговия екип. Това ще бъде нашата
основна роля и искрено се надяваме, че ще бъде
постигнато споразумение през януари. Защото в про-
тивен случай последиците ще бъдат доста сериозни.
Липсата на споразумение прави планирането в
дългосрочен план на практика невъзможно, тъй като
средствата по европейските фондове ще се отпускат
спрямо бюджета от предишния период.

- Ирландия, за разлика от редица други евро-
пейски страни, начело с Гърция, се справи добре
със спасителната си програма и върви бавно към
възстановяване. Как страната ви го постига?
Как се стигна до помощта от ЕС и МВФ?

- Нашата икономика имаше доста стабилна и
надеждна основа. Нямахме големи структурни про-
блеми. Проблемът дойде от банките, които допусна-
ха много големи грешки, а и не само те, и твърде
много пари, твърде много кредити бяха инвестира-
ни в имотния сектор и броят на новопостроените
къщи и офиси достигна неимоверни величини.

На стр. 12
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Над голяма част от Европа се изси-

паха обилни снеговалежи. Русия обя-
ви, че това е най-тежката зима от 20
години, а германският президент Йоа-
хим Гаук бе блокиран в Хърватия, пре-
даде ДПА. Рекордно ниски температу-
ри са регистрирани в Чехия. Темпера-
турата е паднала до минус 27 градуса.
Студовете вече взеха първата си жерт-
ва. 67-годишен мъж е починал от
измръзване, съобщиха чешките здрав-
ни власти. По данни на националната
метеорологична служба на Чехия, в
редица райони на страната са били
отчетени рекордно ниски температури
- до минус 27,8 градуса.

На трите летища в Москва имаше
отменени или закъснели полети, дока-

то в същото време 7300 работници се
опитваха да разчистят улиците на гра-
да от сантиметрите сняг. “Най-малко
шестима души вече са загинали от
замръзване в Москва тази зима, която е
най-суровата от 20 години”, заяви пред
агенция Интерфакс говорител на Мини-
стерството на извънредните ситуации.

На Балканите силният снеговалеж
остави германския президент блокиран
в Загреб, след като всички полети от
хърватската столица бяха отменени
след снежна буря. Снегът и ниските
температури отнеха четири живота в
Хърватия, съобщиха хърватски медии.
Трима души починаха вследствие на
студовете, а един човек почина при
почистването на снега пред дома си.

кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Сняг затрупа
Европа

Двама възрастни са починали в Осиек,
трети - във Валпово. Хърватските ме-
дии съобщиха, че става дума за хро-
нично болни лица, чието здравослов-
но състояние се е влошило поради из-
ключително студеното време. В Загреб
е в сила трета степен на предупреж-
дението за метеорологични опаснос-
ти. Чести са прекъсванията на елект-
розахранването, пожарникарите реа-
гираха на над 20 сигнала за отстраня-
ване на паднали дървета.

Метеоролозите предупредиха, че се
очаква виелиците да нахлуят и да на-
трупат до 50 сантиметра сняг в Босна
и Сърбия. Снежната покривка в столи-
цата Белград още вчера по обяд
надхвърли 20 см, предаде радио Б92.
От службата за поддържане на пъти-
щата в Белград съобщиха, че почист-
ването на снега не е спирало през
последните 24 часа. Само за послед-
ните 12 часа обаче снежната покрив-
ка е достигнала над 20 см. Премиерът
Ивица Дачич, който е начело на ре-
публиканския щаб за извънредни ситу-
ации, нареди да бъде задействана
цялата налична техника за почистване
на пътищата в страната.

Венецуелският президент
Уго Чавес обяви, че кубин-
ски лекари са му открили
нов злокачествен тумор и че
ще се подложи на нова опе-
рация, предаде Асошиейтед
прес.

Чавес, който бе преизб-
ран за нов мандат на 7 ок-
томври, за пръв път съобщи,
че ако здравето му се вло-
ши, негов приемник на поста
ще бъде вицепрезидентът
Николас Мадуро Морос. Пре-
зидентът каза в изявление по
телевизията, че изследвани-
ята, които си е направил в
Куба тази седмица, са пока-
зали, че в организма му има

Правителството на Кана-
да одобри закупуването от
китайската петролна компа-
ния Cnooc Limited на местна-
та Nexen, съобщава Financial
Times.

Сделката възлиза на око-
ло $18 млрд. За Cnooc
Limited това е най-скъпото
придобиване на компания в
чужбина, коментира офици-
алната агенция на Пекин
“Синхуа”.

Според експерти канад-
ската компания ще донесе на

Ракът отново атакува Чавес
метастази, поясни агенцията.
58-годишният Чавес добави,
че отново ще пътува за Куба
за операция, която ще му
бъде третата за последната
година и половина.

Припомняме, че за пръв
президентът бе опериран от
рак през лятото на 2011 г.
След няколко курса по химио-
терапия той обяви, че напълно
се е излекувал. Но в началото
на 2012 т. той обяви, че у него
е открит нов тумор. Прези-
дентът бе повторно опериран
в Хавана, след което пак бе
подложен на химиотерапия.
През юли той повторно обяви,
че е победил болестта.

Китай купува канадската
Nexen за $18 млрд.

Евреите по света отбелязаха
началото на осемдневния празник
Ханука със запалването на първите
свещи от традиционния свещник,
който символизира победата над
потисничеството. Ханука, наричан още
празник на свещите, увековечава
еврейското въстание през 2-рия век
преди новата ера срещу гръцко-
сирийската власт, която се е
опитвала да наложи чужда култура на
евреите и да постави гръцки статуи
в еврейския храм в Ерусалим.
Празникът Ханука продължава осем
дни, защото според преданието,
когато евреите си възвърнали храма,
като по чудо ритуалното масло,
предназначено само за един ден,
горяло осем дни

Cnooc активи в Канада, Ве-
ликобритания, Западна Аф-
рика и в Мексиканския залив,
от които за последното три-
месечие са добивани по 207
хил. барела на ден. По този
начин производството на
китайската компания ще се
увеличи с около 20%.

Припомняме, че сделка-
та е втори опит за покупка
на голяма щатска петролна
компания, след като САЩ
блокира придобиването на
Unocal през 2008 г.

Минус 27 градуса в Чехия,
Русия се оплака, че това
е най-тежката зима
от 20 години

Самарас:
Най-лошото мина

Министър-председателят на
Гърция Андонис Самарас обеща-
ва икономиката на страната да
започне възвръщане към растеж
през 2013 година, предаде РИА
Новости. Според него 2013 годи-
на ще стане преломна за иконо-
миката на страната. “В начало-
то на годината ще настъпи
някакво облекчение, през втора-
та половина ще се появят някои
признаци на икономически ръст.
Най-лошото вече мина”, заявява
гръцкият премиер.

Авиокатастрофа
в Германия

Осем души загинаха след
сблъсък във въздуха на два мал-
ки самолета в централна Герма-
ния. Сред загиналите има и 4
деца. “Самолетите се сблъскали
във въздуха, след което са пад-
нали на земята, но засега не
знаем каква е причината за ка-
тастрофата”, отбеляза поли-
цейският представител Йорг
Райнемер. Инцидентът станал
на 30 км северно от Франкфурт
на Майн. Отломките на самоле-
тите са разхвърляни на стоти-
ци метри.

Азаров отново бе
предложен за премиер

Президентът на Украйна Вик-
тор Янукович внесе в парламен-
та кандидатурата на Николай
Азаров за премиерския пост. На
3 декември Азаров подаде ос-
тавка като министър-председа-
тел, тъй като бе избран за
народен представител. Янукович
прие оставката на премиера и
на целия състав на кабинета. На
5 декември президентът заяви,
че Азаров има големи шансове
отново да бъде премиер, но това
ще зависи от това кои хора ще
включи в новия си екип.

Президентска среща
в Турция

Президентите на Афганис-
тан и Пакистан Хамид Карзай и
Асиф Али Зардари ще се срещ-
нат в Турция на 11-12 декември
в опит да разрешат възникналия
конфликт, след като Кабул обя-
ви, че атаката срещу ръководи-
теля на афганистанското разуз-
наване е била планирана на паки-
станска територия, предаде
АФП. Турският президент Абдул-
лах Гюл ще бъде домакин на сре-
щата, основната цел на която е
да бъдат обсъдени възможнос-
тите за засилване на двустран-
ното сътрудничество между
Пакистан и Афганистан.

Мандела остава
в болницата

Първият чернокож президент
на Република Южна Африка и
носител на Нобеловата награда
за мир Нелсън Мандела е прека-
рал нощта в болницата, където
е бил приет за медицински из-
следвания. В събота говорител
на южноафриканския президент
Джейкъб Зума съобщи, че здра-
вословното състояние на Ман-
дела е добро. За втори път през
тази година 94-годишният
Нелсън Мандела влиза в болница.
Той не се е появявал на общест-
вени места от финала на Све-
товната купа по футбол през
2010 година.
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Васил САВОВ

На 9 декември румънските гласоподаватели се
явиха пред урните, за да изберат своите представи-
тели в новия парламент за срок от 4 години. Парла-
ментът е съставен от две камари: Сенат и Камара на
представителите.

По официални данни броят на населението в
Румъния е 19 042 936 души (2011 г.). През 1992 г. е
бил 22,8 млн. През последните повече от 20 години
много румънски граждани емигрираха в чужбина,
главно в Западна Европа, САЩ, Канада, Австралия.

През 2011 г. броят на емигрантите се изчислява
на около 3 млн. души, от които в Испания - 901 435
души, Италия - над 900 000 (по неофициални данни
- 1,1 млн. души).

За периода януари-юли емигрантите са превели
пари в Румъния (в млрд. евро):

2008 г. - 3,76
2010 г. - 2,07
2011 г. - 1,96
2012 г. - 2,16

(По данни на в. “Адевърул”, 2.Х.2012 г.)

От националните малцинства най-голям брой са
унгарците - 1,2 млн., ромите - 619 000.

Участващи партии и коалиции

На изборния тепих застанаха 30 партии и коали-
ционни образувания, от които:

 1. Социаллиберален съюз (СЛС) - главни участ-
ници са Социалдемократическата партия и Нацио-
наллибералната партия

 2. Алианс “Дясна Румъния” (АДР) - Демократи-
ческолибералната партия, Партия “Нова Румъния”,
Гражданска инициатива на десницата, Християнде-
мократическа формация

 3. Партия “Велика Румъния”
 4. Демократически съюз на унгарците
в Румъния (ДСУР)
 5. Партия на народа
 6. Народна партия
 7. Румънска екологична партия
 8. Социалдемократическа партия на
работниците
  9. Партия “Социален алианс”
10. Национална християндемократическа партия
11. Съюз на българите в Банат.

арио Монти обяви, че
подава оставка. Това
стана по време на не-
гова среща с прези-

Румънската левица
е готова за победа
30 партии и коалиционни
образувания се борят на
парламентарните избори
в северната ни съседка

Изборното състезание обаче се води главно от
два партийни блока: лявоцентристки - СЛС - обеди-
няващ лявата Социалдемократическа партия и дяс-
ната Националнолиберална партия срещу АДР - дяс-
ноцентристки блок.

Зад СЛС стоят правителството и мнозинството от
парламента. АДР е в опозиция и се възглавява от
ДЛП с подкрепата на президента.

Най-големи шансове за решителна победа има
лявоцентристката коалиция - резултатите от социо-
логическите анкети вещаят мнозинство между 48 и
62 процента.

Икономика  2011 г. 2012 г.
(първо полугодие)

1. Ръст на БВП 1,8% 0,5%

2. Икономически растеж 1,5% 1,1%
3. Безработица 7,0% 8,2%
4. Външни заеми 20 млрд. евро, 5 млрд.дол.

(от МВФ, СБ и ЕС) (от Уолстрийт)

Жизнено равнище

(Разходи на семейство със среден доход в %)

1. Хранителни стоки43,1
2. Жилище, вода, ел.ток, телефон 15,3
3. Алкохол, цигари 8,0
4. Транспорт 6,4
5. Здравеопазване 4,9
6. Дрехи и обувки 4,8

Марио Монти
подава оставка

МММММ
дента на страната Джорджо
Наполитано. Оставката ще
бъде връчена веднага след
като в парламента мине гласу-
ването на закона за стабили-
зиране на страната, насроче-
но до дни. Освен това депута-
тите трябва да одобрят поред-
ните закони за затягане на
икономическата дисциплина.
“Веднага след това премиерът
ще направи консултации с ми-
нистерския съвет и ще подаде
официално оставка”, се под-
чертава в изявление на адми-
нистрацията на президента по
този повод.

С други думи - Италия по-
среща Новата година на прак-
тика без правителство. Експерт-
ният кабинет на Монти приключ-
ва преждевременно работата
си (той трябваше да управлява
до април 2013), след като Сил-
вио Берлускони обяви, че ще се
кандидатира отново за преми-
ерския пост и оттегли подкре-
пата на своята партия за екс-
пертното правителство. Решени-
ето предизвика недоволство
дори сред неговите поддръжни-
ци, като бившия външен ми-
нистър Франко Фратини.

Монти се задържа една го-
дина, но въпреки краткия срок

успя да проведе серия от ре-
форми, които накараха итали-
анците да затегнат колани и
бръкнат по дълбоко в джобове-
те си, но пък спести на страната
съдбата на Гърция и Испания.

Берлускони бе принуден да
се оттегли от власт миналата
година под натиска на общест-
веното недоволство, критична-
та икономическа ситуация в
Италия и липсата на престиж и
репутация в чужбина. Това явно
не го притеснява и след като в
продължение на дни държа в
шах политическата си формация
за лидерското място, се само-
кандидатира.

Марио Монти стана преми-
ер на Италия през ноември
2011 г. Той сформира правител-
ство, чиято основна задача бе
намаляване на бюджетния де-
фицит и намаляване на външния
дълг, достигащ почти два три-
лиона долара. Експертният ка-
бинет на Монти разработи па-
кет от антикризисни мерки, кой-
то включваше намаляване на
разходите на администрацията,
увеличаване на пенсионната
възраст и на редица данъци.

Рейтинговите агенции вече
подадоха тревожен сигнал към
Италия, която очаква с напре-
жение откриването на борсови-
те пазари в понеделник. Избо-
рите вероятно ще бъдат насро-
чени за след два месеца.

Снимка БГНЕС

Икономическата криза и корупцията са хроничен проблем на румънската политика

Президентът на Египет
Мохамед Морси анулира късно
в събота Конституционната
декларация от миналия месец,
с която разширяваше пълномо-
щията и властта си, съобщи
официален представител на
пресконференция в Кайро. “От
този момент Конституционна-
та декларация е анулирана”,
заяви Селим ал-Ауа, ислямист-
ки настроен политик, който се
бе нагърбил с функциите на
говорител за срещите на Мор-
си с другите политически ли-
дери.

В същото време обаче да-
тата за провеждане на рефе-

ване”, гласи новият указ на
президента, с който отмени
декларацията.

Припомняме, че деклараци-
ята и референдумът бяха два-
та ключови въпроса, които пре-
дизвика протестите на опози-
цията срещу действията на
президента. Ако по въпроса за
декларацията опозицията от
светски и либерално настрое-
ни кръгове може да е удовле-
творена, не така стои въпросът
с референдума. Тя смята, че
проектът за конституция е из-
готвен прибързано от комисия
с преобладаващо участие на
ислямисти.

Морси се отказа от
извънредните пълномощия

рендум за новата конституция
остава непроменена - 15 де-
кември, добави Ауа, обясня-
вайки, че от конституционна
гледна точка президентът не
може да промени насрочена-
та вече дата. Ауа каза още, че
Морси предлага на опозици-
онните партии да представят
конкретни предложения за но-
вата конституция.

“Ако на всенародния рефе-
рендум за проекта на нова
конституция на 15 декември
египтяните не приемат новия
закон, членовете на новата
конституционна комисия ще
бъдат избрани с пряко гласу-

Страните от ЕС, които идната седмица ще
разглеждат възможността за започване на
преговори със Сърбия за присъединяването й
към съюза, продължават да са разделени по
въпроса въпреки напредъка в сближаването
на Сърбия с Косово, предаде Франс прес.

В проектодекларация се споменава евен-
туално започване на преговори през юни
2013 г., но все още няма споразумение по
въпроса, каза европейски дипломат. “Не мис-
ля, че ще се даде дата” за преговори със
Сърбия идната седмица, когато външните
министри, а след това и държавните и прави-
телствените ръководители на ЕС ще обсъждат
въпроса, заяви друг дипломат.

Франция е положително настроена, но Герма-
ния смята, че все още е рано за започване на

ЕС разделен за преговорите със Сърбия
преговори, посочиха дипломатическите източници.

Във вторник вечерта премиерите на
Сърбия и Косово Ивица Дачич и Хашим Тачи
се споразумяха по въпроса за пропускател-
ните пунктове между двете страни. Два от
тях трябва да бъдат отворени в понеделник,
а други два на 31 декември.

Едно от условията за даване на дата за
започване на присъединителни преговори на
ЕС със Сърбия е да има напредък в норма-
лизацията на отношенията между Белград и
Прищина. Сърбия не признава обявената
през 2008 г. независимост на Косово и
продължава да смята тази територия за своя
провинция, отбелязва АФП.

Припомняме, че през март Сърбия получи
статут на кандидат за присъединяване към ЕС.
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Банките отпускаха много лесно
заеми, а хората от своя страна искаха
да живеят в собствени жилища. За
разлика от германците и французите
например, които са свикнали да жи-
веят под наем, с ипотеки, ирландците
предпочитат да си имат собствено жи-
лище. Хората нямаха възможност да
изплащат заемите си, цените на имо-
тите паднаха драстично и съответно
те не можаха да ги продадат и цялата
система се срина. Последваха прего-
вори с ЕЦБ и МВФ, които одобриха
спасителен заем от около 67 млрд.
евро. Колапсът на финансовите паза-
ри, икономическият спад и големият
бум в сектора с недвижимите имоти
са основните причини за кризата в
Ирландия.

 Икономиката загуби доста от сво-
ята конкурентоспособност, но пък от
друга страна експортът си остана на
доста високо ниво - 25% повече от
вноса. През първите шест месеца на
годината преживяхме най-добрия си
период от последните седем години.
Ирландия си остава доста атрактивна
за инвеститорите - компании от Япо-
ния, САЩ и Европа. Инфлацията е на
доста ниско ниво и цените са под кон-
трол. Всъщност, ако не бяха тези го-
леми банкови проблеми, ние щяхме
да бъдем много добре. Но за съжале-
ние така се получи. Надяваме се на
прогрес в бъдеще. Разбира се,
продължаваме преговорите с ЕС и
МВФ за общата дългова тежест, като
това е различен въпрос. Поехме не-
пропорционална дългова тежест от
банките, частните банки, към държав-
ния дълг. Сега работим, за да постиг-
нем споразумение с кредиторите, така
че да намалим по някакъв начин тази
тежест върху ирландските данъко-
платци.

- В средата на годината безра-
ботицата в Ирландия отбеляза 18-
годишен връх, а младежката безра-
ботица е едно от най-големите пре-
дизвикателства, пред които са из-
правени европейските правителст-
ва. Как се справяте с този проблем?

- Безработицата е огромен про-
блем. Ето защо създаването на нови
работни места поставяме сред основ-
ните си приоритети. Основният ни
приоритет е да осигурим работни
места за младите хора, тъй като голя-
ма част от тях напускат страната. И
преди кризата младите ирландци бяха
привлечени от работа в Америка, но
после се връщаха. Трябва да осигу-
рим достатъчно работни места в ро-
дината, за върнем обратно децата си.

- Предвид кризата, която донесе
със себе си пагубни последици, какви
са настроенията сред ирландците -
про или антиевропейски?

- Не бих казал, че ирландците са
евроскептици в степента, в която са
британците. Като цяло ние приемаме
Европейския съюз много добре. Член-
ството ни в общността определено ни
носи много дивиденти. Но, знаете, ние
проведохме няколко референдума -
първо отхвърлихме Договора от Ница,
а след това Лисабонския договор. На
повторните референдуми ги приехме.
Мисля, че проблемът за обикновения
ирландец, а и за всеки европеец, е

Негово Превъзходителство Джон Роуън:

ЕС е най-големият
политически
успех на XX век

Òðÿáâà äà ðàáîòèì çà ïîñòèãàíå íà ñòàáèëíîñò.
Íóæíè ñà ïðîãðàìè è òàêèâà ñòðóêòóðè, êîèòî
äà ïîçâîëÿò íà èêîíîìèêèòå äà ñå ðàçâèâàò òàêà,
÷å äà ñà ñïîñîáíè äà îòâðúùàò íà òðóäíîñòèòå

’
‘

Åäèí îò ïðîáëåìèòå, ïðåä êîèòî ñà èçïðàâåíè
åâðîëèäåðèòå äíåñ, å ò.íàð. äåôèöèò íà
äåìîêðàöèÿ. Âñè÷êî, êîåòî ñå ñëó÷âà â Áðþêñåë,
òðÿáâà äà ñå îòíåñå ïî-áëèçî äî õîðàòà, çà äà
ìîãàò òå äà ñå ïî÷óâñòâàò ÷àñò îò öåëèÿ ïðîöåñ

’
‘

Негово Превъзходителство ДЖОН РОУЪН е роден на 18 октомври
1948 г. Завършил е колеж “Тринити” в Дъблин през 1971 г. От 2010
г. е посланик на Ирландия в България. На 14 октомври започва
кариерата си в Министерството на външните работи на Ирлан-
дия като трети секретар в дирекция по стопанството. От
октомври 1976 до януари 1979 е трети секретар в посолството
на Ирландия във Вашингтон. До септември 1983 г. представя
страната си пред ЕС като първи секретар в Брюксел. Бил е
първи секретар в посолствата на Ирландия в Бейрут и Багдад,
както и главен консул в Сан Франциско. От април 1992 г. до юли
1996 г. работи в частния сектор в САЩ. След това е съветник в
дирекция “Политика” на Министерството на външните работи в
Ирландия. За кратък период е ръководител на дирекция по правата
на човека. След това е посланик в Организацията за икономическо
сътрудничество и развитие и ЮНЕСКО.

дистанцията. Решенията, които се взи-
мат в Брюксел, изглеждат твърде да-
лечни за тях. Хората не могат по ни-
какъв начин да контролират тези ре-
шения, не са в техните ръце. Един от
проблемите, пред които са изправени
евролидерите днес, е т.нар. дефицит
на демокрация. Всичко, което се случ-
ва в Брюксел, трябва да се отнесе по-
близо до хората, за да могат те да се
почувстват част от целия процес. Ир-
ландците приемат това като проблем,
но въпреки това все още приемат
доста добре ЕС.

- Как виждате бъдещето на ЕС?
По-скоро светло или...

- Мисля, че е доста светло. Доста
болезнени уроци научихме, но отми-
на най-страшното от кризата. Трябва
да съществуват по-твърди правила за
всички - щом има единна валута, тряб-
ва да има и единна власт. Привърже-
ници сме на по-централизираната
власт. Надяваме се на значителен про-
грес след предложението за банков
съюз. Трябва да сме сигурни, че евро-
зоната се управлява по най-добрия
начин, че всички страни членки дей-
стват съгласувано. Ако имаме по-цен-
трализирано управление, нещата ще
вървят по-добре.

Представете си, ако Германия се
върне към марката, то тя ще загуби
конкурентоспособността си. Единната
валута помага изключително за бума
на техния експорт. Така че тя, като
най-големият бенефициент в ЕС, има
най-голям интерес еврото да се ста-
билизира.

Европейският съюз създава кризи,
неприятности, но не и войни. Има още
върху какво да се работи, все пак ЕС
е още експеримент. Считам, че Евро-
пейският съюз е най-големият полити-
чески успех за XX век, а може би и за
другите векове също.

- Какво е мнението ви за рест-
риктивните мерки за икономии?

Това ли е правилният път за излиза-
не от кризата?

- В началото определено трябва-
ше да се наложат рестриктивни мер-
ки. Но само чрез непрестанното при-
лагане на строги икономии как ще се
постигне желаният от всички ни рас-
теж? Това е невъзможно. Рецесията
ще продължи. Затова растежът и
създаването на нови работни места
са основните ни приоритети. Трябва
да има комбинация от мерки,
несъмнено трябва всички страни член-
ки да спазват строга дисициплина.

- Как ще коментирате непрестан-
ното отлагане на решението за при-
съединяване на България към Шенген?

- Не сме член на Шенген, но смя-
там, че България направи много, за
да задоволи критериите за членство в
Шенгенската зона. Преди известно
време ирландският министър по евро-
пейските въпроси Лусинда Крейтън
беше на посещение в България и
заяви, че страната ви трябва да се
присъедини към Шенгенската зона за
безвизово пътуване и това решение
на ЕС трябва да бъде взето скоро.

Според министър Крейтън отлагането
на решението за приемането на
България в Шенгенското пространст-
во е необосновано и несправедливо.
Ще използваме влиянието си, докол-
кото е възможно, по време на нашето
председателство, за да ускорим про-
цеса на присъединяване.

- Какво мислите за разширяване-
то на Европейския съюз и призива
на евролидерите за повече интег-
рация и консолидация?

- Смятам, че разширяването е от
изключително значение за всички
страни. По време на нашето предсе-
дателство ирландски министри често
ще посещават балкански страни, кои-
то имат европейска перспектива, и се
надявам, че ще придвижим тази точка
от дневния ред напред. Разбирам, че
е трудно да си представиш разширя-
ване по време на криза. Благоразпо-
ложени сме към членството на Турция
в общността.

Около 170 срещи ще се проведат
по време на нашето председателство,
11 от които ще са неформални срещи
на министрите. Също така се надява-
ме да разширим търговията на Евро-
пейския съюз, като постигнем много
трудови споразумения със страни като
Канада и Япония.

От стр. 9
Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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ръст, избуяването на младия
капитализъм се случва в Аме-
рика, през осемнайсети и де-
ветнайсети век. Именно там
личната инициатива, персо-
налната амбиция, иновациите,
почти необременени от дър-
жавни структури и бюрокрация,
гарантират периода на първо-
началното натрупване на ка-
питала, и то с такива темпове
и в такива срокове, за които
европейците могат само да
мечтаят.

 През целия начален пери-
од на окончателното загиване
на феодализма триумфът на
новия обществен строй - капи-
тализма, минава под един
френски девиз: “Laissez - faire”
(произнася се “лесе фер”) - в
свободен превод “Оставете да
го правят”.

Според легендата някъде
към средата на седемнайсети
век известният френски поли-
тик и финансов министър на
Луи XIV - Жан Батист Колбер,
на среща с група френски де-
лови мъже, водени от някой си
Льо Жандр, пита присъстващи-
те как държавата би могла да
промоцира и подпомага ново-
развиващата се пазарна търго-
вия. На този въпрос ръководи-
телят на групата комерсанти
Льо Жандр отговаря простич-
ко: “Laissez -  nous faire!” - “Ос-
тавете ни да я правим!”

Анекдотът за разменените
реплики Колбер-Льо Жандр
за първи път излиза в печата
черно на бяло десетилетия по-
късно, в средата на следва-
щия век, в статия, публикува-
на в “Журнал Економик”, чий-
то автор е също френски ми-
нистър и голям привърженик
на свободната търговия - Рьо-
не дьо Воайе, маркиз дьо Ар-
жансон.

Отново терминът “Laissez-
faire” изплува в писанията на
френски либерални интелекту-
алци в края на 30-те години
(периода на Голямата депре-
сия в САЩ и на последвалата
тежка криза в Европа), след
упадъка на класическия либе-
рализъм.

ДОКТРИНАТА „LAISSEZ-FAIRE”:

НОСТАЛГИЯ ПО НАЧАЛОТО,
предчувствие за края?
Как зачатието
на капитализма
се превръща
в негово
проклятие

ни на миналия век тезата за
неолиберализма (формулира-
на за първи път през 1938 г. от
немския учен Александър Рю-
стов) е почти забравена

През последните десетиле-
тия на XX век, и по-специално
през 80-те години (по
време на поредната
икономическа криза,
обхванала САЩ и
част от Западна Ев-
ропа), англосаксон-
ският политически
дует Рейгън-Тачър
реши да приложи
“нов икономически
подход”, който всъщ-
ност не беше нищо
друго освен позабра-
вената вече неолибе-
рална доктрина
“Laissez-faire”. По това
време тя получи игри-
вото название “Рейгъ-
номика”, която се из-
разяваше в реформи,
свързани с елимини-
ране на контрола
върху цените, пълно
премахване на кон-
трола върху капитало-
вите пазари, снижа-
ване нивата на тър-
говските бариери и,
разбира се, макси-
мална приватизация,
намаляване на обще-
ствените придобивки.
В краткия си вариант
(приложен толкова ус-
пешно от екипа на не-
безизвестния ни Иван
Костов) това означа-
ваше “възможно най-
малко държава в ико-
номиката” - с други
думи: пълновластно
господство на едрия
капитал.

Назад, към извора
на големите пари

Логиката на Рейгъномика-
та беше проста: държавата (си-
реч Белият дом) не може да
ръководи успешно икономика-
та, не върви и лостовете на уп-
равление да се предадат на
работници и селяни (виж пе-
чалния икономически крах на
СССР). Тогава какво остава?.
Цялото управление върху сто-
панството, цялата “икономиче-
ска баница” да се даде в ръце-
те на крупните капиталисти, на
големите монополи и концер-
ни - точно на хората, чиято
единствена религия е праве-
нето на пари, и то колкото се
може повече.

Това беше равносилно на
пускане на лисицата в коко-
шарника: в интерес на истина-
та, първите десетина години
Рейгъномиката показа успех,

крадци като нюйоркския биз-
несмен Медоф (успял да от-
крадне само 50 милиарда до-
лара), за да се стигне до пе-
чалната 2008-а, когато се ока-
за, че няколко от най-големи-
те нюйоркски банки са във

фалит. Тоест - нямат пари. А
парите не са заек да избягат,
просто огромни суми са били
пренасочени към частни оф-
шорни сметки, но за разлика
от старичкия на години Медоф,
другите свръхкрадци така и не
бяха разкрити. Въпрос на по-
голяма ловкост, комбинатив-
ност и йезуитщина.

За кого е последният
валс?

Днес, в началото на второ-
то десетилетие на двайсет и
първия век, икономическото
положение в света (с изключе-
ние на някои региони в Азия)
продължава да е доста слож-
но и тревожно: с астрономиче-
ски вътрешен дълг от 15 три-
лиона (15 хиляди милиарда!)
долара Съединените щати бяс-
но печатат нови и нови дола-
рови банкноти, които ти-
хомълком трасират пътя към
катастрофална инфлация.
Същевременно по-малките
държави в   Америка и в Евро-
па - по заповед или по внуше-
ние на Международния валу-
тен фонд (МВФ), на Световна-
та и на Европейската централ-
на банка - ограничават до
минимум външното кредитира-
не, което води до сигурна стаг-
нация: без свежи пари, без
нови инвестиции не може да
се развива нито едно нацио-
нално стопанство. Това огра-
ничение е продиктувано от
паническия страх и нови бан-
ки да се окажат с напълно
празни трезори и с огромни
дългове (справка - Гърция,
Испания, Ирландия и други).

 Въпреки постоянните при-
зиви за най-строги икономии,
за намаляване на разходите за

здравеопазване и обществени
нужди призракът на кризата не
бърза да си отиде. Очевидно
старото лекарство “Laissez-
faire”, измъкнато от далечния
XVII век от тандема  Рейгън-
Тачър и сие, подейства изве-

стно време на болната запад-
на икономика, за да я остави
после в още по-тежко състоя-
ние. Това, че стопанството,
икономиката в САЩ и Европа
почти изцяло са в частни ръце,
съвсем не означава, че няма
нужда от нови и нови парични
средства. И главните претен-
денти за нови финансови “па-
терици” са главно частните
банки, които, веднъж ограбе-
ни до шушка от алчни банке-
ри, отново надават истерични
писъци за помощ. От кого? От
същата държава, която според
неолибералите трябва да бъде
съвсем, съвсем мъничка, за да
не се пречка в краката на го-
лемите финансови и икономи-
чески играчи.

Парадоксът от последното
прилагане на доктрината
“Laissez-faire” е очевиден: ма-
кар че е изпълнявал функция-
та на зачатие на индивидуал-
ния капитал, на частния сек-
тор като цяло, днес - в услови-
ята на поредната и много теж-
ка фаза на кризата на капита-
лизма, той може да е онзи
воденичен камък, който окон-
чателно ще заведе към дъното
тежко боледуващия Господин
капитализъм.

Примери? Такива има в
изобилие. Няма защо да гле-
даме далеч, защото нашата
малка България ни предлага
повече от достатъчно: спомне-
те си как неведнъж премиерът
Борисов въздиша огорчено, че
държавата няма откъде да на-
мери нови пари, че почти
всички носещи печалба струк-
тури - банки, телекомуникации,
електроразпределение, ТЕЦ и
т. н. са в частни ръце. При това
на чужденци. Средства няма,
има само мъчително тичане на

място, въртене в един затво-
рен, порочен кръг.

Очевидно светът е в най-
ниската точка на Кондратие-
вата вълна (характеризираща
цикличното развитие на капи-
тализма), в т. нар. точка “Б”,

придружена от остри кризисни
явления в стопанството, със
социални трусове. Погледнете:
всекидневно медиите съобща-
ват за стачки, сблъсъци с по-
лицията, прояви на обществе-
но насилие, палежи, граждан-
ски войни. Въпросът е дали
може да започне поредното
изкачване към върха на Кон-
дратиевата вълна - желаното
от всички икономическо доб-
руване, стабилност, проспери-
тет. Според редица изтъкнати
експерти, като например све-
товно известния американски
социо-икономически наблюда-
тел проф. Уолърстийн, това е
“последният валс” на сега
съществуващата форма на ка-
питализма. Като всяко геопо-
литическо, мащабно икономи-
ческо явление сегашната кри-
зисна фаза в света ще
продължи още доста години.
Според проф. Уолърстийн це-
ните на труда и на суровините
вече са толкова високи, че
капиталът няма повече инте-
рес да инвестира, да работи
по известната формула “пари-
стока-пари прим”, защото раз-
ликата между вложеното и
спечеленото става все по-не-
значителна, миниатюрна...

А какво ще стане след
това? Никой от големите за-
падни (а и източни) експерти
не се ангажира с определение
на това как ще изглежда
светът и новият обществен
строй в посткапиталистическа-
та фаза. Очевидно отговорът
на въпроса е скрит във верига-
та събития, следващи хода на
живота.

Бъдещето ще покаже.
Бъдеще, натоварено по-скоро
със сериозни проблеми, откол-
кото с добри обещания...

Капитализмът не работи, твърдят протестиращите във все повече страни по света

Циклите на Кондратиев

Петър  ГЕРАСИМОВ

М
акар че зародишите
на капитализма
възникват на Стария
континент, в Европа,
то стремителният

стопанството на САЩ потегли
нагоре, след което се появиха
първите пукнатини в новата
стара неолиберална доктрина:
на бял свят излязоха супер-

През следващите десетиле-
тия доктрината “Laissez-faire”
се комбинира с различни мо-
дели на   “социална пазарна
икономика”, а през 60-те годи-
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 Откъде Роструд има
сведения за подготвящи се
масови съкращения?

- Положението на пазара
на труда от гледна точка на
безработицата сега е стабил-
но. Броят на безработните в
страната, пресметнат според
методологията на Междуна-
родната организация по тру-
да, към 1 септември е бил 3
милиона 997 хиляди души.
Това са данните на Росстат.
В службите по заетостта са
регистрирани 1 милион 67
хиляди души.

Ако погледнем статистика-
та на уволненията, ще видим,
че през август са уволнени
повече хора, отколкото са
взети на работа. в същото
време хората са напускали
предимно по собствено жела-
ние. Такива масови уволнения
като през 2009-2011 г. няма и
засега не се предвиждат.

Разбира се, ние продъл-
жаваме да получаваме съоб-
щения за предстоящи осво-
бождавания, тъй като според
трудовото законодателство
всички работодатели - и го-
леми, и малки, и индивидуал-
ни предприемачи - са задъл-
жени предварително, най-
малко два месеца по-рано, да
информират службите по за-
етостта за намерението си да
съкратят числеността на пер-
сонала. През тази година
обаче имаме по-малко уве-
домления, отколкото през ми-
налата. Така че ние не пре-
движдаме по-големи съкра-
щения в близко време.

 Как се променя коли-
чеството на заявления от
гражданите - увеличава се,
намалява? И какви са днес
“най-популярните” наруше-
ния на трудовото законо-
дателство?

- Количеството заявления
не намалява, но те вече ста-
наха по-конкретни.

Най-често става въпрос
за уволнения, изплащане на
заплати, а също така за про-
блеми, свързани с осигуря-
ване на безопасните условия
на труд (средства за индиви-
дуална защита, оборудване
на работни места и т.н.).
Може би това са основните
теми.

 Съдейки по данните
на Росстат, положението с
изплащането на заплатите
се нормализира. Дълговете
чувствително намаляват,
и това става, изглежда, не
без помощта на Роструд.

- Това е така. За осемте
месеца на 2012-а по пред-
писания на Държавната ин-
спекция по труда са изпла-
тени 2 милиарда 842 милио-
на рубли. Броят на работни-
ците, на които е изплатена
тази сума, е над 211 хиляди
души. Ако има сигнал, инспек-
цията реагира незабавно.

Ние работим заедно с

Защита на труда
Предприятията дължат на
работниците си два милиарда рубли

други ведомства. Сега пра-
вим цикъл от съвместни за-
седания - Роструд, Росстат,
Генералната прокуратура.
Обсъждаме един въпрос:
усъвършенстване на съвме-
стната дейност по изпълне-
ние на ситуации, свързани
със заплащането на труда
на работниците. Изработват
се общи подходи, подобря-
ваме взаимния обмен на ин-
формация.

 Каква е сега абсолют-
ната цифра на задължения-
та?

- Два милиарда 74 мили-
она рубли. Приблизително
50 процента от задължения-
та са дългове от предишни
години. И дългове на фали-
рали предприятия.

През последните пет годи-
ни пикът на задълженията по
заплати беше през 2009 г.,
след това те тръгнаха надолу.
Първо, органите на изпълни-
телната власт на субектите
започнаха по-конкретно да се
занимават с този проблем.
Навсякъде бяха създадени
комисии, които наблюдават
предприятията-длъжници. Ко-
мисията обикновено се огла-
вява от губернатора или него-
вия заместник. Те обсъждат
проблемите на предприятия-
та и изработват оздравителни
мерки.

Второ, самите работода-
тели сега, след кризата, за-

почнаха да се обръщат към
нас доста по-често. Защото
виждат, че ние не само изи-
скваме, но и оказваме юри-
дическа помощ. Във всички
инспекции работи “гореща
линия”, организирано е кон-
султиране.

 Казвате, че създават
комисии, но те наблюдават
големите предприятия. А
какво да правят хората,
които работят в малки
предприятия, в дълбоката
провинция? Кризата уж
премина, но и сега има слу-
чаи, когато работници не
получават заплати по три
месеца.

- Защо не ни сигнализи-
рат? Ако не са им платили,
трябва да се обърнат писме-
но или по електронната
поща в Държавната инспек-
ция по труда, каквато има във
всеки субект на Руската фе-
дерация. Ние приемаме ин-
формация в електронен вид,
но анонимни сигнали не се
разглеждат.

 В предприятията
съществува система от
глоби: за всяко, дори незна-
чително, нарушение лиша-
ват хората от част от пре-
мията. Това законно ли е?

- Не, не е. Трудовият ко-
декс не предвижда система
от глоби.

 Това може да се нари-
ча другояче - например де-
премиране, но хората го
възприемат като глоба.

- В предприятието трябва
да има система за премии, в
която да е записано за как-
во, как, кога се дава премия.
И пак там трябва да е запи-
сано кога тази премия се на-
малява. Това нещо се съгла-
сува с представители на тру-
довия колектив, утвърждава
се от ръководителя. Чак то-
гава тази система влиза в
сила за даден колектив и тя
трябва да бъде отразена в
колективния договор.

 Въпрос от Галина Пе-
тровна, инспектор в центъ-
ра по заетостта в град Во-
ронеж: “Ще се увеличи ли
заплатата на работещите
в подведомствените ви ор-
ганизации? Много е тежко
да се оцелява с 8000 рубли
месечно”.

- Уважаема Галина Пет-

ровна! Вашият център по
заетостта, както и всички
такива центрове в страната,
не са подведомствени на
Федералната служба по тру-
да и заетостта. Вие сте ре-
гионални служители и Рос-
труд не може да повлияе на
увеличаването на заплати-
те ви.

 Наталия Глебова, пен-
сионерка от Тула: “При до-
стигането на пенсионна
възраст мен просто ме из-
гониха от работа, а аз още
мога да работя - здравето
ми позволява, а и с пенсия
не се оцелява. Има ли зако-
ни, защитаващи пенсионе-
рите?”

- Вас не могат ей така да
ви изгонят от работа - пенси-
онната възраст не е основа-
ние за уволнение. Вероятно
са ви предложили и вие сте
се съгласили. Ако изпратя в
това предприятие инспектор,
той ще види там молба “по
собствено желание” или “по
споразумение между страни-
те”. При това положение ин-
спекторът нищо не може да
направи. Ако имате желание
да се върнете на работа,
съдът може да ви защити.

 Въпрос от Тула: “Чес-
то ни се налага да работим
през празнични и почивни
дни. За това ни дават само

свободен ден, началството
не иска и да чуе за двойна
надница. Как да накараме
работодателите да
изпълняват закона?”

- Ако ви карат да работи-
те през почивните дни, тряб-
ва да има съответните запо-
веди. Ако такива документи
няма и работата ви не се
компенсира, както повелява
законът, трябва да се обърне-
те към инспекцията по труда.

 Александър, студент
от Тула: “Може ли да се
върне разпределението за
завършващите вуз, или
поне за тези, които са
държавна поръчка?”

- И да, и не. Разбира се,
такъв подход би могъл да се
разглежда. Има обаче про-
блем: много хора не учат по
призвание. Едва 50% от
завършилите висшите рабо-
тят по професията си, оста-
налите почти веднага преми-
нават в други отрасли. Зато-

ва трябва да се започне от
професионалната ориента-
ция, още от училище трябва
да се подготвят младежите
отговорно да избират профе-
сията си. И може би тогава
разпределението ще е по-
правилно и по-оправдано. И
сега обаче субектите имат
право и възможност да по-
магат на младежите при тру-
доустрояване след завърш-
ване на образованието.

 София Назимова:
“Според образованието ми
съм учител по биология.
Дълго време не работех по
специалността си и загу-
бих квалификация. Исках да
възобновя работа, търсих
място, но постоянно полу-
чавах от работодателите
отказ. Кой може да ми по-
могне?”

- Сега в редица региони
има недостиг от педагози.
Регионалните органи по об-
разование ги следят, при не-
обходимост организират
преквалификация. Трябва да
се обърнете към тях.

 Ако човек работи без
трудов договор, а такива,
според експертите, в стра-
ната са няколко милиона,
има ли възможност да за-
щити правата си?

- Ако някой работи без
трудов договор, но на прак-

тика изпълнява трудова
функция или извършва някак-
ва дейност по поръчка и в
интерес на работодателя, но
няма подписан договор и не
му плащат заплата, той може
през съда да докаже, че на-
истина е бил в трудови отно-
шения с работодателя.

Като доказателство може
да предостави например
снимки или видеозаписи, на-
правени на работното място,
да доведе свидетели, да пре-
достави произведената про-
дукция и т.н. Тогава съдът с
решение ще установи, че
гражданинът Иванов е имал
с работодателя Петров тру-
дови отношения и ще
задължи работодателя да
оформи договор и да изпла-
ти заплатите. Член 11 от Тру-
довия кодекс казва, че ако
правоотношенията са квали-
фицирани от съда като тру-
дови, за тях важат всички
норми на трудовото право.

Марина ГРИЦЮК, Татяна СМОЛЯКОВА

С
поред данни на профсъюзите в Русия може
да има рязко съкращаване на работни места.
От работодателите уж имало много такива
сигнали. Доколко са оправдани тези опасе-
ния? Наистина ли държавните инспекции по
труда ще се съкращават? На тези и други
въпроси на читателите на “горещата линия”
на “Российская газета” отговаря ръководите-
лят на Федералната служба по труда и
заетостта Юрий Герций.
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кликване на мишката, без да е нужно
да се ровиш с часове в библиотеката.
Свързваш се без проблем с някой, кой-
то се намира на другия край на света
по скайп. А пък социалните мрежи - те
са безспорен хит. Изобщо във виртуал-
ното пространство можеш да попаднеш
на абсолютно всичко. Само че и много
опасности дебнат в целия този поток

Сайтовете, представящи гладуването като начин за
постигане на съвършенство, никнат като гъби след
дъжд, а забраната им на практика е невъзможна

Кийра Найтли или Виктория Бекъм,
които доста млади момичета боготво-
рят и на които искат да приличат.

Статистиката е стряскаща. За една
година повече от 500 хиляди души са
посетили подобни уебсайтове, а спо-
ред европейско изследване за 2011 г.
повече от 1 от всяко пето дете между
6 и 11-годишна възраст е имало достъп
до един или повече сайтове с опасно
съдържание.

Когато загубиш контрол

Определено всяко момиче или мла-
да жена се стреми да изглежда добре
и да постигне идеална фигура. Но в
определени случаи този стремеж се
превръща в мания и носи пагубни по-
следствия. Д-р Ема Бонд, ръководеща
изследвания, свързани с проблемите в
детството и пубертета, в университета
“Съфоук”, Ипсуич, която е провела го-
респоменатото проучване, разказва
как се появяват сайтовете, подтикващи
към гладуване и спазване на диети. Тя
твърди, че такива сайтове не преслед-
ват комерсиални цели. Те се основават

не от някакви групи, а от отделни лич-
ности, които страдат от хранителни
разстройства. “Всичко започва от ня-
кой, който иска да сподели опита и пре-
живяванията си, и се превръща в при-
мер за подражание от последователи-
те си. Когато стартирах това изследва-
не миналия февруари, се натъкнах на
уебсайт, основан от момиче, което
беше отвратено от себе си заради ка-
чени няколко килограма по време на
Коледните празници. Тя беше решила
да пости в продължение на три дни,
обаче накрая беше загубила контрол.
По-страшното е, че само за 2 часа тя
вече имаше 36 последователи, възхи-
щаващи се на нейната решителност и
заявяващи готовност да гладуват заед-
но с нея”, подчертава д-р Бонд. Всичко
започва съвсем невинно - ако решени-
ето на едно момиче, да речем на 14
години, да погладува може да се наре-
че невинно. И след това придобива ла-
винообразен ефект - повлича след себе
и други, податливи на влияние, а моми-
четата, а и нерядко момчетата, са мно-
го лесна мишена за пагубни внушения.
Анорексичките посещават подобни сай-
тове, за да се срещнат със себе-
подобни, с някой, който да ги раз-
бере, за да намерят подкрепа.

Наред с тези уебсайтове съще-
ствуват и блогове в сайтове като
YouTube и Tumblr, които изобилст-
ват от снимки на суперслаби мо-
мичета, представени като модели
за подражание. Много от тях апе-
лират към прочистване на орга-
низма, използване на разхлаби-
телни и хапчета за отслабване. Ня-
кои сайтове стигат и по-далеч, да-
вайки съвети за самонараняване
и самонаказване и предоставят
линкове към сайтове, подтикващи
към самоубийства.

В битка с
опасните сайтове

Определено тези уебсайтове
са безкрайно опасни и много хора
ги намират за отвратителни, но за-
браняването им е на практика
невъзможно и безсмислено. Уеб-
сайтовете, които предоставят дет-
ска порнография, са забранени.
Но тези, които популяризират гла-
дуването като начин за постигане
на съвършена фигура, не са. Те
представят хранителните раз-
стройства като избор на начин на
живот, дават съвети как да крием
от родителите си и докторите, от всички
около нас, че губим тегло, и подстрека-
ват потребителите - повечето съвсем
малки момичета, да се гордеят с факта,
че поемат твърде малко храна.

Интернет компаниите периодично
се опитват да стопират разпростране-
нието на такива уебсайтове. През 2001
г. Yahoo! и други уебпортали забраниха
сайтове, рекламиращи хранителните
разстройства. Първоначално два сайта
за споделяне на снимки - Instagram и
Pinterest, започнаха да премахват
снимки, които вдъхновяват стремежа
към постигане на слаба фигура. Фейс-
бук от 2008 г. трие всички профили,
които подтикват към гладуване.

Според “Анамия”, френски изследо-
вателски проект, забраните не биха по-
стигнали желания ефект. Притежатели-
те на подобни сайтове просто мигри-
рат при други доставчици на услуги или
премахват ключовите думи, водещи към
тях. Във виртуалното пространство ви-
наги има начин да избягаш и да се
скриеш. Сюзън Рингуд от Британската
благотворителна организация B-eat, бо-
реща се с хранителните разстройства,
казва, че упражняването на натиск

Кристиела СИМЕОНОВА

Б
езспорни са преимущества-
та на днешното ни техноло-
гизирано общество. Можеш
да намериш необходимата
ти информация само с едно

на непрестанно заливаща ни всевъз-
можна информация, голяма част от ко-
ято е напълно безполезна. Стотици уеб-
сайтове се превръщат в път към бавно
самоубиване на много млади момиче-
та, убеждавайки ги да гладуват, за да
постигнат съвършена фигура. В тези
случаи обаче поговорката “Трай, бабо,
за хубост!” изобщо не важи.

Изследване, публикувано от вестник
“Индипендънт”, алармира за скорост-
ното увеличаване на броя на сайтове-
те, които популяризират изтощителни-
те диети и анорексията. Момичетата в
тийнейджърска възраст са въвлечени в
опасната игра на диетите и често па-
губните последствия от тях, благодаре-
ние на “размножаването” на уебсайто-
вете за анорексия. Първото по рода си
проучване определи съществуването
на между 400 и 500 уебсайта, рекла-
миращи анорексията и свързаните с
нея хранителни разстройства, които се
посещават от хиляди момичета на ден.
За да останете слаби, трябва да по-
емате между 400 и 500 калории на ден,
при положение, че препоръчителното
количество калории за жените е 2 хил.,
а за мъжете - 2,5 хил. И всичко това
трябва да е подкрепено от кафе, цига-
ри и хапчета за отслабване - все здра-
вословни неща. Към това приканват
тези уебсайтове. Те окуражават гладу-
ването като начин за постигане на
съвършена фигура, подкрепяйки идеи-
те си чрез снимки на знаменитости като

Модната икона Виктория Бекъм е модел
за подражание на хиляди млади

момичета по света

Твърде слабите модели от световните
модни подиуми и кориците на лъскавите
списания окуражават младите момичета

да спазват диети, за да постигнат
идеални фигури като техните

овечето хора определят анорексията като заболяване, характерно за
момичетата и жените. Далеч от света на красивите списания, твърде
слабите знаменитости и манекенки обаче, в капана на анорексията
попадат и момчетата и младите мъже. Според “Асоциацията за
хранителни разстройства” най-малко 1 милион момчета и млади
мъже в САЩ се борят с анорексия или булимия. Но още по-голям е
броят на страдащите от хранителни разстройства.  Проучване, прове-
дено през 2007 г. в САЩ, показва, че 1 от всеки 4 души, страдащи
от анорексия или булимия, са мъже. Проблемът обаче е, че поради
срама да потърсят помощ много от тях, за разлика от момичетата,
твърде късно започват да се лекуват.

Анорексията се развива на
психическа основа. Тя е типична
предимно за младите жени и
много често е резултат от налага-
ните в медиите представи за
идеалната жена. При болните от
анорексия се наблюдава пониже-
но тегло, нереалистична предста-
ва за външния вид, натрапчив
страх от напълняване, контроли-
ране на теглото чрез доброволно
гладуване, предизвикано повръ-
щане, прекомерна употреба на
разхлабителни и диуретици.

върху сайтовете, рекламиращи гладу-
ването, ще направи и по-трудна борба-
та с тях. Забраните ще доведат до об-
ратен ефект - ще засегнат и сайтовете,
които предлагат помощ.

Наред с тези сайтове се появяват и
техни контрапункти - сайтове, борещи
се с хранителните разстройства. Тряб-
ва да се вгледаме в тези общности и
да разберем как да им предложим по-
зитивна алтернатива, твърди Клеър Ми-
ско, директор на Proud2Bme.org - уеб-
сайт, който се фокусира върху възста-
новяването на страдащи от хранителни
разстройства, финансиран от “Нацио-
нална асоциация на хранителните раз-
стройства”. Този уебсайт стартира през
2011 г. след успешното съществуване
на подобен сайт в Холандия -
Proud2Bme.nl, чийто съосновател Скар-
лет Хемкес се е борила с анорексията
и булимията в тийнейджърска възраст
и е била ужасена като открива, че
съществуват безброй сайтове, където

момичетата се съревновават в сваля-
нето на килограми и се съветват как да
крият от родителите си, че губят значи-
телно от своето тегло.

Но рекламиращите диетите и гла-
дуването и стремежа към слаба фигура
сайтове продължават да се множат с
повишаващия се брой онлайн платфор-
ми. Трябва да се намери начин инфор-
мацията относно здравето да достигне
до тези момичета и да привлече вни-
манието им. Ако съществува достатъчно
социална подкрепа, ако признаците на
анорексията се улавят навреме, а за
това трябва родителите и близките да
се вглеждат повече в своите деца и да
не прекъсват връзката и диалога си с
тях, което е доста трудно постижимо в
днешното всепоглъщащо и забързано
ежедневие, то тогава подобно опасни
за здравето, а и за живота уебсайтове
няма да никнат като гъби след дъжд.
Просто е необходима по-голяма под-
крепа и разбиране към подрастващи-
те, които са най-уязвими и податливи
на влияния. И ако младите са повече
ангажирани, едва ли ще им остава
време да се ровят неконтролируемо из
виртуалното пространство.

ОТ УИКИПЕДИЯ

Дженифър Лопес покорява музикалните и
филмовите сцени и е световноизвестна,

въпреки закръглените си форми
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И все пак
гордостта
е заслужена
Днес Европейският съюз официално
ще получи Нобеловата награда за мир

Д

Галина
МЛАДЕНОВА

нес Европейският
съюз официално
ще получи Нобело-
вата награда за
мир. По традиция

церемонията по връчването
става в норвежката столица
Осло в деня на смъртта на
Алфред Нобел - 10 декември.

Очаква се на тържестве-
ното събитие да присъстват
18 европейски лидери, вклю-
чително германският канц-
лер Ангела Меркел и френ-
ският президент Франсоа
Оланд. Наградата обаче ще
я получат тримата “големи” в
ЕС - председателят на Евро-
пейската комисия Жозе Ма-
нуел Дурау Барозу, прези-
дентът на Евросъюза Херман
ван Ромпой и председателят
на Европейския парламент
Мартин Шулц. Четирима мла-
дежи от Испания, Италия,
Полша и Малта ще се при-
съединят към лидерите на
ЕС. Младите хора спечелиха
конкурс за рисунка и есе, ор-
ганизиран от Евросъюза за-
едно с Европейския младеж-
ки форум.

Присъждането на Нобело-
вата награда за мир за 2012
година обаче се превърна в
скандал. ЕС получи награда-
та с формулировката “за ра-
бота по обединяване на Ев-
ропа и превръщането й от
континент на войната в кон-
тинент на мира”. В мотивите
на Нобеловия комитет се по-
сочваше, че в продължение
на шест десетилетия ЕС
съдейства за “напредъка на
мира и помирението, демо-
крацията и правата на чове-
ка в Европа”. Председателят
му Турбьорн Ягланд специал-
но отбеляза заслугите на ор-
ганизацията за преодолява-
нето на последиците от Вто-
рата световна война на кон-
тинента. Той също така каза,
че наградата е “послание
към Европа да направи всич-
ко възможно да запази по-
стигнатото и да продължи
напред”. Ягланд, който е из-
вестен привърженик на евро-
пейското обединение, преду-
преди, че наградата е и на-
помняне за това какво би
било загубено, ако “съюзът

Нобеловата награда за мир е една от петте Нобелови награди,
учредени през 1895 г. съгласно завещанието на шведския инду-
стриалец и изобретател Алфред Нобел. За разлика от Нобеловите
награди за физика, химия, медицина и литература, които се дават
всяка година в Стокхолм, наградата за мир се връчва в Осло.

Лауреати на Наградата за мир са били основателят на Меж-
дународния комитет на “Червения Кръст” Анри Дюнан, през
1944 г. наградата печели самата организация, Мартин Лутер
Кинг, Михаил Горбачов, организациите Детски фонд на ООН и
“Лекари без граници”.

Социалните мрежи на страните от ЕС се изпълниха с
язвителни коментари, подборки от които се публикуват в
европейски медии.

Белгийската телевизия RTBF публикува някои от най-
ярките изказвания, взети от френскоезичния сегмент на
Туитър осем часа след обявяването на наградата:

 ЕС получи Нобеловата награда за мир... посмъртно.
  ЕС просто не успя да вземе Нобеловата награда за

икономика.
 С всичките си директиви ЕС има всички основания

да получи Нобеловата награда за литература.
 Ако имаше Нобелова награда за хумор, трябваше

да я присъдят на Нобеловия комитет.
 Нобеловата награда за мир за 2013 се присъжда на

НАТО за мъжествената защита на мира в Югославия,
Афганистан, Сомалия и Либия.

Н
Нобеловият комитет е орган, който непрекъснато

се обновява. Той избира лауреата за Нобеловата
награда за мир измежду 200 предложения, които се
пресяват и в крайна сметка се прави списък от десе-
тина кандидати, от които се определя победителят.
Съвсем естествено в този процес важна роля играе
директорът на Нобеловия институт и секретар на нор-
вежкия Нобелов комитет Гейр Лундестад - заради
неговите връзки и познанства с авторитетни личности
от целия свят. Окончателното решение обаче взимат
единствено петте члена на Нобеловия комитет, които
са избирани от норвежкия парламент с петгодишен
мандат. Местата в този орган се заемат според пар-
тийна квота, като единственото условие е членовете
му да не са активни политици. В момента в комитета
членуват двама социалдемократи, един консерватор,
една лява социалистка и една представителка на
дясната Партия на прогреса.

позволи да се разпадне”.
Разбра се, че решението на
Нобеловия комитет било еди-
нодушно.

Присъждането на Нобело-
вата награда за мир на Ев-
ропейския съюз предизвика
прилив на гордост и умиле-
ние у европейските лидери и
вълна от сарказъм сред дру-
гите. Експертите пък бяха
направо шокирани от това
абсурдно решение. “На Евро-
съюза му дадоха Нобеловата
награда. Една бюрокрация
награди друга. Ако Нобел мо-
жеше да види това, той нико-
га не би напуснал оръжей-
ния бизнес” - това бе един от
най-често появяващите се ко-
ментари в интернет. Чуха се
много гневни гласове, сред
които особено изпъкна този
на чешкия президент Вацлав
Клаус, който нарече решени-
ето “трагична грешка”. Кри-
тиките на Клаус, известен ев-
роскептик, обаче едва ли
впечатляват особено евро-
пейците - чешкият лидер е
готов да направи на пух и
прах всичко, което е “евро”,
та дори и да става въпрос за
енергоспестяващите крушки.

Срещу решението на Но-
беловия комитет рипнаха и
бивши лауреати на високата

награда. Трима от тях, вклю-
чително първият чернокож -
архиепископът от ЮАР
Дезмънд Туту, се обявиха
срещу решението за при-
съждането на наградата на
ЕС. “Очевидно е, че ЕС не е
борец за мир, какъвто има
предвид Алфред Нобел в за-
вещанието си”, се казваше в
писмо, подписано освен от
Туту, и от носителя на награ-
дата през 1976 г. Мейрид Ма-
гуайър от Северна Ирландия
и лауреата от 1980 г. - Адол-
фо Перес Ескивел от Аржен-
тина. “Нобеловият комитет е
променил концепцията и мо-
дела на наградите по начин,
който не съответства на за-
кона”, изтъкнаха тримата и
настояха наградата да бъде
отнета.

Истината обаче е, че за-
вещанието на Алфред Нобел
предвижда ежегодно на-
граждаване с премията на
онзи, който “прави най-голям
принос в сплотяването на на-
циите, унищожаването на

робството, намаляване числе-
ността на съществуващите
армии и съдействие на мир-
ните споразумения”.

Всъщност тази година Но-
беловият комитет трябваше
да избира измежду 231 кан-
дидати, сред които 43 обще-
ствени и международни ор-
ганизации. Прогнозите на
анализатори сочеха друг по-
бедител. Сред фаворитите
беше американският военно-
служещ Брадли Манинг, за
който се смята, че е инфор-
маторът на Уикилийкс - за
това в родината му, меж-
ду другото, го заплашва
смъртно наказание. Самият
основател на скандалния
сайт Джулиан Асандж също
беше сред евентуалните по-
бедители. Високо се оценя-
ваха шансовете и на амери-
канския политолог Джин
Шарп, автор на книгата “От
диктатура към демокрация”,
наричат го още идеолог на
цветните революции и идео-
лог на Арабската пролет.
Най-сериозният претендент
обаче може би беше афгани-
станката Сима Самар, извес-
тен борец за човешки права
и правата на жените. За фа-
ворити се смятаха също така
бившият украински премиер
Юлия Тимошенко (останала
трета) и египтянката Маги Го-
бран, която често наричат
Майка Тереза от Кайро. Ис-
торията на Европейския съюз
е достатъчно дълга, за да
имат старците в Осло осно-
вание да наградят вече за
21-ви път в историята си не
отделна личност, а организа-
ция. Нещо повече - този път

това е цял съюз от държави.
Вярно е, че ЕС може би

не е идеалният лауреат. Уча-
стието на съюза в съмнител-
ни военни мисии едва ли де-
монстрира миролюбивия му
характер. ЕС все още е да-
леч от идеала си - в общност-
та и днес има неравенство,
несправедливост, бедност,
върховенството на закона
в някои от членките, най-
вече новите, също не е по-
стигнато.

Каквото обаче да говорят
и да пишат - Европейският
съюз е устойчива организа-
ция, която здраво си е стъпи-
ла на краката. Да, днес ЕС
преживява тежки времена.
Сегашната криза в съюза
обаче далеч не е първата и
със сигурност няма да е по-
следната. Структурата на
общността обаче е толкова
еластична, че ЕС притежава
здрава защита от политичес-
ки и икономически рискове.
В решението на комитета се
говори за превръщането на
Европа от “континент на вой-
ната в континент на мира”, за
постижения в сферата на де-
мокрацията и защитата на
правата на човека. И това
наистина е голямата заслуга
на Евросъюза. През миналия
век Старият континент на два
пъти спретна такива кръво-
пролитни войни, в които
въвлече и целия свят, че ехо-
то от тях се усеща и до днес.
И двата пъти картата на Ев-
ропа претърпя драматични
промени, за 40 години кон-
тинентът бе разрязан на две
от непроходима граница
между Изтока и Запада.

Старият континент обаче
възкръсна. Французите Жан
Моне и Робер Шуман, осно-
вателите на европейското
обединение за въглища и
стомана, не случайно бяха
наречени “бащи на Европа”.
Тазгодишната награда по
право би трябвало да е тях-
на. Днес ЕС успя да обедини
почти целия европейски кон-
тинент и се превърна във
вдъхновение за хората по
света. Разделените през Сту-
дената война държави вече
са обединени около ценнос-
тите на човешкото достойн-
ство, свободата, демокраци-
ята, справедливостта, човеш-
ките права. Да, не всичко е
идеално, има още много ра-
бота, за да стане Старият
континент, а и целият свят,
по-добро място за всички. И
в тази битка Евросъюзът ви-
наги е в челните редици.

Истината е, че Европей-
ския съюз наистина успя да
замени войната с мира и ом-
разата със солидарността и
се превърна в най-успешния
международен проект на ХХ
век. Сега от нас зависи през
ХХI век той да стане още по-
успешен.
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Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

Б
ез докачение,
разбира се, без
никаква обида
или подиграв-
ка, днес отново

ще се спрем на вербални-
те или писмени послания,
които ни отправят полити-
ци и журналисти, без да
се замислят, че може би
ги чуваме или пък четем.
И то твърде внимателно,
както се разбира, щом можем от пръв поглед да
открием опашатата лъжа. Естествено, изречена или
написана, напълно в комичните правила на поли-
тическия или журналистическия тертип.

Тертип е българската дума за “матрица”. Това
пояснявам за младото поколение, за хората, които
бледнеят пред компютрите, без да разбират, че те
самите вече са малък механизъм от великата Ма-
трица. За да не се изгубим и ние, e нужно да
обясним, че когато политик или журналист се оп-
лете в конците на професионалната си матрица,
той най-често задръства ефира с невинни и недо-
там чак невинни лъжи.

Ето така се оплете и самият Цветан Цветанов,
когато седна да разправя пред една телевизия:
“Още през 2009 г. поисках кредит на доверие от
САЩ. Смятам, че извършихме разследвания, от
които партньорите ни могат да са доволни.” Това
заявил  вицепремиерът и министър на вътрешните
работи.

Цветанов разкрил храбро и това, че част от
българската делегация, пътувала до САЩ, е бил и
прокурорът по делото “Килърите”, тъй като борбата
с организираната престъпност у нас също била
сред темите, обсъждани в Държавния департамент.

Всяка държава има суверенитет. И едно от
първите задължения на всеки неин гражданин (пък
и на гражданите на чуждите държави) е да пази
този суверенитет. По личните показания на госпо-
дин Цветан Цветанов, който на всичко отгоре е и
министър на външните работи на Република Бълга-
рия, още през 2009 г. той е нарушил суверенитета
на родината си, като е поискал кредит на доверие
от друга държава, в този случай на Съединените
американски щати.

По цял свят знаят, че вътрешният ни министър
(пък и външният, защо не!?) ги плещи каквито му
паднат. Но това минава всякакви граници. Защото
никой не е упълномощавал този тип министри да
ходят и да коленичат на червеното килимче в Белия
дом, да целуват скутове и пазви. Това е нищо, за-
щото коленопреклонната делегация включва в
състава си още външен и военен министър, че даже
и прокурор. Питам се дали диктаторите от Латин-
ска Америка са правили по-представително посе-
щение пред “големия брат”. Дето се вика - да ни
набият клинците на всяко равнище. Да няма лаба-
во и после да викаме: ама ние не разбрахме. А така
всеки си води бележки в тефтерчето, преди да
излезе на препоръчаната от президента Обама
разходка.

Иронията си е ирония, но тук продължава една
тенденция, която ни очертава като “пета колона”
на САЩ в Европейския съюз. В такъв представите-
лен и раболепен строй не сме гостували в нито
една от държавите на ЕС, където, божем!, сме
членове. Истината е, че и никой не ни е канил!
Вероятно само глухите и слепите не са разбрали,
че идеята за Европейския съюз не е сред най-
любимите теми на САЩ. На дневен ред е не само
разпределението на Европа. На дневен ред е раз-
пределението на сферите на влияние в целия свят.
Това го налага световната енергийна криза, от
която, както се вижда, изход няма да има. Съсед-
ството ни с Република Турция, винаги обичана от
САЩ, е другата силна страна на мотивацията на
американците да ни припознават като свои хора.
Въобще в Европейския съюз, освен като бедняци,
ние минаваме и за хора на американците. Нашите
войници продължават да участват в мисии в Афга-
нистан, когато половината европейски държави из-
вадиха своите части и ги прибраха в родината. У
нас, като кажат за американския посланик, все
едно говорят за Господ. Уорлик даже се снима в
роден сериал, да не говорим, че потупваше ба-
щински гейгрупите по разни техни форуми.

Така че високите оценки на Обама за Борисов
не са изненада. Оказа се, че той ги повтарял на
всеки, ама нейсе... Дето се вика - ние не сме при-
дирчиви, щото какво не сме приживели от общува-
нето с големците на света. Но това е тема на друг
разговор.

Да се върнем на Цветанов! Види се от неговите
думи, че човекът, макар и физкултурник и душе-
приказчик на Веско Маринов, е поискал кредит от
САЩ и го е получил.

Въпросът е какво друго е получил!?
Защото всяка обикновена банкова служителка

ще ви каже, че даването на паричен заем, който
трябва да върнеш или не (най-добре не!), винаги е
свързано с кредит на доверие. Остава да разберем
с какво е бил подкрепен този кредит на доверие
при Цветан Цветанов!?! Не вярвам да е с новия
диск на Веско Маринов...

Такива работи...
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В ПОМОЩ
НА ОБЩЕСТВЕНАТА
ДИСКУСИЯ
ПО ПРЕДМЕТА
НА ПРЕДСТОЯЩИЯ
РЕФЕРЕНДУМ

АЕЦ „БЕЛЕНЕ”.

ПОРАДИ ОБЩЕСТВЕНАТА ВАЖНОСТ ЗА БЪЛГАРИЯ НА ЯДРЕ-

НАТА ЕНЕРГЕТИКА У НАС, ПРЕДСТОЯЩИЯ РЕФЕРЕНДУМ И

НАСОЧВАНЕТО МУ КЪМ АЕЦ “БЕЛЕНЕ”, ДУМА ЩЕ ПУБЛИКУВА

ОКОЛО 100 ВЪПРОСА И ОТГОВОРА ПО ТЕМАТА. ПЪРВАТА

ПОЛОВИНА ОТ ТЯХ СА ПОДГОТВЕНИ ОТ ИЗДАНИЕТО ЗА АНА-

ЛИЗИ В ОБЛАСТТА НА МЕЖДУНАРОДНАТА ПОЛИТИКА, СИГУР-

НОСТТА И ДИПЛОМАЦИЯТА “ЕКСПЕРТ”.

Съставил Симеон НИКОЛОВ, главен редактор на “Експерт-БДД”

17. ЩЕ ИМА ЛИ ПАЗАР
ЗА ПРОИЗВЕДЕНАТА
В АЕЦ „БЕЛЕНЕ” ЕЛЕК-
ТРИЧЕСКА ЕНЕРГИЯ?

18. СТРОЕЖЪТ НА ТУР-
СКА АЕЦ ДО БЪЛГАР-
СКАТА ГРАНИЦА ИМА
ЛИ ВРЪЗКА С ОТКАЗА
НИ ОТ АЕЦ „БЕЛЕНЕ”?

Още преди да започнат тези без-
смислени спорове, България прода-
ваше електроенергия на Балканския
полуостров, задоволявайки 50% от
неговите нужди. Интерес към проек-
та АЕЦ “Белене” проявиха Сърбия и
Македония. Гърция купуваше от нас
въпреки протестите на гръцки орга-
низации срещу АЕЦ “Козлодуй”. До
2030 г. нуждите от електроенергия в
света ще се увеличат двойно! А без
АЕЦ тези нараснали нужди не могат
да бъдат покрити.

Ако няма пазар на електроенер-
гията, защо Турция строи руска АЕЦ
с четири реактора за 24 милиарда
евро? А планира строежи и на още
2 АЕЦ, една от които до българската
граница срещу река Резовска. Защо
Румъния разширява своя АЕЦ с още
2 реактора? Пазар на електроенер-
гия в региона категорично ще има,
но друг, а не България ще прибират
печалбите, ако не построим АЕЦ “Бе-
лене”!

Какво ще загубим, ако не пост-
роим АЕЦ “Белене”? През 2020 г. в
страната ни ще бъде налице енер-
гиен дефицит. Това ще наложи
търсене на доставки. Затова без
АЕЦ “Белене” енергетиката в Бълга-
рия може да се окаже неконкурент-
на. Без АЕЦ “Белене” през 2020 г.
българите ще бъдат принудени да
плащат близо един милиард лева
повече за електроенергия. Причи-
на за това е тежестта от таксите
върху въглеродни емисии.

19. АКО РЕШЕНИЕТО ЗА
СПИРАНЕ НА ПРОЕКТА
“БЕЛЕНЕ” Е ПОД ЧУЖ-
ДО ВЛИЯНИЕ, ТО ПОД
ЧИЕ И ЗАЩО, С КАКВИ
ЦЕЛИ И ПОЛЗИ?

Замисълът на турската страна са
строеж на 3 АЕЦ първо е свързана с
реалните оценки за бъдещето на

ядрената енергетика и нуждите на
страната. При оценка на бъдещите
пазари обаче Турция не може да не
отчита, че след затваряне на 5 и 6
блок на АЕЦ “Козлодуй” България ще
трябва да купува ток отвън. Такива
нужди имат Македония и Сърбия,
поради което бяха заявили интерес
за включване в проекта АЕЦ “Беле-
не”. Следователно за турската стра-
на при отказ на България да развива
АЕЦ пазарът се разширява с Бълга-
рия, Сърбия и Македония. Не случай-
но местата на първите две АЕЦ в
Турция бяха определени по-бързо, а
по третата - до българската граница,
остана за окончателно решение. Но
и пред българския президент Плев-
нелиев при посещението му в Турция
ясно бе казано, че турската страна
не се е отказала от това място до
българската граница. Турският пре-
зидент дори заяви точно: “Турция
няма да остане безучастна, ако
България има нужда от енергийни
източници.” И сигурно не е имал пред-
вид само свързването на газовите
системи на двете страни. Ако Бълга-
рия не се бе отказала от АЕЦ “Беле-
не”, турците отдавна да са намерили
друго алтернативно място. А сега има
опасност да загубим и туризма по
Южното Черноморие, а в бъдеще ток
ще купуваме от Турция и Румъния.

Освен това Турция вече привлича
срещу солидно заплащане българ-
ски специалисти по ядрена енерге-
тика за първите си две нови АЕЦ. Тя
няма специалисти нито с това обра-
зование, нито с практически опит,
нито с познаване пък точно на руски-
те реактори, каквито са договорени с
Москва. Вече започна изтичането на
един уникален експертен капитал на
нацията.

Заинтересованите от това Бълга-
рия да не развива ядрената си енер-

гетика трябва да се търсят в три гру-
пи.

Предварително се знаеше, че
двата проекта в “Марица изток” ще
оскъпят много произвежданата елек-
троенергия. Още със сключването на
договора се гарантира изкупуването
на ел. енергията от тези ТЕЦ за 15
години напред, започвайки от годи-
ната на въвеждането им - 2012. А от
януари 2013 г. тези ТЕЦ ще плащат
нарастваща лихва за отделяните га-
зове, което още повече ще оскъпява
продукцията им. Собствениците им са
крайно незаинтересовани от наличи-
ето на по-евтина ел. енергия от АЕЦ.
А приятелите или щедро възнаграде-
ни лобисти от ДСБ и СДС естествено
защитават тези интереси.

Вторият
кръг заинте-
ресовани са
собствени-
ците на но-
воизграде-
ните възоб-
н о в я е м и
е н е р г о и з -
т о ч н и ц и ,
болшинство-
то от които
п о л у ч и х а
тази приви-
легия по вре-
ме на управ-
лението на
ГЕРБ, при
това с дого-
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”Õ——. ŸÓÚÓ ˜Â‰‡Ú‡ ËÏ, ‡ÍÓ Ì‡Û˜‡Ú ÌÂ˘Ó Á‡  ÓÏÛÌËÒÚË˜ÂÒÍËˇ
Ï‡ÌËÙÂÒÚ, ·Ëı‡ ÏÓ„ÎË ‰‡ ÒÂ ËÏÛÌËÁË‡Ú ÒÂ˘Û ·ÓÎÂÒÚÚ‡ ‡ÌÚË-
ÍÓÏÛÌËÁ˙Ï. “ÂÁË Á‡„ËÊÂÌË Ï‡ÈÍË ÌÂ Ò‡ ˜Û‚‡ÎË, ˜Â Ò‚ÂÚÓ‚Ì‡
‡ÌÍÂÚ‡ ÔÂÁ 2000 „. ÓÔÂ‰ÂÎË ÙËÎÓÒÓÙ‡  ‡Î Ã‡ÍÒ Á‡ ÎË˜-
ÌÓÒÚ Ì‡ ıËÎˇ‰ÓÎÂÚËÂÚÓ. » ˜Â Û‚‡Ê‡‚‡ÌËÚÂ ÛÌË‚ÂÒËÚÂÚË ÔÓ
Ò‚ÂÚ‡ ËÁÛ˜‡‚‡Ú ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍ‡ ÚÂÓËˇ Ë ÙËÎÓÒÓÙÒÍÓ
Ì‡ÒÎÂ‰ÒÚ‚Ó.

¬ ËÁ‰‡ÌËÂ Ì‡ ìœ‡ÌÓ‡Ï‡î ÔÓ ¡Õ“ Ï‡ÒÚËÚ ÊÛÌ‡ÎËÒÚ ÌÂ‰Ó-
ÛÏˇ‚‡ Í‡Í Â ‚˙ÁÏÓÊÌÓ Ë‰ÂÓÎÓ„ËˇÚ‡ Ì‡ Ù‡¯ËÁÏ‡ ‰‡ Â Á‡·‡ÌÂÌ‡
Á‡ ÔÓÔ‡„‡Ì‰Ë‡ÌÂ, ‡ ÍÓÏÛÌËÒÚË˜ÂÒÍ‡Ú‡ ì‰‡ ÒÂ ÔÓÎÁ‚‡î ÓÚ
Ò‚Ó·Ó‰ËÚÂ Ì‡ ‰ÂÏÓÍ‡ÚË˜ÌÓÚÓ ÌË Ó·˘ÂÒÚ‚Ó. ¬ ÒÚÛ‰ËÓÚÓ ·Â
ÒÂ‰Ì‡Î Ë ÔÓÙÂÒÓ, ÍÓÈÚÓ Ò Ó˘Â ÔÓ-„ÓÎˇÏÓ ‚˙ÁÏÛ˘ÂÌËÂ ÒÔÓ-
‰ÂÎË: ì“Ó˜ÌÓ Ú‡Í‡, ÍÓÏÛÌËÁÏ˙Ú ¯ÂÒÚ‚‡ ÔÓ Ì‡¯ËÚÂ ÛÎËˆË. ¬Òˇ-
Í‡Í‚Ë ıÓ‡ ıÓ‰ˇÚ Ò ÚÂÌËÒÍË Ò Ó·‡Á‡ Ì‡ ◊Â √Â‚‡‡ Ë ‰‡ÊÂ Ò
Ì‡‰ÔËÒË ———–...î œÓÙÂÒÓ˙Ú ËÒÍ‡ ‰‡ ÌË ÔÓ‰ÒÍ‡ÊÂ, ˜Â ÌˇÏ‡
‚Î‡ÒÚ, ÌˇÏ‡ Á‡ÍÓÌ Ë ÔÓÎËˆËˇ ‚ Ú‡ÁË ‰˙Ê‡‚‡, ÍÓËÚÓ ‰‡ ÔÓ„Ì‡Ú
ÚÂÁË ìÔÓˇ‚Ë Ì‡ ÍÓÏÛÌËÁÏ‡î. —ÚÓË ÏË ÒÂ, ˜Â Ë Ì‡ ‰‚‡Ï‡Ú‡ ËÏ

ворено задължително изкупуване на
електроенергията за следващите 20
г.

Третият кръг заинтересовани
трябва да се търси на енергийния
пазар, от който се стремят да ни из-
тласкат. Румъния разширява ядрени-
те си мощности с френски реактори.
Турция купуваше от нас, а сега пла-
нира построяването на собствени
ядрени централи.

Освен икономическата компонен-
та за защита на бъдещите печалби
на “Марица изток” и енергийния па-
зар има и втора компонента на аме-
риканския интерес: недопускане на
Русия да присъства и влияе икономи-
чески и политически в региона.

Жълтеница на омразата
Румен ПОПОВ, о.з. контраадмирал ÒÂ ˘Â¯Â ‰‡ ÍÂÒÌ‡Ú, Í‡ÍÚÓ ÔÂÁ 90-ÚÂ: ì ÓÏÛÌËÒÚËÚÂ ‚ —Ë·Ë!î

ÕÂÓÚ‰‡‚Ì‡ ËÌÚÂÎÂÍÚÛ‡ÎˆË Ë Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌËˆË Ó„‡ÌËÁË‡ı‡ ‚
—” Ì‡Û˜Ì‡ ÍÓÌÙÂÂÌˆËˇ Á‡ ‰ÂÎÓÚÓ Ì‡ À˛‰ÏËÎ‡ ΔË‚ÍÓ‚‡. “ÓÁË
‡ÍÚ Ì‡ ìÂÒÚ‡‚‡ˆËˇ Ì‡ ÍÓÏÛÌËÁÏ‡î Ò˙·‡ ·ÓÎÌË ÓÚ ÌÂÎÂ˜ËÏ‡
ÓÏ‡Á‡, ÍÓËÚÓ ¯ÛÏÌÓ ËÁ‡ÁËı‡ ÔÓÚÂÒÚ ÒÂ˘Û ÚÂÏ‡Ú‡ Ì‡ ÍÓÌ-
ÙÂÂÌˆËˇÚ‡ Ë ìÓÒÍ‚ÂÌˇ‚‡ÌÂÚÓî Ì‡ ÛÌË‚ÂÒËÚÂÚ‡. Õ‡ ÙÓÌ‡ Ì‡
Ú‡ÁË ÌÂÌ‡‚ËÒÚ ÍÓÎÍÓ Î˛·Ó‚, Á‡„ËÊÂÌÓÒÚ Ë ÔÓ˜ÚËÚÂÎÌÓÒÚ ÔÓ-
ˇ‚Ë ÔÂÁË‰ÂÌÚ˙Ú Í˙Ï ìÊÂÚ‚ËÚÂ Ì‡ ÍÓÏÛÌËÁÏ‡î. ◊Û‚ÒÚ‚ËÚÂÎ-
ÌÓÒÚÚ‡ ÏÛ ÌÂ ÒÂ ÓÚÌ‡Òˇ¯Â Í˙Ï ÓÌÂÁË, ÍÓËÚÓ Ì‡Ë˜‡ÏÂ ì‡ÌÚË-
Ù‡¯ËÒÚËî Ë ÍÓËÚÓ Á‡„ËÌ‡ı‡ ÓÚ ˙ˆÂÚÂ Ì‡ ÚÂÁË ìÊÂÚ‚Ëî.

ƒÂÒ¸Ó˙Ú Ì‡ ÒÎÓÌÓ‚Â ËÁÔÓÎÁ‚‡ Ô‡ÒÚ‡ ÒÔÓÒÓ·: ÓÚ‚‡ˇ
ÌÂÁ‡Á‰‡‚ˇ‚‡˘‡ ‡Ì‡ Ë ‚ÒˇÍÓ„‡, ÍÓ„‡ÚÓ ÊË‚ÓÚÌÓÚÓ ‰ÂÈÒÚ‚‡
ÌÂÔ‡‚ËÎÌÓ, „Ó ·Ó‰‚‡ ‚ ÌÂˇ. —ÎÓÌ˙Ú ÒÂ ÔËÛ˜‚‡, ÌÓ ÓÚÏ˙ÒÚË-
ÚÂÎÌ‡Ú‡ ÏÛ Ô‡ÏÂÚ ÌÂ Á‡·‡‚ˇ ÍÓÈ Â ÓÚ‚ÓËÎ ‡Ì‡Ú‡ Ë ÍÓ„‡ÚÓ
ÏÛ Ô‡‰ÌÂ ÒÎÛ˜‡È, ÒÚ˙ÔÍ‚‡ Û˜ËÚÂÎˇ ÒË Ë ‡ÁÛ¯‡‚‡ ‚ÒË˜ÍÓ
Ì‡ÓÍÓÎÓ. «‡˘Ó ÎË ÌÂËÒÚÓ‚‡Ú‡ ÓÏ‡Á‡ Ì‡ ÒÎÓÌÓ‚ÂÚÂ ÏË ÔËÎË-
˜‡ Ì‡ ÓÏ‡Á‡Ú‡ Í˙Ï ÍÓÏÛÌËÁÏ‡ Ë ÍÓÏÛÌËÒÚËÚÂ, ÍÓˇÚÓ ËÁÔËÚ‚‡Ú
‰ÓÒÚ‡ ÛÔ‡‚ÌËˆË Ë ÔÓÎËÚËˆË? ƒ‡ÎË Á‡˘ÓÚÓ ÏÌÓ„Ó ËÒÍ‡Ú Ó·˘Â-
ÒÚ‚ÓÚÓ ‰‡ Á‡·‡‚Ë „ÂÌÂÚË˜ÌËˇ ËÏ ÔÓËÁıÓ‰ Ë ÒÂ‰‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ
„Ë Â ÓÚÍ˙ÏËÎ‡?

ŒÏ‡Á‡Ú‡ Â ı‡ÌËÚÂÎÌ‡Ú‡ ÒÂ‰‡, ÍÓˇÚÓ ÓÚ„ÎÂ‰‡ ıÓ‡Ú‡ Ë
Ô‡ÚËËÚÂ, ‡ÁÛ¯ËÎË ‚ÒË˜ÍÓ, Ò˙„‡‰ÂÌÓ ÓÚ ÒÓˆË‡ÎËÁÏ‡. “ˇ
ÔÓ‰‰˙Ê‡ ‡„ÂÒËˇÚ‡ Û ˜‡ÒÚ ÓÚ Ó·˘ÂÒÚ‚ÓÚÓ ÒÂ˘Û ‚ÒË˜ÍÓ, ÍÓÂÚÓ
ÌÂ Â ‡ÌÚËÍÓÏÛÌËÁ˙Ï. ÀÂÒÌÓ ÏÓÊÂÏ ‰‡ ÓÚÍËÂÏ ÌÓÒËÚÂÎËÚÂ Ì‡
Á‡‡Á‡Ú‡. ¬˙ÔÓÒ˙Ú Â ‰Û„: ŸÂ ÒÂ ËÁÔ‡‚ˇÚ ÎË ËÌÚÂÎÂÍÚÛ‡ÎÌËÚÂ
ÒËÎË Ì‡ Ì‡ˆËˇÚ‡ ÒÂ˘Û ÌÂˇ, Á‡˘ÓÚÓ Úˇ ÌË ÎË¯‡‚‡ ÓÚ Ò˙ÁË‰‡-
ÚÂÎÌ‡ ÂÌÂ„Ëˇ?
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На фокус

Тече, всичко тече...
Бъдещето на концесията
на „Софийска вода”
остава неясно и спорно

Т ече, всичко тече...
Най-вече изтича
водата на столича-
ни. Тази, за която те

Деси
ВЕЛЕВА

плащат, без да ползват.
Тази, която върви кална и
мътна в продължение на
часове, след като е напра-
вена поредната спешна
поправка на старите тръби.
Тази, която някъде по све-
та липсва напълно, а у нас
се пилее безнаказано и
безконтролно.

Именно ценният ресурс
е вторият пример за не-
справяне в трудна ситуа-
ция, който Столичната об-
щина дава през последни-
те месеци. Второ доказа-
телство, че в София се
сключват неизгодни за
хората концесии, които
след време не могат да се
разтрогнат. Първото фиас-
ко на общината бе конце-
сията с “Карат-С” за някол-
ко линии от градския
транспорт. Второто е кон-
цесията на “Софийска
вода”, която бе подписана
преди 13 години. Неясно-
тите около възможностите
за развалянето й са толко-
ва много, че шансът сто-
личани да търпят загуби
още толкова време е мно-
го по-голям пред този да
започнат да плащат по-
ниски сметки за вода при
нов концесионер.

Истинският спор за во-
дата на София започна
преди няколко месеца със
старта на подписката с
искане за разваляне на
концесията, даден от
ВМРО и БСП. Преди някол-
ко дни от социалистичес-
ката партия внесоха пред-
ложение в СОС за провеж-
дане на референдум, на
който столичани да бъдат
запитани дали искат кон-
цесията да бъде развале-
на. От БСП обаче така и

не успяха да защитят
предложението си по вре-
ме на сесията на общин-
ския съвет, която бяха при-
нудени да напуснат зара-
ди спор по същата тема.
Докато обсъждаха дали да
бъде удължена дейността
на временната работна
група, която изследва
изпълнението на догово-
ра, от ГЕРБ си позволиха
лаишкото залитане да об-
винят червените, че са под-
крепили концесията преди
13 години. Твърдение, оп-
ровергано гневно от БСП
и предизвикало възмуте-
ното напускане на залата
от левите съветници. И до-
вело до множество обви-
нения, оплитания и затъ-
вания по-дълбоко в калта
от страна на управляващи-
те. Вместо да се разплита,
казусът със “Софийска
вода” май става все по-сло-
жен и изходът от така или
иначе тежката ситуация е
все така далечен.

Кризисно
начало

Вероятно още когато е
поставено началото на от-
ношенията с бъдещия кон-
цесионер, много хора са
били наясно през какво
тресавище ще трябва да
газят наследниците им в
общината. Истината е, че
от самото си подписване
до днес договорът със “Со-
фийска вода” е проверяван
и предоговарян няколко
пъти. Той е сключен на 23
декември 1999 г. и влиза в
сила на 6 октомври 2000 г.
за 25-годишен период.
Тогава в дружеството на
концесионера акционери
са холандската фирма
“Юнайтед ютилитис София
БВ” със 77,1 на сто и об-
щинското дружество “Во-
доснабдяване и канализа-
ция” с 22,9 на сто от акци-
ите. Сега холандското дру-
жество е 100% собственост
на френската компания
“Веолия уотър”. Договорът
обаче е изменен точно два
месеца след влизането му
в сила. Проверките по него
започват през 2003 г., ко-

гато е създадена времен-
на комисия за анализ на
ситуацията. През следва-
щата 2004 г. членовете й
внасят в СОС заключител-
ния си доклад, в който
препоръчват провеждане-
то на преговори с конце-
сионера. Целта е по време
на разговорите да се за-
щитят позиции по 12 клю-
чови въпроса, за да се по-
добри концесионният до-
говор в интерес на софи-
янци. След преговорите в
края на 2004 г. се подпис-
ва споразумителен прото-
кол, с който се променят
параметри, свързани с ин-
вестициите в концесион-
ния договор, и се договаря
нова, по-ефективна проце-
дура за решаване на спо-
ровете. И така до 2006 г.,
когато е назначена нова
комисия за предоговаряне
на концесионния договор.
Година по-късно се при-
ема второ допълнително
споразумение към доку-
мента.

Ползи и вреди

Всички тези действия
за краткия период от
време говорят едно - до-
говорът е крайно неиз-
годен за кметството и за
столичани, и колкото и
да се допълва и изменя,
продължава да защита-

ва основно интере-
сите на концесионера.
Всъщност срещу този
факт спор няма. С подоб-
но заключение излезе
преди дни и поредната
работна група от общин-
ски съветници, натоваре-
на от кмета Фандъкова
да изследва концесион-
ния договор. Въпреки че
тя настоява за удължа-
ване на срока за дей-
ността й с три месеца,
заключенията й са кате-
горично ясни. А те са, че
“Софийска вода” не
изпълнява утвърдената
инвестиционна програма
за 2009-2011 г., тъй като
пренасочва над 32,7
млн. лв. от услугата за
отвеждане на отпадъчни
води към услугите за
доставяне на вода към
потребителите и пречи-
стване на отпадъчна
вода. В доклада се при-
знава, че не са постиг-
нати най-важните зало-
жени цели за намалява-
не на процента на об-
щите загуби и на авари-
ите на разпределителни-
те водопроводи. През
2008 г. загубите на во-
дата са 56,82%, но вме-
сто да намаляват, през
следващите две години
те растат. Едва през
2011 г. е постигнат ми-
нимален спад от 55,55
на сто. С други думи, по-
ловината от ресурса се
губи нейде по тръбите, а
столичани продължават
да плащат за това.

Работната група е кон-
статирала още, че конце-
сионерът не спазва изиск-
вания на Закона за обще-
ствените поръчки при
възлагане на дейности на
външни изпълнители. Така
например през 2011 г. са
закупени водомери за сту-
дена вода за над 540 хил.
лв., но за това не е уведо-
мена Столичната община,
както изисква концесион-
ният договор. През целия
този период от ДКЕВР уж
не стоят със скръстени
ръце. През 2011 г. напри-
мер държавната комисия
издава акт на дружеството
за установяване на адми-
нистративно нарушение
заради неизпълнение на
бизнесплана. Така на “Со-
фийска вода” е наложена
имуществена санкция от
20 000 лв. Решението на
ДКЕВР е потвърдено от
Софийския районен съд.
Въпреки това по-късно Ад-
министративният съд в
София отменя решението
на СРС, както и наказа-

телното постановление.

„Да” или „не”

На този фон няма как
някой да се заблуждава
коя думичка биха избра-
ли софиянци на евенту-
ален референдум за
съвместното бъдеще на
общината и частното
дружество. Именно за
това настояват общин-
ските съветници от БСП
в подробен доклад до
шефа на СОС Елен Гер-
джиков. В него те посоч-
ват, че на основание на
подписания договор ре-
ално концесионерът по-
ема само едно същест-
вено задължение - да
извършва инвестиции
във водоснабдителна-
та и канализационната
мрежа на София, но това
задължение се изпълня-
ва изцяло със средства-
та на потребителите
чрез заплатената от тях
цена. Така излиза, че
дружеството-концесио-
нер на практика само
събира паричните пото-
ци от привлечени сред-
ства, като кредити от
международни финансо-
ви институции и плате-
ната от потребителите
цена, с имагинерното
обещание да направи
някакви инвестиции и да
повиши качеството на
услугата. Най-лошото
обаче е, че подписани-
ят договор не предвиж-
да ефективни правни
гаранции за изпълне-
ние на тези за-дълже-
ния, разкриват от БСП.
Затова и никой на прак-
тика не е санкционирал
фирмата, че през пета-
та концесионна година
загубите на вода са
62,62% вместо предви-
дените по договор 32%.

Според БСП равнище-
то на фактурираната вода
е изключително ниско, а
умишленото поддържане
на това състояние води до
съмнението, че нефактури-
рането облагодетелства
концесионера. Високите
цени на водата са резул-
тат и на ниските нива на
фактурираната вода, кате-
горични са от левицата.

Цената на
загубите

Цената на водата е
другата болна тема, която
предизвиква небезпри-
чинно възмущение у по-
требителите. Тя не само е
висока, но е и над догово-

реното ниво. При базова
цена за срока на конце-
сията 0,437 лв. на куб. м,
крайната към момента е
1,78 лв./куб. м. Освен това
договорената формула за
определянето й съдържа
опасна тенденция нараст-
ването на практика да
бъде неограничено. Не е
чудно, че наскоро от “Со-
фийска вода” поискаха
нов скок, така че цената
да достигне до 2 лв. на
куб. м. По тази логика
могат да предложат и 20
лв. Току-виж и тази цена
минала. Друг притесните-
лен факт е, че не намаля-
ват несъбраните приходи
от ВиК-услуги. Към февру-
ари 2012 г. размерът им е
62 628 026 лв.

От БСП подозират
още, че независимо кога
ще бъде прекратен дого-
ворът - сега или след из-
тичането на концесията,
собственикът (в лицето на
Столичната община) ще
получи обратно амортизи-
рана, остаряла, функцио-
нално и технически негод-
на система, с която ще е
невъзможно по-нататъ-
шното предоставяне на
публичната услуга.

С всичко това са
съгласни по принцип и уп-
равляващите. Но само по
принцип. Щом се стигна до
предложения за конкрет-
ни мерки за прекратяване
на концесията, те дадоха
на заден и избълваха куп
обвинения в лобизъм към
БСП. Като аргумент от
ГЕРБ изтъкнаха, че раз-
трогването на договора е
дълга, няколкогодишна
процедура и ще доведе до
загуби за столичани в раз-
мер между 200 млн. и 1
млрд. лв. За какви загуби
става въпрос, контрираха
от БСП и изтъкнаха, че
разтрогването трябва да
стане по вина на концеси-
онера и така София няма
да дължи нищо.

Вместо това обаче уп-
равляващите предлагат да
се увеличи контролът!?
Нещо, което очевидно до-
сега не са правили, за да
се стигне до критичната и
спорна ситуация. Наивно
е да се смята, че тепърва
контролът ще бъде твърд
и адекватен, за да ком-
пенсира всички досегаш-
ни загуби и натрупани
щети. Или просто някой
иска да удължи агонията
на потребителите и да се
остави “Софийска вода” да
дрейфува по течението на
изпуснатата по водопро-
водите вода.

Снимка Мариета ТОМОВА
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Много странно - когато се
опиташ да си тръгнеш от работа
по-рано, колко е важна работата
ти, и колко е маловажна, когато
поискаш повишение.

10
Св. мъченици Мина, Ермоген и Евграф

(† ок. 313)
Атинянинът Мина бил един от най-за-

служилите войници на император Макси-
миан, но твърдо вярващ в Христа. Крайно
милосърден и добър, Господ му дарувал
чудотворна, целебна сила. Всички болни,
които получавали изцерение чрез негови-
те молитви, славели Бога и вярата в Хри-
ста се разпространявала в Александрия
все повече и повече. Ермоген бил езич-
ник, не знаел нищо за истинската вяра,
но по природа бил добър и милостив. На
Господа било угодно да му открие пътя
към спасението и вечния живот. Мина и
Ермоген смело изповядвали пред царя
своята вяра в истинния Бог, като разказ-
вали за чудесата, извършени чрез силата
Господня. Царят не повярвал и заповядал
да ги подложат на страшни изтезания. Но
пред очите на царя осакатените християни
се изправяли здрави и невредими. Той
приписвал всичко на мегьосничество.
Езически учен и писател на име Евграф,
като видял тия чудеса, повярвал и открито
изповядвал вярата си в Иисуса Христа.
Царят със своята ръка го убил. Мина и
Ермоген били посечени с меч, а телата им
в железен ковчег - хвърлени в морето. Но
ковчегът не потънал, а доплувал до град
Византион, където епископът, уведомен по
чудесен начин за пристигането на св.
мощи, извадил из морето телата на мъче-
ниците и с чест ги погребал близо до
градските стени.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

Акад. ВЕСЕЛИН ДРЕНСКИ,
учен-математик
ВЕСЕЛИН ИВАНОВ, тв журналист
ГРИША ГАНЧЕВ, бизнесмен,
собственик на “Литекс комерс”
Проф. ДИМИТЪР ЦАЛЕВ, учен-химик
ДОБРОМИРА САРИЙСКА,
учредителка на клуба
“Приятели на ДУМА” в Пловдив
ИВАН БУНКОВ, писател,
гл. редактор на в. “Нов живот”
ИВАН ЛЕБАНОВ, член на НС на БСП,
кмет на община Велинград
ИВАН МЛАДЕНОВ,
режисьор и сценарист
ИВАЙЛО ХРИСТОВ,
актьор и режисьор
МАКСИМ БЕХАР,
журналист, пиар експерт
ПЕТЪР ГЮЗЕЛЕВ, музикант
СЛАВИ БИНЕВ, евродепутат
СТЕФКА ИВАНЧЕВА,
учредителка на клуба
“Приятели на ДУМА” в Пазарджик
ТЕОДОРА ПЕЕВА,
гл. редакторка на в. “Сега”

Присъдиха официалните награди на
19-ия фестивал на българското докумен-
тално и анимационно кино “Златен ри-
тон”, съобщиха от НФЦ. Голямата награ-
да за най-добър документален филм беше
присъдена на “Момчето, което беше цар”
- продукция “Агитпроп” - Мартичка Божи-
лова, сценарист и режисьор Андрей Па-
унов, оператори Борис Мисирков и Геор-
ги Богданов. Голямата награда “Златен
ритон” за най-добър анимационен филм
пък получи филмът “Баща” - продукция
“Компот колектив България” - Мария Ста-
нишева, Весела Данчева, сценаристи
Иван Богданов и Фил Мълой, режисьор
Иван Богданов. Подробна информация за
всички наградени филми очаквайте в ут-
решния брой на ДУМА.

„МОМЧЕТО, КОЕТО
БЕШЕ ЦАР” И „БАЩА”
СЪС ЗЛАТНИ РИТОНИ

Õîñå Êàðåðàñ îòìåíèë
ðåïåòèöèèòå ñ îðêåñòúðà
Пазя страхотно чувство към Гена Димитрова в
сърцето си, призна световноизвестният тенор
Альона НЕЙКОВА

В препълнената с меломани зала на Софийската опера Хосе
Карерас получи вчера първия екземпляр от книгата “Гена

Димитрова от А до Я” на Димитър Сотиров (вдясно) в
присъствието на сцената и на директора на НОБ акад.

Пламен Карталов (вляво). Откъс от книгата прочете
актрисата Виолета Гиндева, а ученичката на Гена

Димитрова Баясгалан Дашням изпълни ария на Одабела от
“Атила” - една от знаковите роли на примата. На

представянето присъства и министър Вежди Рашидов, който
вчера се завърна от Италия, съобщи БТА

Прочутият тенор бил тол-
кова доволен от оркестъра на
Софийската филхармония, че
решил да отмени репетиции-
те с нашите музиканти. Хосе
Карерас изцяло се доверява
на професионализма на
българите, уточниха за ДУМА
от “Жокер медия” - организа-
тори на концерта на светов-
ноизвестния изпълнител в
зала 1 на НДК тази вечер.
Гласовитият испанец ще изле-
зе на сцената в съпровод на
Софийската филхармония под
диригентството на Давид Хи-
менес, както ДУМА писа. В
музикалния спектакъл ще уча-
ства и филхармоничният хор
“Светослав Обретенов”, а по
идея на самия Карерас се
включва и многообещаващо-
то ирландско сопрано Селин
Бърн. Оперният ас сподели
пред журналисти, посрещна-
ли го в събота вечерта на
ВИП-а на летище София, че е
развълнуван след години от-
ново да бъде в столицата ни.
За първи път Хосе Карерас
идва в България през 1979-а,
когато в Софийската опера
участва в честванията по по-
вод 50-годишния юбилей на
Николай Гяуров.

“Щастлив съм да бъда тук.
Още повече, че програмата

ми е доста наситена. Преди
концерта в понеделник ще
присъствам в неделя в Софий-
ската опера на представянето
на книгата за моята голяма
приятелка Гена Димитрова. Тя
беше чудесна като колега, но
още по-страхотно впечатле-
ние остави у мен като човек.
За първи път се срещнахме
през 1972 г. в Парма, когато
излязохме заедно на сцената
за операта “Бал с маски” на
Верди. Това бе дебют и за
двама ни. Оттогава няколко
пъти сме пели заедно, вклю-
чително и в “Ла Скала”. Гена
бе много талантлива певица,
изключителен човек и велик
артист!”, развълнувано споде-
ли Хосе Карерас. Той си спом-
ни, че българската прима му
е писала окуражителни пис-
ма и есемеси. “Където и да
беше по света, тя беше близо
до мен в най-трудните момен-
ти от моя живот. Гена винаги
бе готова да помогне. Пазя
страхотно чувство към нея в
сърцето си”, откровен бе про-
чутият тенор.

Хосе Карерас уточни, че
стриктно ще спазва графика,
подготвен от организаторите
на идването му в София. “Ще
отида също така да поздравя
приятелите ми от “Chopard” за
петата годишнина на марката
в България”, разкри тенорът.

Концертът му в София,
наречен “Средиземноморска
страст”, ще е в две части по
40-50 минути. В първата
изпълнителят ще представи
класически арии, а втората
ще е посветена на Коледа, на
духа на наближаващия праз-
ник. Хосе Карерас не скри, че
за него на първо място е
страстта към професията и
здравето. Тенорът преди го-
дини успя да се пребори с

левкемията, основа фондация
и не спира да подпомага он-
коболните.

След концерта Карерас
възнамерява да се срещне с
някои от близките си познати
и композитори, но няма да
има време да разгледа Со-
фия. Световноизвестният
изпълнител обаче пожела на
българите, както и на всички
хора по света, здраве, мир и
просперираща 2013 година.
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М
“Музикалната образовател-

на програма на БНР е изключи-
телно добра, вписва се и се
съизмерва с европейските прак-
тики в сферата на културата.
Просветителството е изключи-
телно важна мисия, особено в
днешната културна ситуация и
многообразна жанрова среда.
Вярвам в силата на музиката и
приноса на музикантите в пре-
одоляването на духовната кри-
за в глобален мащаб”. Такава е
оценката на Росен Гергов, кой-
то бе гост-диригент на Симфо-
ничния оркестър на БНР и кой-
то даде специално интервю за
ДУМА. Младият артист вече спе-
чели възторга на австрийската,
италианската, шведската и аме-
риканската публика. Гергов за-
стана на пулта пред Радиосим-
фониците, за да представи на
меломаните в зала “България”
своята интерпретация на твор-
бите на Моцарт и Чайковски,
припомня Иван Върбанов, пиар
на БНР и ръководител “Връзки
с обществеността”.

По думите на Росен Гергов
образователната програма на
БНР е много важна и нужна.
“Австрийското радио също отва-

Драматичният театър “Невена Кока-
нова” - Ямбол, гостува в София, на сце-
ната на театър “Българска армия”, с най-
новата си постановка - “Тартюф” от Жан
Батист Молиер, на 13 декември - ден
след рождения ден на своя патрон Не-
вена Коканова. В представлението гаст-
ролират двете млади актриси - Петя
Бойчева и Мариана Бонева, и двете
дипломирали се тази година в НАТФИЗ
(клас проф. Танковска), които ДУМА на-
скоро представи. И двете правят първите
си професионални стъпки на сцената, на
която преди години незабравимата Не-
вена Коканова стъпва за пръв път. За-
помнящ се и талантлив дебют в спек-
такъл с интересен прочит на една силна
драматургия - е мнението на режисьор-
ката на пиесата Дияна Радева. Сцено-
графка е Пламена Дичева, която ДУМА
също е представяла, а костюмите са дело
на Александрина Игнатова.

Народно читалище
“Димчо Дебелянов-
1960” със съдействие-
то на Руския културно-
информационен център
организира Коледен
концерт на 12 декем-
ври (сряда) от 18.30 ч.
в РКИЦ. В програмата
ще участват възпита-

Äåöà ñå çàïîçíàâàò ñ êúùàòà
íà ñèìôîíè÷íèÿ îðêåñòúð
Музикалната образователна програма на БНР е в съзвучие с европейската практика

ря вратите си за учащи. В ORF
има практиката по време на ре-
петиция децата да сядат до
музикантите на сцената. Възра-
стовата група е широко-
спектърна, като подходът е раз-

личен. Аз бях поканен да участ-
вам в изключително нетрадици-
онен проект, насочен към мла-
дежите на възраст между 12 и
17 години. В него представихме
Симфония 4 от Брамс в изпълне-

ние на симфоничен оркестър и
диджей”, разказва артистът.

Образователната програма
на БНР наистина се случва и
се радва на огромен интерес.
Сред новостите в методиката
тази година е включването на
децата от детските градини,
посочи Петя Цветанова, екс-
перт концертна дейност към
дирекция “Музикална продук-
ция и състави”. “Малчуганите
буквално са пленени от красо-
тата и емоционалността на кла-
сическата музика. Сред първи-
те, които дойдоха в Първо сту-
дио на БНР, за да чуят Симфо-
ничния оркестър на радиото на
живо, бяха децата от трета и
четвърта група на 12-а детска
градина в София, които слуша-
ха като омагьосани музиката на
Бетовен. След края на изпълне-
нието те поднесоха свой “музи-
кален подарък” за оркестран-
тите - специално подготвена
песен, разказваща за инстру-
ментите в оркестъра”, обобща-
ва Цветанова.

През изминалата седмица
гости на БНР бяха възпитани-
ците и на 19-а и 174-та детски
градини в София. Те опознаха

семействата на дървените духо-
ви и струнните инструменти,
научиха за “къщата на симфо-
ничния оркестър”, кои семейст-
ва на кой етаж живеят и защо.
И още: децата разбраха какво е
партитура, кой е странният език
на музикантите (нотите) и каква
е ролята на диригента. Оркест-
рантите представиха своите
инструменти, като разказаха и
показаха как се свири на тях.
Децата се забавляваха искре-
но, особено с играта, наречена
“Симфоничен оркестър”, в която
всеки успя да изиграе любимия
си музикален инструмент.

Към образователната про-
грама на сезон 2012-2013 се
присъединиха и студентите от
Университета по архитектура,
строителство и геодезия - тези,
на които им предстои да проек-
тират някой ден нови концерт-
ни зали. Те имаха шанса да се
запознаят с известната пиани-
стка Пламена Мангова, която
разказа на бъдещите архитекти
за уникалните акустични каче-
ства и стил на залите, в които е
свирила, и новите тенденции във
взаимовръзката пространство,
акустика, звук.

Децата гостуват на Радиосимфониците,
научават много за музиката и се забавляват

Коледен концерт в Руския център
Миглена ИВАНОВА ниците на танцово

студио “Класик” с
балетен педагог
Славея Стойчева,
изпълнителите от
студио “Музика” с
преподавател Росица
Йорданова, както и
младите музиканти от
школата по китара
към читалището с
преподавател Теодоси

Министерството на околната среда
и водите отново покани изявени съвре-
менни автори да разкажат истории, ко-
ито да покажат тяхното отношение към
природата и света, в който живеем. Пуб-
ликуваните разкази не са цензурирани.
Някои от тях ще ви изненадат, други ще
ви докоснат, натъжат или усмихнат, но
сме убедени, че ще намерите нещо за
себе си, защото природата - това сме
ние. Така звучи поканата за премиера

Петя Бойчева (Дорина), Мариана Бонева
(Елмира) и Даниела Райчевска (г-жа

Пернел) в сцена от спектакъла
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Цингилев. Тази година
в програмата ще има
и няколко изненади,
които остават тайна до
12 декември, сподели-
ха организаторите.
Настоятелството и
преподавателите канят
най-сърдечно онези,
които желаят, да се
насладят на творчест-
вото и танца.

СРЕЩА СЪС СЕМЕЙСТВОТО НА ВАПЦАРОВ

Семейството на Ни-
кола Йонков Вапцаров
ще гостува днес от 16 ч.
в столичното Народно
читалище “Добри Чин-
тулов” - кв. “Дианабад”,

ПРЕМИЕРА НА „ЗЕЛЕНИ РАЗКАЗИ-2”

бул. “Никола Габров-
ски” 55, в рамките на
провеждания цикъл
“Разговори и беседи за
българската история и
народопсихология”. Ще

бъде представено фото-
типното издание на
дело № 585/1942, из-
лязло от печат тази го-
дина, научи ДУМА от
Марина Тончева.

на книгата “Зелени разкази-2” (издание
на “Сиела”) днес от 18.30 ч. в галерия
“Снежана”, ул. “Денкоглу” 30, София.
Автори на творбите в книгата са Здрав-
ка Евтимова, Евгени Черепов, Деян
Eнев, Георги Господинов, Ружа Лазаро-
ва, Калин Терзийски, Михаил Вешим,
Милена Фучеджиева, Оля Стоянова,
Емил Андреев, Теодора Димова, Заха-
ри Карабашлиев, Бойко Ламбовски,
Димитър Ганев, Тодор Тодоров.

Събития днес

„Дамян Яков” и „Емас” с най-добри
издателски проекти за годината
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Екипът на издателство “Дамян Яков” Екипът на издателство “Емас”

одишните награди на асо-
циация “Българска книга”
за най-добър издателски
проект на годината бяха
връчени в Националния
дворец на културата, къде-

зайн и добро полиграфическо
изпълнение. Издателство “Дамян
Яков” получи и специално отличие
от журналистическото жури - за при-
нос в популяризирането на непозна-
тите извори на българската история
чрез издаването на първия цялостен
превод на “Царството на славяните”
от Мавро Орбини.

Издателство “Емас” бе удостоено
с наградата за “Книга за царете”
(“Шах-наме”) от Абулгасем Фердоуси.
Ключова книга в литературата на
Изтока, за пръв път е представен фи-
лологически превод от персийския
оригинал. Изящество на поезията,
придружено от адекватен академи-
чен коментар на преводача, дизайн
и добро полиграфическо изпълнение.

Журналистическото жури (Андрей
Захариев, Гриша Атанасов, Ирина
Вагалинска, Пепа Йорданова, Петър
Величков, Силвия Чолева) присъди
наградата за издателски проект с
най-голяма обществена значимост на
издателство “Изток-Запад” за две
книги - “Таралеж се жени” от Яна
Язова и за “Великите трагедии” на
Шекспир, нов превод на Александър
Шурбанов.

Г
то се състоя Софийският междунаро-
ден панаир на книгата. Тази година
експертното жури в състав проф. Гре-
ди Асса, Иглика Василева, Иван Хри-
стов, проф. Кирил Гогов, Мариян Ке-
наров, Марин Бодаков, Рада Шарлан-
джиева и Стойко Василев присъди
две големи награди “Бронзов лъв”
(статуетка и грамота) за цялостно ре-
ализиран издателски проект, научи
ДУМА от Силва Папазян.

Издателство “Дамян Яков” спече-
ли приза за “Царството на славяни-
те” от Мавро Орбини, което ДУМА е
представяла. Това е фундаментално
издание за осмисляне на корените
на българската история и култура.
Проектът запълва празнота в българ-
ската историография и служи за ос-
нова за написването на “История
славянобългарска” от Паисий Хилен-
дарски. Проектът се отличава с из-
ключително високи качества на пре-
вода от староиталиански език, ди-

Ямболският театър
гостува в Армията
Ямболският театър
гостува в Армията
Ямболският театър
гостува в Армията
Ямболският театър
гостува в Армията
Ямболският театър
гостува в Армията

Снимка БНР
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лед като през нощта преваляванията в запад-
ната половина от страната постепенно преста-
наха, а облачността се разкъсва, все още сут-
ринта на места в източната част от страната ще

превалява. По морския бряг и югоизточните райони -
дъжд, а из Добруджа сняг. Минималните температури
сутринта ще са от минус 8-90 в западните котловини, а
около 20 по Черноморието и югоизточните райони. Ат-
мосферното налягане ще остане по-ниско от средното
за месеца. Над планините облачността ще се разкъса,
оставайки по-значителна главно по наветрените скло-
нове на високите била и по върховете, както и над
Източна Стара планина и Странджа. Вятърът ще е уме-
рен, по Старопланинското било и силен от запад, севе-
розапад. В западната част от страната дневни темпера-
тури на 1200 н.м.в. около -3 до -40, докато над Източните
Родопи ще са с 2 до 30 по-високи.

С Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.51556

GBP
2.42629

CHF
1.61947

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Във вторник отново ще се заоблачи и щеВъв вторник отново ще се заоблачи и щеВъв вторник отново ще се заоблачи и щеВъв вторник отново ще се заоблачи и щеВъв вторник отново ще се заоблачи и ще
завали. Минимални температури между минусзавали. Минимални температури между минусзавали. Минимални температури между минусзавали. Минимални температури между минусзавали. Минимални температури между минус
10 и минус 610 и минус 610 и минус 610 и минус 610 и минус 600000, максимални - от минус 2, максимални - от минус 2, максимални - от минус 2, максимални - от минус 2, максимални - от минус 200000ввввв
Северозападна България до 6-8Северозападна България до 6-8Северозападна България до 6-8Северозападна България до 6-8Северозападна България до 6-800000 в Югоизточ- в Югоизточ- в Югоизточ- в Югоизточ- в Югоизточ-
на и по Черноморието. В сряда валежитена и по Черноморието. В сряда валежитена и по Черноморието. В сряда валежитена и по Черноморието. В сряда валежитена и по Черноморието. В сряда валежите
ще спрат, облачността ще се разкъса, вще спрат, облачността ще се разкъса, вще спрат, облачността ще се разкъса, вще спрат, облачността ще се разкъса, вще спрат, облачността ще се разкъса, в
Дунавската равнина и източните райони щеДунавската равнина и източните райони щеДунавската равнина и източните райони щеДунавската равнина и източните райони щеДунавската равнина и източните райони ще
духа умерен до силен западен вятър. Мак-духа умерен до силен западен вятър. Мак-духа умерен до силен западен вятър. Мак-духа умерен до силен западен вятър. Мак-духа умерен до силен западен вятър. Мак-
сималните температури ще се понижат.сималните температури ще се понижат.сималните температури ще се понижат.сималните температури ще се понижат.сималните температури ще се понижат.
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Á‡ ÛÚ‚˙Ê‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÓÙÂÒË-
ÓÌ‡ÎÌÓÚÓ ÒË ËÏÂ.

Ë ÌÂ ËÁÚ˙Í‚‡ÚÂ Ì‡ ‚ÒˇÍ‡ ˆÂÌ‡
Á‡ÒÎÛ„ËÚÂ ÒË.

ÕÂ ÓÒÔÓ‚‡ÈÚÂ ÏÌÂÌËÂÚÓ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸ÓËÚÂ ÒË.

ÒÂ Ì‡ ÒÔÂˆË‡ÎËÒÚËÚÂ Ë ÌÂ ÔË-
ÒÚ˙Ô‚‡ÈÚÂ Í˙Ï Ò‡ÏÓÎÂ˜ÂÌËÂ.

·Î‡„ÓÔËˇÚÒÚ‚‡ ‚˙ÁÔËˇÚËˇÚ‡
Ë Ó·˘Û‚‡ÌÂÚÓ.

·ÓÚÌËÚÂ ‚Ë ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË. œÓ-
Í‡ÊÂÚÂ ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎËÁ˙Ï.

¬ŒƒŒÀ≈…
‘ËÌ‡ÌÒÓ‚‡ Ò‰ÂÎÍ‡
˘Â ÒÂ ÓÚ‡ÁË ·Î‡-
„ÓÔËˇÚÌÓ Ì‡ ·˛‰-
ÊÂÚ‡ Ë Ò‡ÏÓ˜Û‚ÒÚ-

‚ËÂÚÓ ‚Ë. ŸÂ Û‰Ó‚ÎÂÚ‚ÓËÚÂ
ÌÛÊ‰ËÚÂ Ì‡ ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ ÒË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÂÌ ÒÛÚÂ-
¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ¬ˇ‡ Ë Ó·˘ÂÒÚ‚Ó Ò √Ó‡Ì

¡Î‡„ÓÂ‚/Ô/
14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - 207 ÂÔËÁÓ‰
15.10 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.25 ¿Ì„ÂÎË ÔËˇÚÂÎË - ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ/Ô/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3093 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ

Û·ËÍ‡
18.45 ƒÓ ÛÚÓÚÓ Ì‡ ÌÓ‚‡Ú‡ ÌË

ÒÂ˘‡ - 2 ÂÔËÁÓ‰
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg - ‰ËÒÔÛÚ Á‡

–ÛÒÍÓ-ÚÛÒÍ‡Ú‡ ÓÒ‚Ó·Ó‰Ë-
ÚÂÎÌ‡ ‚ÓÈÌ‡

22.00 ¬ Í‡‰˙ - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜Ì‡
Û·ËÍ‡ Ò ‰ÓÍÛÏ. ÙËÎÏË

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 48
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ.89
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡

·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 128

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 60

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 172, 173

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 9

00.00 ì»ÁÎ˙ÊË ÏÂî ÒÂË‡Î, Ò.2,
ÂÔ. 17

01.00 ì—Â˘Û „‡‚ËÚ‡ˆËˇÚ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 1

01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎ-

Í‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 BIG BROTHER: ALL STARS

2012 - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ, Ì‡
ÊË‚Ó

22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.30 ì‘ËÏ‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ

23.45 BIG BROTHER: ALL STARS
2012 - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ

00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
/Ô/

02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî
- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

03.45 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/

�����
�����

 Œ«»–Œ√
“˙ÔÂÌËÂÚÓ ‚Ë ˘Â
ÒÂ ‚˙ÁÌ‡„‡‰Ë. —ÍÓ-
Ó ̆ Â ÒÚË„ÌÂÚÂ Ú‡Ï,
Í˙‰ÂÚÓ ÒÚÂ ÒÂ ÛÔ -̇

ÚËÎË, ÔÓ Ò‚ÓÂÏÛ Á‡˘ËÚÂÌË ÓÚ
Ò˙ÏÌÂÌË  ̌ ËÎË ‡ÁÓ˜‡Ó‚‡ÌË .̌

�����
�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÒÂ ‚ÔË¯ÂÚÂ ‚ ‡ÚÏÓÒÙÂ‡ ÓÍÓÎÓ
‚‡Ò Ò ‡ÍÚË‚ÌÓÚÓ ÒË Û˜‡ÒÚËÂ.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
14.10 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò ƒ‡-

Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.30 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.30 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √Â-

Ì‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
17.15 —ÂË‡Î: ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡

ÒËÎ‡î
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ìŒÚ‡ÊÂÌËÂî
00.25 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ì—‚Ó·Ó‰‡ Ë ÒÔ‡‚Â‰ÎË-

‚ÓÒÚî Ò ¿Ì‰ÂÈ Ã‡Í‡-
Ó‚

01.50 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
02.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
03.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
03.55 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
04.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
05.05 —ÂË‡Î: ìŒÚ‡ÊÂÌËÂî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ìŒÚ‡ÊÂÌËÂî

�����

�����
�����
�����
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ФУТБОЛ

резултати

ЧИСЛАТА ОТ ТИРАЖ №98
НА ТОТОТО БЯХА
ИЗТЕГЛЕНИ СЛЕД
РЕДАКЦИОННОТО
ПРИКЛЮЧВАНЕ НА БРОЯ.!

ПО РИНГ
15.45 Рубин - Спартак

18.00 Зенит - Анжи
ПО ДИЕМА

22.00 Фулъм - Нюкасъл
ПО ЕВРОСПОРТ 2

19.30 Полония - Погон
21.25 Кьолн - Брауншвайг

ПО ББТ
20.00 Сампдория - Удинезе

ПО ФИЛМ +
22.00 Райо Валекано - Сарагоса

Лудогорец
зимува на върха
Левски на точка
зад шампионите С
Л

удогорец ще зимува на върха
в “А” група за 2-ра поредна
година. В последния есенен
кръг шампионите биха Мон-
тана с 3:0 и събраха 38 т.

постановление за отказ да се образува производство завърши
преписка в Районна прокуратура - Разград, във връзка със сигна-
ла за “черно тото” на мача Лудогорец - Светкавица (5:0). Срещата
се игра миналия сезон, а след нея Лудогорец затвърди първата си

позиция в класирането, а Светкавица последната. Мачът бе сред тези,
за които в началото на октомври стана известно, че се разследват от
държавното обвинение по сигнали от БФС и УЕФА. Още в началото на
разследването в Разград от прокуратурата обясниха, че по сигнала е
възложена първо проверка, а не е образувано досъдебно производство,
защото в подадената първоначална информация няма достатъчно данни
за извършено престъпление.

Головете в Разград нанизаха Любомир
Гулдан (33), Иван Стоянов (45-д) и Ми-
хаил Александров (85). Тимът на Ивай-
ло Петев обаче пак получи съдийска
подкрепа, след като реферът Станислав
Ставров свири пресилена дузпа,
превърната в гол от Стоянов, а и изгони
Милен Лахчев (45) заради обидни реп-
лики. Тимът от Делиормана е само на
точка пред Левски, който излъга Сла-
вия с 3:1 насред “Овча купел”. “Темпото
на мача не беше толкова високо, но с
оглед на тежката година играхме на не
повече от 70%. Добре контролирахме
нещата в целия мач. Щастливи сме, че

сме есенни шампиони. Напълно зако-
номерно и заслужено сме на това мяс-
то. Няма да има драстични промени. Ще
се подсилим за пролетния полусезон,
който ще бъде по-ожесточен от мина-
лата година”, каза Петев, който пусна
играчите си в почивка до 10 януари.

“Имахме доста проблеми в състава.
Бяхме без 5-6 човека. Опитахме се да
поиграем, но дузпа и червен картон
срещу Лудогорец всичко предрешават.

Дузпа за мен няма. Лахчев ми каза,
че го е бил псувал след картона, но
преди това няма причина да му го по-
казва. Мислим за следващия полусе-
зон, честитим победата на Лудогорец.
Ще се справим, не знаем с кои футбо-
листи ще се разделим и кои ще при-
влечем”, заяви треньорът на Монтана
Атанас Джамбазки.

ван Иванов-Русия по всяка вероятност ще
продължи кариерата си в Киево. Клубът от
Верона е фаворит за подписа на защитника,
който прави отличен сезон с екипа на Парти-
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÷— ¿ - ÀÓÍÓ —Ù
1:1 1:0 —ÂÊËÌ¸Ó
(59), 1:1 œÂÂ‚ (77-‰); ÀÓÍÓ œ‰ - œËËÌ √ƒ
1:0 ¿·Û¯Â‚ (30); ÃËÌ¸Ó - ¡ÂÓÂ 3:0  1:0
’‡‰ÊËÂ‚ (4), 2:0 ¬‡ÒËÎÂ‚ (47), 3:0 ¡‡ıËÏË
(80); ¡ÓÚÂ‚ ¬ - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 1:0 »ÎËÂ‚ (86);
ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ - ÃÓÌÚ‡Ì‡ 3:0 1:0 √ÛÎ‰‡Ì (33),
2:0 —ÚÓˇÌÓ‚ (45-‰), 3:0 ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ó‚ (85), ◊ 
À‡ı˜Â‚ (Ã-45); ≈Ú˙ - ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 1:2 0:1
 ÓÒÚÓ‚ (18), 1:1 ≈ÌËÍÂ (22-‡‚ÚÓ„ÓÎ), 1:2
ÕÂ‰ÂÎÂ‚ (85); —Î‡‚Ëˇ - ÀÂ‚ÒÍË 1:3 0:1 ƒËÏÓ‚
(12), 1:1 À‡Á‡Ó‚ (23), 1:3 —ËÎ‚‡ (46 Ë 48),
◊  —‡Ì‰‡ÌÒÍË (—-57); ÀËÚÂÍÒ - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ
1:0 ÃËÎ‡ÌÓ‚ (89) ◊  ‘ËÎËÔÓ‚ (◊-66)

ì¿î √–”œ¿,
XV œŒ—À≈ƒ≈Õ
≈—≈Õ≈Õ  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈
 1 .  Л У Д О Г О Р Е Ц 15 12 2  1 3 2 : 7 38
 2 .  Л Е В С К И 15 12 1  2 3 6 : 1 0 37
 3 .  Л И Т Е К С 15  9 2  4 3 1 : 9 29
 4 .  Ц С К А 1 5  8 5  2 2 4 : 7 2 9
 5 .  Б о т е в  П д 1 5  8 4  3 2 1 : 1 1 2 8
 6 .  Ч е р н о м о р е ц 1 5  8 3  4 1 7 : 1 0 2 7
 7 .  Л о к о  П д 1 5  6 6  3 2 1 : 1 7 2 4
 8 .  П и р и н  Г Д 1 5  6 0  9 1 3 : 2 9 1 8
 9 .  Ч е р н о  м о р е 1 5  4 4  7 1 2 : 2 1 1 6
1 0 .  С л а в и я 1 5  4 4  7 1 5 : 2 0 1 6
1 1 .  Б о т е в  В р 1 5  4 3  8 7 : 2 2 1 5
1 2 .  Б е р о е 1 5  4 2  9 1 9 : 2 9 1 4
1 3 .  М и н ь о р 1 5  3 3  9 9 : 2 6 1 2
1 4 .  Л о к о  С ф 1 5  2 6  7 1 2 : 2 0 1 2
1 5 .  М о н т а н а 1 5  3 3  9 1 6 : 2 4 1 2
1 6 .  Е т ъ р 1 5  2 2 1 1 1 0 : 3 3  8

кратки

Сесар Делгадо (вляво) от Монтерей вкарва 2-ия си гол във
вратата на Улсан Хюндай в 1/4 финала на Световното клубно

първенство в Япония. Мексиканецът се разписа в 77-а и 84-ата
мин., а Хесус Корона (9) откри. Почетно за южнокорейците вкара
Ли Кюн-Хо (88). В спора за финала Монтерей ще срещне Челси. В

другия 1/2 финал ще играят Коринтианс (Браз) и Ал Ахли (Египет),
който вчера победи Санфрече Хирошима с 2:1

И

Киево с интерес
към Русия

зан, а и по всеобщо мнение е най-постоянният
играч на тима в последните месеци. Вече не е тайна,
че “гробарите” са във финансова криза и от ръко-
водството заявиха, че няма да правят пречки на
водещите си футболисти при изгодни оферти.

Киево искаше Иванов още през лятото, но Пар-
тизан държеше да го задържи с надеждата за сил-
но представяне в евротурнирите. Сръбският гранд
се провали в опита си да влезе в Шампионската
лига, но с гол на българина в реванша срещу Тром-
сьо, се добра до групите на Лига Европа.

“Коментирахме бъдещето на Иван със спортния
директор на Партизан Любиша Тумбакович. В след-
ващите дни ще има повече яснота. Нека не изпре-
варваме събитията”, заяви пред сръбските медии
Емил Данчев, който му е личен агент. Този сезон
бившият бранител на ЦСКА е изиграл 26 мача и
има 6 гола за Партизан.

ловашкият полуза-
щитник на Левски
Роман Прохазка си
тръгна от ст. “Славия”

С
ПРОХАЗКА: НЕ БЯХ ИГРАЛ НА ТЕРЕН КАТО НА СЛАВИЯ

Л
Снимки БГНЕС

Локо Сф остави ЦСКА да зимува извън тройката след 1:1 в
мач от XV кръг на “А” група. Пред едва 600 зрители на Наци-
оналния стадион португалецът Сержиньо (58) изведе “червени-
те”, а точката за тима на Емил Велев-Кокала донесе Даниел
Пеев (77-д). “Армейците” събраха 29 т., колкото има и Литекс,
но “оранжевите” са 3-ти заради победата с 1:0 на старта на
първенството. Дербито между ЦСКА и Локо бе под N121. “Же-
лезничарите” пък вече 21 поредни мача нямат победа над
градския съперник. Локо ще зимува в зоната на изпадащите с
12 т., на точка от спасителната линия.

“Частично съм удовлетворен, защото преди мача казах на
футболистите, че искам само победа. Но все пак ни водеха с 1:0
и успяхме да се вдигнем и да изравним. Стана доста оспорван
мач на това студено време. Прави чест на 2-та отбора, че
издържаха на този студ. Трябва да се подготвим добре за вто-
рия полусезон, който ще е още по-тежък. Но с тези футболисти,
с които разполагаме и още 1-2 попълнения, няма да имаме
проблеми да запазим мястото в “А” група”, каза Велев.

“Липса на концентрация и максимата - като не вкарваш, ще
ти вкарат. Не мисля, че борбата ще е за 3-ото място, продължа-
ваме да имаме своите шансове. Всичко зависи от поведението
ни вътре на терена. Ако запазим агресията, имаме своите
шансове. Оценката ми за полусезона е колеблива. Досега ни
съпътстваха куп проблеми”, заяви Младенов.

Тодор Янчев (в средата) игра цял мач за ЦСКА, но не успя
да помогне тимът му да завърши полусезона с победа

Локо Сф остави
ЦСКА извън тройката

със сериозна аркада на
окото след победата с 3:1
на “сините”. Халфът бе сме-
нен принудително, защото
докторите не успяха да
спрат кръвта, излизаща от
лявата му вежда. Той при-
зна, че на такъв терен
трудно се играе футбол.

“В Словакия също съм
играл на лоши терени, но
това е най-трудният, на
който съм излизал до мо-

мента през кариерата си.
Трудна победа, но си я за-
служихме. Радвам се, че
сме само на точка зад Лу-
догорец, а имаме още мно-
го мачове, за да станем
първи”, каза Прохазка.

3-те точки за “сините”
донесе Жоао Силва (46 и
48), а Даниел Димов (12)
откри резултата. Почетно
за “белите” се разписа ве-
теранът Здравко Лазаров
(23).

“Получи се хубав, здрав
мач. Бяхме задължени да
стигнем до успеха, затова

съм щастлив. Важно е, че
взехме 3-те точки, въпреки
тежкия терен. На нашите
мачове винаги има емоции,
не мисля, че сега е имало
много нерви. Имаше пове-
че единоборства, ето Вла-
димир Гаджев и Прохазка
напуснаха с контузии. До-
волен съм обаче, че бяхме
агресивни и в крайна смет-
ка стигнахме до 3-те точ-
ки”, каза треньорът на Лев-
ски Илиан Илиев.

“Газпром” е прекалено
голяма компания, когато
има нещо, ще съобщим.

Трябва да се отнасяме с
уважение, нещата вървят
добре. Не сме първи. Те
явно са прекалено добри.
Нищо, има и 2-ри полусе-
зон. 2-те точки, които изпус-
нахме от Локомотив, не са
решаващи, но загубихме и
дербитата с Лудогорец и
ЦСКА. Не бива да забравя-
ме, че нямам спомен кога
за последно сме завършва-
ли полусезона с толкова
много точки. Това е шампи-
онски график, но явно дру-
гите са много добри”, каза
собственикът Тодор Батков.

Миньор разби
Берое с 3:0

Миньор Перник разби Берое с
3:0 в мач от XV кръг на “А” група.
Головете вкараха Камен Хаджи-
ев (4), Венцислав Василев (52) и
Фарес Брахими (80). За “чукове-
те” това беше 3-та победа. Те
събраха 12 т. Заралии пък са 12-
и с 14 т. Това бе последен мач
на временния треньор на Берое
Петър Хубчев, който е и спор-
тен директор на тима. Пред-
стои ръководството да реши
дали да остави Хубчев на тре-
ньорския пост, или да му търси
заместник.

Договорът
на Благо
с Терек изтече

Благой Георгиев вече е свобо-
ден агент, след като договорът
му с Терек Грозни изтече. Бълга-
ринът бе титуляр за вече бившия
си тим при домакинската загуба
от Динамо Москва с 1:2 в мача от
XIX кръг на Премиер лигата. Юно-
шата на Славия получи най-високи
оценки. Той опита няколко далечни
удара, спасени от Роман Березов-
ски. Така Терек остана на 5-ото
място във временното класиране с
32 т. Динамо пък се изкачи на 8-
ата позиция с 30 т. На мача в
Грозни се носеха слухове, че Благо
ще заиграе именно в Динамо, но
тепърва предстои официално изяв-
ление на футболиста за решение-
то му дали ще остане в Терек или
ще се възползва от друго предло-
жение за трансфер.
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Лудогорец
зимува
на върха
в „А” група

1. БЛАГОЕВГРАД 2700 ул. “Шишман” №2; п.к. 412, Общ. съвет на БСП ВАЛЕНТИНА РАНГЕЛОВА 073/833310

2. БУРГАС - ГРАД 8000 ул. “Фердинандова” №60, Общ. съвет на БСП ИРИНА НИКОЛЧЕВА 056/844315/16

3. ВАРНА 9000 ул. “Братя Миладинови” №102, Обл. съвет на БСП МИЛКА КУЗМАНОВА 0889748016

4. ВЕЛИКО ТЪРНОВО 5000 ул. ”Хр. Ботев” №2ет.3 ст. 305, Общ. съвет на БСП РУМЯНА ДЕНЧЕВА 0884300741 - сл.

5. ВИДИН 3700 ул. ”Градинска” №7, Общ. съвет на БСП АНАТОЛИЙ КРЪСТЕВ 094/606499, 0887328253

6. ВРАЦА 3000ул. ”Мито Цветков” №2, Обл.съвет на БСП ХРИСТИНА АЛЕКСАНДРОВА 0892443069

7. ГАБРОВО 5300 ул. ”Чардафон” №19, Общ.съвет на БСП ЕМИЛИЯ ДЖЕНКОВА 066/807747, 0896640130

8. ДОБРИЧ 9300 ул. ”България” № 11, Общ. съвет на БСП ДОНКА КЮПРИБАШИЕВА 058/605456, 0889158356

9. КЪРДЖАЛИ 6600 ул. ”Екзарх Йосиф”, бл.”Момина сълза”, Общ.съвет на БСП ТЕОДОРА КАРАКОСТОВА 0361/62268, 0897939160

10. КЮСТЕНДИЛ 2500 ул. ”Патриарх Евтимий” №3, Общ.съвет на БСП НИКОЛАЙ ЧАВДАРОВ 078/550911, 0887386109

11. ЛОВЕЧ 5500 ул. ”Търговска” №65, Обл. съвет на БСП СТОЯНКА МАРИНОВА 068/603955, 068/603957, 0884300530

12. МОНТАНА 3400 ул. “Арх.Младен Кръстев” №1, п.к. 205 Общ. съвет на БСП НЕЛСОН ПЕТКОВ 096/306635, 0877807473

13. ПАЗАРДЖИК 4400 ул. ”Втори януари” № 8, Общ. съвет на БСП ЕЛЕНА НЕШЕВА 034/445840-факс, 0894228873

14. ПЕРНИК 2300 п.к.412; ул. ”Радомир”№1, Общ. съвет на БСП ДОРОТЕЯ ВАСИЛЕВА 076/604636, 0878892000

15. ПЛЕВЕН 5800 пл. ”Възраждане”№1; ет.3; ст. 334, Обл. съвет на БСП ДАМЯНА  ХРИСТОВА 064/800090тел. и факс: 0889274345

16. ПЛОВДИВ 4000 ул. ”Кръстьо Пастухов” №18, Обл. съвет на БСП ИВАНКА ПЕТКОВА 0884245113, 032/622239

17. РАЗГРАД 7200ул. ”Хр.Балкански” №3 п.к. 302, Общ. съвет на БСП ЦЕКО КОСТАДИНОВ 084/660278, 0899854450

18. РУСЕ 7000 ул. ”Църковна Независимост” №18 ет.9, Общ. съвет на БСП МАРИЯ РАЧЕВА 082/825086, 082/825083, 0894443623

19. СИЛИСТРА 7500 ул. ”Любен Каравелов” №1, Общ. съвет на БСП РУМЯНА ТРЪНЧЕВА 0888609484, 086/822362

20. СОФИЯ ГРАД 1111 ул. ”Леге” №10, Гр.съвет на БСП ТАНЯ ТОДОРОВА 02/9872086, 0898571924

21. СОФИЯ ОБЛ. ул. “Позитано” №20 стая 507, Обл. съвет на БСП ВАЛЕНТИНА  ТРАЙКОВА 02/8107327, 0884501127

22. СЛИВЕН 8800 ул. ”Димитър Добрович” №1, Общ.съвет на БСП РАЛИЦА ПАШОВА 044/625049, 0883439200

23. СМОЛЯН 4700 бул. ”България” №69, Общ. съвет на БСП ЕФИМИЯ ТУНЕВА 0301/63565/тел. и факс0884748152

24. СТАРА ЗАГОРА 6000 ул. “Цар Иван Шишман” №83, Общ. съвет на БСП МИРОСЛАВ ГЕОРГИЕВ 042/629164, 0899351997

25. ТЪРГОВИЩЕ 7700 ул. ”Св.св. Кирил и Методий” №3, п.к 34, Общ.съвет на БСП СВЕТЛА СТЕФАНОВА 0601/65195

26. ХАСКОВО Бизнесцентър стая 214 и стая 218, ул. ”Стефан Караджа” №23, ет.2Общ. съвет на БСП ЮЛИЯ ТОНЧЕВА 038/624460, 0899066156, 038/664414-факс

27. ШУМЕН 9700 ул. ”Цар Иван Александър №108, п.к 50, Общ.съвет на БСП СТЕФКА МАВРОДИНОВА 0882885701, 054/876902

28. ЯМБОЛ 8600 ул. ”Цар Александър” №7, Общ. съвет на БСП МАРИЯ СТОЙЧЕВА 046/663310, 0882291271

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ-СКОКОВЕ

19.15 СК в Сочи
ПО ЕВРОСПОРТ 2

СКИ-БЯГАНЕ
15.00 СК в Квебек

гледайте

в направление спорт. На церемо-
нията по връчването на шестите
награди бяха отличени най-актив-
ните студенти във всички области
на спорта, изкуството и науката.
Жекова е студент II курс в треньо-
рския факултет на Националната
спортна академия “Васил Левски”.

В конкурса можеше да участва
всеки студент, завършил успешно
I курс и имащ различни постиже-
ния в областта, в която се обучава.
Жури в състав от водещи експерти
от всички области на образовани-
ето, представители на МОМН и
съвета на ректорите, определи
десетте награди в съответните об-
ласти, както и призовете за най-
добър чуждестранен студент в
България.

Жекова зае 8-о място в първия
старт за сезона по сноубордкрос в
Монтафон, Австрия. Това класира-
не й носи 320 точки за Световната
купа. Победителка във финала е
бронзовата медалистка от Олим-

Жекова „Студент
на годината”

Рая Захариева завърши на 24-то
място във втория старт на 1000 метра
от Световната купа по шорттрек в
Шанхай, Китай. Българката, която се
нареди 15-а на 1500 м, остана 3-та в
първа репешажна серия с 1:39.327
мин. На 500 м Марина Георгиева-Ни-
колова се класира 26-а, след като
финишира 3-та в 4-та серия от репе-
шажите с 45,294 сек. Шампионка в
спринта е Мън Ван (Кит) с 43,743 сек.

Зографски 15-и
и 29-и в Сочи

ЗАХАРИЕВА
24-ТА В ШАНХАЙ

ВВВВВ
ладимир Зографски записа 15-и
и 29-о място за Световната купа
по ски скокове в Сочи. На 106-
метровата шанца вчера самоко-

вецът постигна опити от 98 и 94 м и общ
сбор от 236 т. Победител е Андреас Ко-
флер (Ав) с 271,3 т. (101,5 и 102,5).
Българинът прибави още 2 точки за Све-
товната купа и вече е с 32, които му
отреждат 29-о място. Водач с 340 т. е
Северин Фройнд (Гер).

Иначе 15-ото място на Зографски е
2-ото му най-добро класиране в карие-
рата. В събота световният шампион за
младежи записа 97,5 м в първия и 98 м
във втория скок. Най-доброто му класи-
ране е от миналата година в Лилеха-
мер, когато се нареди 8-и. В първия ден
в Сочи най-добре се представи Грегор
Шлиренцауер (Ав) с 270,7 т. (104,5 и
105,5 м). Следващите стартове за СК са
от петък до неделя в Енделберг, Швей-
цария.

Сани завърши осма в Австрия

Алекс Иванов завърши на 65-о
място на старта при мъжете в
австрийски зимен център. 17-
годишният българин отпадна в
квалификациите на дисциплина-
та сноубордкрос с общо време
от 2-та манша от 1:05,50 мин.
Той остана на малко повече от
4 сек. от 32-то място, което е
последното, даващо право за
участие в директните елимина-
ции. Шампион е Омар Визинтин
(Ит), който на финала изпревари
представителя на домакините
Маркус Шайрер, Ник Баумгарт-
нер (САЩ) и гаджето на Жеко-
ва Алекс Пулин (Авл), който е и
световен шампион.

пиадата в Торино 2006 Доминик
Малте (Кан). Заради многото ин-
циденти домакините не успяха да
проведат докрай женската квали-
фикация и тя започна с ден по-
късно.

 Александра и нейният баща и
треньор Виктор Жеков вече са в
САЩ, където е II старт за Светов-
ната купа. Домакин ще бъде Телъ-
райд. Квалификацията е в сряда, а
финалите в четвъртък.

Ч аровната звезда на българ-
ския сноуборд Александра
Жекова заслужи приза
“Студент на годината 2012”

Марсел Хиршер (Ав) спечели гигантския
слалом във Вал Д‘Изер с общо време 1:54,10

мин. 2-ри е Щефан Луиц (Гер) на 1,16 сек.,
пред Тед Лигети (САЩ) на 1,42 сек. и др.

Снимка БГНЕС


